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ضرورت چابکی 
در اجرای پروژه های توسعه

 و نظارت بر کیفیت

3
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه 

در بازدید از پروژه های توسعه ای شهرستان مبارکه:

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه با مدیریت و 
ح و توسعه عنوان کرد: مسئولان معاونت طر

اولویت بندی نیازهای شهرستان 
مبارکه در حوزه مسئولیت 

اجتماعی ضروری است

مدیرعامل فولاد مبارکه در بازدید از نیروگاه خورشیدی آفتاب شرق:مدیرعامل فولاد مبارکه در بازدید از نیروگاه خورشیدی آفتاب شرق:

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در نخستین گردهمایی مدیران سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی کشور به میزبانی این شرکت مطرح کرد:

 وجود ظرفیت استفاده از سرمایه گذاری های مردمی  در احداث نیروگاه خورشیدی فولاد مبارکه وجود ظرفیت استفاده از سرمایه گذاری های مردمی  در احداث نیروگاه خورشیدی فولاد مبارکه

3
آیت الله مهدوی در دیدار 

مدیرعامل فولاد مبارکه با ایشان:

بخش اعظمی از سرمایه 
فولاد مبارکه به توسعه خود 

این صنعت اختصاص یابد

تحول خواهلی و تحول آفرینلی، هملواره گفتملان رایلج نظلام اسلامی و 
بنیان گلذار کبیلر انقلاب اسلامی بلرای تعاللی و تحلول فلردی و اجتماعلی بلوده 
اسلت؛ نگرشلی که از دیرباز مبنای اسلتوار فرهنگ دینی و انقابی ایران بوده و 
طبلق این دیلدگاه، قیلام بلرای اقامه حلق و علدل و حصلول تعالی تنهلا متکی به 
درخواست و اراده عمومی نیسلت، بلکه حرکت در این مسلیر، وظیفه فردفرد 
جامعه است. این همان گفتمانی است که شلرکت فولاد مبارکه با ترویج شعار 
»هر نفر یک قلدم رو به  جللو« و راه انلدازی پویش آن، قصلد دارد بلا ایجاد تحول 
در نگرش هلا و اراده هلا، تماملی ایرانیلان را بله بازیگلران اصللی تحول خواهلی در 

جامعه تبدیل کند.
 ِ

نْ تَقُومُـوا لِِلَّهَّ
َ
عِظُکـمْ بِوَاحِـدَةٍ أ

َ
مَـا أ

َ
آیـه 46 سـوره سـبا قـرآن کریـم بـا مطلـع »قُـلْ إِنّ

مَثْنَـی وَفُـرَادَی« تکلیـف و وظیفـه افـراد را در قبـال جامعـه روشـن می کند. ایـن آیه، 
اشـاره ای آشـکار از ضرورت قیام هر فرد به تنهایی برای اصلاح است، مسئله ای که 
اختلاف نظر مفسـران دینی درباره اهمیـت اقامه عدل به تنهایی یا با بسـیج مردم 
کید دارد که خداوند تمامی افـراد را در  را به خوبی پاسـخ داده اسـت و بر این نکته تأ

جامعه اسـلامی، مأمـور بـه انجام تکلیـف کرده اسـت.
کـرم )ص( و ائمـه معصومیـن )س( که نقشـه راه نظام اسـلامی اسـت  سـیره پیامبر ا
و همچنیـن دیـدگاه حضـرت امـام خمینـی )ره( و رهبـر معظـم انقـلاب اسـلامی 
)مدظله العالـی( در برهه های مختلـف زندگی فردی و اجتماعی نیز نشـانه روشـن 
پیـروی از این گفتمـان به عنوان رمـز نجـات و رسـتگاری و تعالی فـردی و اجتماعی 
اسـت و در همیـن زمینـه، آیـات و روایـات مسـتند و مواعـظ فراوانـی در کتـب دینـی 

وجـود دارد.

رهبر معظم انقلاب به عنوان پرچم دار نظام مقدس جمهوری اسلامی در دیداری 
با مسئولان سازمان تبلیغات اسلامی در بخشی از فرمایشات خود توصیه کردند که 
گاه باشید که همه کارها به شما  »هرجا قرارگرفته اید، همان جا را مرکز دنیا بدانید و آ
متوجه اسـت«. این امـر در طـول تاریـخ به کـرات مشاهده شـده که عمـده اتفاقات 
بـزرگ و حرکت هـای روبه جلـو جمعـی در سـایه بـروز گام هـای کوچـک روی  داده و 
جامعه ای که هر فـرد در آن، نقش خود را برای بهبود و رشـد فـردی و اجتماعی ایفا 

می کند، همواره شاهد تحولات مثبت و پیشـرفت خواهدبود.
تفکر و پویش »هر نفر یک  قـدم رو به جلو« راهبرد دوره جدید مدیریتـی گروه فولاد 
مبارکه برای ترقی و تعالی است و هم زمانی آن با فصل بهار و سرزندگی، فرصتی برای 
خودشناسـی و تحول و تفکر بـرای ایجاد فصلی نویـن در زندگی فـردی و اجتماعی 
اسـت. هـدف و منظـور ایـن پویـش آن اسـت کـه هریـک از کارکنـان مجموعـه در هر 
پستی مشـغول به خدمت اسـت، به این مسـئله فکر کند که چطور می تواند برای 
بهبود کار و محیط کاری خود، یک قدم رو به جلو بردارد و با تعهد و دلسوزی، همت 
مضاعف، وظیفه شناسی و مسئولیت پذیری، به ساختن آینده ای بهتر برای خود، 

شرکت و ایران اسـلامی همت گمارد .
امید آن می رود که این اقدام مبتکرانه، با هم افزایی و مشارکت فعال و همدلی، به 
نگرش و باور ملی برای ایجاد تحول مثبت در عرصه های مختلف و به ویژه صنعت 
و اقتصاد کشور تبدیل شود و هر فرد با گام های کوچک و مستمر، با خلق ایده های 
نـو و ارائه پیشـنهاد های عملی بـرای بهبـود رویه هـا و فرایندها، تغییرات مثبتـی در 
رفتار و نگرش های فردی و سازمانی ایجاد کند تا از این طریق با بهبود عملکردها و 

ارتقای بهره وری، آینده ای روشـن برای ایران عزیزمان ترسیم شود.

»یک قدم روبه جلو« را زندگی کنیم

»شما و فولاد«   
پل ارتباطی  کارکنان و مخاطبان فولاد مبارکه

سامانه پیامکی »شما و فولاد«  با شـــماره 30003222 مؤثـــرتر از همیــــشه به عنوان پل ارتباطی با مدیریت سازمان، 

آمــاده انتقــال دیدگاه ها، پیشــنهادها و انتقــادات ســازنده همــکاران گرامــی و مخاطبان شــرکت فولاد مبارکه اســت.

5هر هفته انعکاس ســؤالات و موضوعات خود و پاسخ مسئولان را در ستون »شــما و فولاد« خبرنامه فولاد بخوانید.

امام علی )علیه السلام( :

چون عقل و خرد به مرتبه کمال رسد
کم گردد  گفتار 

حکمت 68 نهج البلاغه

انتصاب

طی حکمی از سوی دکتر سعید زرندی، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، آقای حامدحسین ولی بیک به سمت 
سرپرست معاونت اقتصادی و مالی شرکت فولاد مبارکه منصوب شد.

در متن این حکم آمده است: نظر به شایستگی تعهد و سوابق ارزنده جنابعالی به موجب این حکم از تاریخ ۱9/ ۰۱/ ۱4۰4 به سمت 
سرپرست معاونت اقتصادی و مالی شرکت فولاد مبارکه می شوید. انتظار می رود با رعایت ارزش های اسلامی، کرامت انسانی، 
اصول حرفه ای، ایمنی و قوانین و مقررات شرکت در راستای تحقق اهداف سازمانی و بهبود عملکرد واحد تحت سرپرستی 

مسئولیت های محوله را به نحو احسن به انجام رسانید.
 گفتنی است حامدحسین ولی بیک دارای مدرک کارشناسی ارشد حسابداری و دکتری مدیریت اجرایی )DBA( بوده و پیش 
از این به عنوان مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان و معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه 

مشغول فعالیت بوده است.

همه به تمرکز مدیران صنعتی 
بر افزایش تولید کمک کنند

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان 
در دیدار مدیرعامل گروه فولاد مبارکه با ایشان:
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رهبر معظم انقاب اسامی سال ۱۴۰۴ هجری شمسی، 
سال جدید را سال »سرمایه گذاری برای تولید« نام نهادند.

رهبر انقلاب با اشاره به نام گذاری سال ۱4۰۳ به »جهش تولید با 
مشارکت مردم«، حوادث سال قبل را باوجود تلاش های دولت، 
مردم و بخش خصوصی مانع از تحقق کامل این شعار خواندند و 
افزودند: بنابراین امسال شعار و مسئله اصلی همچنان اقتصادی 
که جهش تولید و  و ناظر به مسئله سرمایه گذاری است، چرا
برطرف کردن مشکلات معیشتی درگرو تحقق سرمایه گذاری در 

تولید است.
کید بر نقش زمینه ساز دولت برای سرمایه گذاری  ایشان با تأ
مردم در بخش تولید گفتند: البته درجایی که مردم انگیزه یا توان 
سرمایه گذاری ندارند دولت می تواند به عنوان جایگزین و نه رقیب 

مردم، وارد میدان شود و سرمایه گذاری کند.
حضرت آیت الله خامنه ای لازمه تحقق سرمایه گذاری در تولید را 
ایجاد عزم و انگیزه جدی در دولت و مردم دانستند و گفتند: کار 
دولت، زمینه سازی و برداشتن موانع تولید و کار مردم، واردکردن 
سرمایه های خرد و کلان خود درراه تولید است که در این صورت 
سرمایه ها دیگر به سمت امور مضر همچون ارز و طلا نخواهد رفت 

و در این زمینه بانک مرکزی و دولت نقش مؤثری دارند.
رهبر انقلاب با این مقدمه، شعار سال ۱4۰4 را »سرمایه گذاری برای 
تولید« خواندند و ابراز امیدواری کردند با برنامه ریزی دولت و 

مشارکت مردم، گشایشی در امر معیشت ایجاد شود.

کسپو ۲۰۲۵ به عنوان بزرگ ترین رویداد  نمایشگاه ایران ا
تجاری ایران با هدف توسللعه صادرات غیرنفتی کشور ۸ تا ۱۲ 
اردیبهشللت ۱۴۰۴ با حضور گروه فولاد مبارکه به عنوان یکی از 
بزرگ تریللن صادرکننللدگان غیرنفتللی کشللور در محللل دائمللی 

نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار می شود.
به گزارش خبرنگار ایراسین، هفتمین نمایشگاه توانمندی های 
صادراتی جمهوری اسلامی ایران )IRAN EXPO 2024( به عنوان 
بزرگ تریــن رویــداد تجاری ایــران، با همــکاری و مشــارکت وزارت 
صمت، وزارت امور خارجه، ســازمان توسعه تجارت ایران و سایر 
نهادهای دولتی و خصوصــی، برای ارتباط بــا بازارهای جهانی از 
تاریخ ۸ تــا ۱۲ اردیبهشــت ۱4۰4 در محل دائمی نمایشــگاه های 

بین المللی تهران برگزار می شود.
یکی از اهداف مهم این نمایشگاه توسعه صادرات غیرنفتی است 
و این رویداد میزبان بیش از ۸۰۰ شرکت ایرانی ازجمله گروه فولاد 

مبارکه است.
فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین صادرکننده غیرنفتی-پتروشیمی 
در ســال ۱4۰۲ با صادرات یک میلیــون و 4۰9 هــزار تن محصولات 
فــولادی بــه ارزش بیــش از ۷۰۷ میلیــون دلار یکــی از مهم تریــن 
صادرکنندگان ایران در زمینه صادرات غیرنفتی است. سهم این 
شرکت از نظر ارزش دلاری صادرات کل کشور در سال ۱4۰۲ حدود 

۱.4۳ درصد بوده است.
کســپو فرصتــی بــرای نمایــش توانمندی هــا،  نمایشــگاه ایــران ا
جــذب ســرمایه گذاری خارجــی، گســترش بازارهــای صادراتــی، 
جذب مشــتریان جدید، تقویت برند ملی و تقویت دیپلماســی 

اقتصادی است.
پیش بینی می شــود این نمایشــگاه با حضــور، ۲۵۰۰ نفر مهمان 
خارجی، ۲۷ وزیر، ۱6 معاون وزیر، ۲۰ رئیس اتاق بازرگانی، ۲۷ نفر از 
رؤسای انجمن های حوزه تجارت و بازرگانی، ۳۵ کشور از قاره آسیا، 
۳9 کشور از قاره اروپا، ۳4 کشور از قاره آفریقا، ۵ کشور از قاره آمریکا 

و استرالیا برگزار شود.
غرفه گروه فولاد مبارکه در سالن 6 نمایشگاه های بین المللی تهران 

از ساعت 9 صبح تا ۱6 بعدازظهر میزبان بازدیدکنندگان است.

درمحضر ولایت

خبـــــر کوتاه

خـبــــــــــــــــــر

سال ۱۴۰۴؛ 
سال »سرمایه گذاری برای تولید«

حضور فولاد مبارکه در نمایشگاه 
کسپو ۲۰۲۵«؛ بزرگ ترین  »ایران ا

رویداد تجاری ایران

مدیرعامللل گللروه فللولاد مبارکلله و هیئللت همللراه، روز 
دوشللنبه ۱۸ فروردیللن ۱۴۰۴ با حضللور در نیللروگاه ۶۰۰ 
مگاواتللی خورشللیدی آفتللاب شللرق ایللن مجموعلله، 
به صورت فنی و تخصصی، از بخش های مختلف آن ازجمله پسللت 
۶۳ کیلوولت، یکی از دستگاه های اینورتر و مجموعه گسترده پنل های 
خورشیدی بازدید کرد و از نزدیک در جریان مباحث فنی این پروژه 

قرار گرفت.
به گزارش خبرنگار فولاد، سعید زرندی، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، در 
جلسه ارائه گزارش وضعیت پروژه نیروگاه 6۰۰ مگاواتی خورشیدی آفتاب 
شرق گفت: احداث بزرگ ترین نیروگاه متمرکز خورشیدی کشور توسط 
گروه فولاد مبارکه، جلوه عملیِ امیدبخشی بیشتر به مردم است. امسال 
از نظر تولید ســال ســختی در پیش داریــم و عمده ســختی آن به دلیل 
ناترازی انرژی اســت. از روز گذشــته نیز با کمبودهایــی در عرصه تأمین 
برق مواجه شــدیم؛ درحالی که تصور می کردیم در دو ماه نخســت سال 
با هیچ تنشی در زمینه انرژی مواجه نمی شویم. شرایط کشور در زمینه 
کمبود انرژی قابل درک است؛ بنابراین باید تمام توان خود را بگذاریم تا 
پروژه های نیروگاهی و تأمین برق گروه فولاد مبارکــه در کوتاه ترین زمان 

ممکن به نتیجه برسد.
از مدیران ارشد مپنا توقع داریم پروژه نیروگاه خورشیدی 

فولاد مبارکه را به دلیل اهمیت زیاد آن در اولویت قرار دهند
وی در همیـن زمینـه تصریـح کـرد: از شـرکت صنـاپ به عنـوان متولـی 
احـداث نیـروگاه 6۰۰ مگاواتـی خورشـیدی آفتـاب شـرق انتظار مـی رود 
موانع این پروژه را به صورت روزانه اعلام کند تا پیگیری های لازم جهت 
رفع آن ها انجام شـود، زیرا این پروژه برای ما از اهمیت زیادی برخوردار 
است. از سوی دیگر، تعهدات مندرج در قرارداد پیمانکار پروژه ساخت 
نیروگاه خورشـیدی فـولاد مبارکه بایـد به طور دقیق اجرا شـود. شـرکت 
مپنا مسـئولیت اجـرای پروژه هـای متعـدد و بزرگـی را در کشـور برعهده 
دارد؛ اما از مدیران ارشد مپنا توقع داریم پروژه نیروگاه خورشیدی فولاد 

مبارکه را به دلیـل اهمیت زیـاد آن در اولویت قـرار دهند.
بنابر اظهارات زرندی، وزیر صمت و مدیرعامل شرکت مپنا نیز دغدغه 
به ثمر رسیدن پروژه احداث بزرگ ترین نیروگاه خورشیدی کشور را دارند 
و این نشــان دهنده اهمیت زیاد این موضوع اســت. با توجه به سرعت 
تغییرات تکنولوژیــک در حوزه انــرژی، رصد تکنولوژی در حــوزه احداث 
نیروگاه خورشیدی باید به عنوان یک اولویت برای شرکت صناپ دنبال 

شود تا در این زمینه از تکنولوژی های روز جهانی عقب نمانیم.
نیروگاه خورشیدی فولاد مبارکه فرصتی است که باید 

به درستی از آن استفاده کنیم
مدیرعامــل گــروه فــولاد مبارکــه معتقــد اســت امســال کــه بــه شــعار 
»ســرمایه گذاری برای تولید« مزین شده و نگاه کشــور به سرمایه گذاری 
است، باید از ظرفیت های گروه فولاد مبارکه در این زمینه استفاده شود، 
زیرا شرکت های بزرگ کشور وظیفه دارند با تعریف پروژه های لازم، مردم را 
در امر تولید مشارکت دهند. پروژه احداث نیروگاه خورشیدی فولاد مبارکه 
فرصتی است که باید به درستی از آن استفاده کنیم تا مردم از طریق خرید 

سهام پروژه ها در سرمایه گذاری برای تولید دخیل شوند.
در اجرای پروژه نیروگاه خورشیدی موضوع »زمان« برای ما 

بسیار حیاتی است
پروژه احداث بزرگ ترین نیروگاه متمرکز خورشیدی فولاد مبارکه، ظرفیت 
استفاده از سرمایه گذاری های مردمی را دارد. اینکه برای اجرا و تکمیل 
پروژه های مختلف بتوانیم از ظرفیت های داخلی استفاده کنیم، بسیار 
مهم اســت و ســاخت نیروگاه خورشــیدی یکی از مصادیق آن است. در 
اجرای این پروژه، موضوع »زمان« برای ما بســیار حیاتی است، زیرا این 

حوزه به شدت با تغییرات تکنولوژی مواجه است.
گروه فولاد مبارکه درصدد است تا بار خود را از روی دوش 

شبکه سراسری برق بردارد
وی دربخش پایانی ســخنان خود اعلام کرد: گروه فــولاد مبارکه درصدد 
اســت تا بار خود را از روی دوش شبکه سراســری برق بردارد و در همین 

خصوص، حدود 6۵۰ مگاوات از برق موردنیاز این شرکت از نیروگاه های 
داخلی این مجموعه در حال تأمین است و پیش بینی می شود تا تیرماه 
سال جاری این عدد به ۸۵۰ مگاوات افزایش یابد. پروژه های نیروگاهی 
گروه فولاد مبارکه برای تأمین نیاز همه شرکت های زیرمجموعه تعریف 
شده اند،زیرا در صورت اُفت میزان برق، از میزان ســودآوری و درآمد کل 

گروه فولاد مبارکه کاسته می شود.
تحقق فولاد سبز، پایداری انرژی و توسعه پایدار

در ادامــه این نشســت، علیرضــا جعفــرزاده، مدیرعامل شــرکت صناپ 
ک فــولاد(، با ارائــه گزارشــی از روند پــروژه احداث  )صنایع انرژی هــای پا
نیــروگاه 6۰۰ مگاواتــی خورشــیدی فــولاد مبارکــه )آفتــاب شــرق( چنین 

اظهار کرد:
شــرکت صناپ به منظــور تحقــق فــولاد ســبز، پایــداری انرژی و توســعه 
پایدار از ســال ۱4۰۱ تأسیس شد. این شــرکت پس از برگزاری مناقصات و 
اخذ مجوزهای لازم، در تاریخ ۱۵ شــهریور ۱4۰۲ پروژه احداث نیروگاه 6۰۰ 
مگاواتی خورشیدی آفتاب شــرق را آغاز کرد. ۲۰ مگاوات اول این نیروگاه 
در پایان مهرماه ســال ۱4۰۳ و ۲۰ مگاوات دوم آن در تاریخ ۲6 آذرماه ۱4۰۳ 

وارد مدار شد.
تولید 2 هزار مگاوات برق تجدیدپذیر تا سال 1410 توسط 

فولاد مبارکه
در تاریخ ۱۵ بهمن ماه ۱4۰۳، عملیات نصب ۲۰ مگاوات سوم آغاز شد و این 
پروژه در حال تداوم است. نیروگاه 6۰۰ مگاواتی خورشیدی فولاد مبارکه 
بزرگ ترین نیروگاه متمرکز خورشیدی کشور است که ظرفیت تولید برق 
آن با مجمــوع ظرفیت تولیــد برق همه نیروگاه های خورشــیدی کشــور 
برابری می کند و مساحت آن بالغ بر ۱۲ میلیون مترمربع است. براساس 
مأموریتی که بــرای ما تعریف شــده، باید ظرفیــت تولید ۲ هــزار مگاوات 
برق تجدیدپذیر را تا سال ۱4۱۰ ایجاد و از این طریق، درآمدی بالغ بر ۲۵۰ 

میلیون دلار کسب کنیم.
پیشرفت فیزیکی 29 درصدی نیروگاه خورشیدی

پــروژه احــداث نیــروگاه 6۰۰ مگاواتــی خورشــیدی فــولاد مبارکــه، بــا 
ســرمایه گذاری ۳۰۵ میلیــون یورویی، قرار اســت ظرف مــدت 4۲ ماه به 
کنون ۲9 درصد پیشرفت فیزیکی داشته  بهره برداری کامل برســد که تا
است. در حال حاضر 6۲۷ نفر در این پروژه مشغول به کار هستند و ۱۳۵ 

عدد از ماشین آلات مختلف صنعتی در آن فعالیت می کنند.
کاهش ۸۵0 هزار تنی دی اکسید کربن

کنـون، ۲4 هـزار و ۷9۲ مگاوات سـاعت انـرژی  از ۳۰ مهرمـاه ۱4۰۳ تا
خورشـیدی در این نیـروگاه تولیـد شـده و در حال حاضـر 9۰ مـگاوات آن 
کنـون ۸۵۰ هـزار عـدد پنـل خورشـیدی )بـرای  وارد مـدار شـده اسـت. تا
، 96 عـدد  کـر تولیـد 9۰ مـگاوات بـرق(، ۱۰ هـزار و 4۵۰ عـدد دسـتگاه ترا
دسـتگاه اینورتـر 6.۲۵ مگاواتـی و ۷ هـزار و ۳۰۰ متـر کابـل بـرق در ایـن 
نیـروگاه نصـب شـده و بـه زودی، ۱۲۰ مـگاوات بـرق خورشـیدی وارد مـدار 

خواهـد شـد.
به خاطر داشته باشیم تولید برق از طریق نیروگاه خورشیدی 6۰۰ مگاواتی 
کســید کربــن و بهبود  فولاد مبارکــه منجر به کاهــش ۸۵۰ هزار تنی دی ا

فرایندهای زیست محیطی خواهد شد.

۱۲۰مگاواتبرقخورشیدیفولادمبارکهبهزودیواردمدارمیشود
مدیرعامل فولاد مبارکه در بازدید از نیروگاه خورشیدی آفتاب شرق مطرح کرد:

سعید زرندی
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه

علیرضا جعفرزاده
ک فولاد( مدیرعامل شرکت صناپ )صنایع انرژی های پا

 قطعی برق در فروردین فولادسازان را غافلگیر کرد
بر اساس گزارش میدانی چیلان از وضعیت تأمین برق کارخانه های فولادی کشور، درحالی که هنوز  بیش از سه هفته از  آغاز سال 1404 نگذشته، فولادسازان با محدودیت های تأمین برق 30 تا ۵0 درصدی و حتی در برخی موارد ۸0 درصدی مواجه شده اند که در نوع خود بی سابقه است. بر اساس گزارش های 

رسیده، شرکت های فولاد مبارکه، فولاد خوزستان، فولاد هرمزگان، فولاد کاوه جنوب، فولاد سیرجان ایرانیان و سایر فولادسازان بزرگ کشور مجبور به کاهش حداقل 30 درصدی برق مصرفی خود در اولین روزهای سال جدید شده اند. 
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۳۰۰ هللزار میلیللارد تومللان عدم النفع صنایع ناشللی 
از قطعی برق در سال ۱۴۰۳ است

عضللو کمیسللیون ویللژه جهللش تولیللد مجلللس، بللا بیللان 
اینکلله عدم النفللع کشللور از قطللع بللرق در تابسللتان ۱۴۰۳ 
بللرای صنعللت و معللدن حللدود ۱۷۳ هللزار میلیللارد تومللان و در 
زمسللتان ۱۳۰ هللزار میلیللارد تومللان بللوده اسللت، بلله تشللریح 

راهکارهللای تحقللق شللعار سللال ۱۴۰۴ پرداخللت.
بــه گــزارش خبرگــزاری مجلــس شــورای اســلامی )خانــه ملــت(، 
مصطفی طاهری عضو کمیســیون ویژه جهش تولیــد و نظارت 
بــر اجــرای اصــل 44 قانون اساســی مجلــس شــورای اســلامی در 
ــعار  ــق ش ــوه تحق ــوص نح ــر، در خص ــبکه خب ــا ش ــده ب ــاط زن ارتب
ســال ۱4۰4 مبنــی بــر »ســرمایه گذاری بــرای تولیــد«، گفــت: مــا 
بــالای ۳۰۰ هــزار میلیــارد تومــان ســرمایه گذاری انجــام دادیــم، 
امــا تولیــد نکردیــم ضمــن اینکــه از ســال 9۸ اتفــاق بســیار بــدی 
افتــاده اســت و بــر اســاس نمودارهــای وضعیــت اقتصــادیُ 
ک عقب مانــده اســت و  ســرمایه گذاری نســبت بــه اســتهلا
گــر  مــا حتــی قــادر بــه حفــظ داشــته هایمان نیــز نبودیــم و ا
ســرمایه گذاری ثابــت را از قبــل از دهــه 9۰ بررســی کنیــم بیانگــر 

کاهــش میــزان ســرمایه گذاری اســت.
نماینــده مــردم زنجــان و طــارم در مجلــس شــورای اســلامی، 
بــا اشــاره بــه اینکــه افزایــش تولیــد از طریــق ســرمایه گذاری 
ــع  ــور از قط ــع کش ــرد: عدم النف ــح ک ــود، تصری ــر می ش امکان پذی
بــرق در تابســتان ۱4۰۳ برای صنعــت و معدن به غیراز احتســاب 
حــوزه کشــاورزی و صنایــع کوچــک ۱۷۳ هــزار میلیــارد تومــان 
بــوده اســت و در زمســتان ایــن عدم النفــع ۱۳۰ هــزار میلیــارد 

تومــان بــوده اســت.
عضــو کمیســیون صنایــع و معــادن مجلــس شــورای اســلامی، 
فرســودگی  و  ک  اســتهلا کنــون  هم ا کــرد:  خاطرنشــان 
ک بــه تولیــد رو بــه افزایــش اســت  ماشــین آلات نســبت اســتهلا
و ماشــین آلات پیــش از آن کــه فرصــت تولیــد داشــته باشــند، 
فرســوده می شــوند و کمبود انرژی این روند را شــتاب بخشــیده 
و چــرخ تولیــد را کُنــد می کند کــه بــه کاهــش بهــره وری و تضعیف 

ســرمایه گذاری صنعتــی منجــر می شــود.
ایــن نماینــده مــردم در مجلــس دوازدهــم، یــادآور شــد: مــا از 
طریق افزایش بهــره وری در قالب هوشمندســازی، فعال کردن 
واحدهــای نیمه فعال و ســه شــیفت کــردن فعالیــت واحدهای 
تولیــدی و حفــظ ســرمایه گذاری های قبــل می توانیــم شــعار 

ســال را محقــق کنیــم.
عضــو کمیســیون ویــژه جهــش تولیــد و نظــارت بــر اجــرای اصــل 
ــر  گ ــرد: ا کیــد ک ــون اساســی مجلــس شــورای اســلامی، تأ 44 قان
ســرمایه گذاری های قبــل را حفــظ و تولیــد را کامل انجــام دهیم 
گــر قــرار اســت ســرمایه گذاری جدیــد انجــام دهیــم بایــد  و ا
جاهایی که خــأ داریــم و باعث شــده ســرمایه گذاری های قبلی 
فعال نشــود را اصــلاح کنیــم کمــا اینکــه در حــوزه صــادرات کاری 
کنیــم کــه دولــت و بخــش خصوصــی در ابتــدای ســرمایه گذاری 
بــه انتهــای زنجیــره بــرود و باعــث شــود یــک بــازار بیــش از ۸۰ 
میلیــون را پشــتیبانی کننــد تــا بتوانیــم تولیــدات فعلــی را در 

ــم. ــش دهی ــری افزای کث ــطح حدا س

ارزش ذخایر معدنی ایران؛ ۲۷.۳ تریلیون دلار

و  زمین شناسللی  سللازمان  رئیللس  عالللی  مشللاور 
کتشللافات معدنی کشللور گفللت: ایللران پنجمیللن کشللور  ا
دارنللده ذخایللر معدنللی در جهللان بلله ارزش بیللش از ۲۷ هللزار 

میلیللارد دلار اسللت.
به گزارش فولادبان، حســین شــریعتمدار طهرانی، مشاور عالی 
کتشــافات معدنی کشــور گفت: ایران  ســازمان زمین شناســی و ا
بــا ۲۷.۳ تریلیــون دلار ســرمایه معدنــی، پنجمیــن کشــور دارنده 

ذخایــر معدنــی در جهان اســت.
وی بــه کارهــای در دســت اقــدام بــرای شناســایی ذخایــر 
ــازمان  ــای س ــه داد: از برنامه ه ــرد و ادام ــاره ک ــور اش ــی کش معدن
کتشــافات معدنــی در ســال جــاری، تهیــه  زمین شناســی و ا
۱۲۰ نقشــه زمین شناســی و شــروع ژئوفیزیــک هوایــی بــه طــول 
۲ میلیــون کیلومتــر بــرای دســت یابی بــه داده هــای ذخایــر 
زیرزمینــی ایــران اســت و ایــن داده ها بســتر مناســبی بــرای ورود 
متخصصــان و ســرمایه گذاران حــوزه زمین شناســی خواهــد بود 
تا برای اســتخراج و ایجاد صنایع معدنی ارزشــمند اقدام کنند.

عدد خبر

هزار میلیارد تومان

کیلومتر

بخش اعظمی از سرمایه فولاد مبارکه به توسعه خود این صنعت اختصاص یابد
آیت الله سللید ابوالحسللن مهللدوی امام جمعه موقت 
اصفهللان و نماینللده مللردم اصفهللان در مجلللس 
خبللرگان، در جریللان دیللدار دکتللر سللعید زرنللدی 
مدیرعامللل فللولاد مبارکلله بللا ایشللان، بللا اشللاره بلله اهمیللت توسللعه 
کیللد کللرد: بخللش اعظمللی از سللرمایه فللولاد  صنعللت بللرای کشللور تأ
مبارکلله بلله توسللعه خللود ایللن صنعللت اختصللاص یابللد و در ایللن مسللیر 

بلله کللم هللم قانللع نباشللید.
مصمم هستیم تا تیرماه سال جاری، آب را به فولاد مبارکه 

برسانیم
بــه گــزارش خبرنــگار فــولاد، در ابتــدای ایــن دیــدار کــه روز دوشــنبه ۱۸ 
فروردین مــاه ســال ۱4۰4 انجــام شــد، ســعید زرنــدی مدیرعامــل فــولاد 
مبارکــه، ضمــن ارائــه گزارشــی از عملکــرد و برنامه هــای فــولاد مبارکــه در 
حوزه هــای مختلــف گفــت: الحمــدلله فــولاد مبارکــه به عنــوان مولــود 
انقــلاب اســلامی مایــه افتخــار نظــام مقــدس جمهــوری اســلامی و مــردم 
شــریف ایران اســت و امیدوارم بتوانم با توجه به مســئولیتی کــه بر عهده 
این جانب گذاشــته شده اســت، شــرایطی در این شــرکت فراهم کنیم که 

همچنــان مایــه ســربلندی، اقتــدار و عــزت ایــران اســلامی باشــد.
وی بــا بیــان اینکــه فــولاد مبارکــه در حــال حاضــر بخــش اعظمــی از فــولاد 
کنــون نیــز طرح هــای توســعه خوبــی را در  کشــور را تولیــد می کنــد و هم ا
۱۵ اســتان کشــور در دســت اجــرا دارد، گفــت: ایــن شــرکت در عرصه هــای 
جهانــی و ملــی به خوبــی شــناخته شــده اســت و نقــش تأثیرگــذاری در 

تولیــد ناخالــص ملــی دارد.
فولاد مبارکه با جدیت و قوت، فراتر از مقدوراتی که از 

شرکت انتظار می رفته است پیگیر پروژه انتقال آب است
بــه گفتــه زرنــدی، در حــال حاضــر بــا ســرمایه گذاری فــولاد مبارکــه، 
برنامه هــای مدونی بــرای رونق تولیــد و توســعه در اصفهــان و جای جای 
میهــن اســلامی تعریــف شــده و در حــال اجراســت کــه از مهم تریــن آن هــا 
پروژه انتقال آب دریای عمان به فلات مرکزی و مشخصاً اصفهان است. 
فــولاد مبارکــه بــا جدیــت و قــوت و فراتــر از مقدوراتــی کــه از شــرکت انتظــار 
می رفتــه اســت در حــال اجــرای ایــن پــروژه اســت و بنــا دارد بــا همــکاری 
کثــر ســرعت بــه  مســئولان اســتان ایــن پــروژه را بــه نحــو مطلــوب و بــا حدا
نتیجــه برســاند؛ به نحوی کــه مصمــم هســتیم تــا تیرمــاه ســال جــاری آب 

را بــه فــولاد مبارکــه برســانیم.
گرچه اجــرای ایــن پــروژه هزینه بســیار زیــادی را بــه فولاد  کیــد کــرد: ا وی تأ
مبارکه تحمیل کــرده و در ادامــه نیز برای تــداوم کار تحمیــل خواهد کرد؛ 
کــه اجــرای ایــن پــروژه در افزایــش روحیــه مــردم جامعــه نقــش  امــا ازآنجا
بســزایی دارد از هرگونــه تــلاش بــرای بــه بــار نشســتن هرچــه ســریع تر آن 

فروگــذار نخواهیــم کــرد.

بنا داریم که میزان برداشت آب خام شرکت از حوضه آبریز 
را به صفر برسانیم

مدیرعامــل فولاد مبارکــه عنوان کــرد: بــا اقدامات اصلاحــی کــه در ادوار 
مختلف در فولاد مبارکه در حوزه مصرف بهینه آب انجام گرفته و همچنان 
نیز در حال انجام است، خرسندیم که اعلام کنیم میزان برداشت آب خام 
گرچه  فولاد مبارکه از حوضــه آبریز زاینــده رود حدود یک درصد اســت؛ ا
مردم عزیزمــان تصویر دیگــری از میزان مصــرف آب فولاد مبارکــه دارند. 
نکته حائز اهمیت این است که در حال حاضر نیمی از آب مصرفی فولاد 
مبارکه از طریق پســاب تصفیه شــده صنعتی و پساب شــهرهای مجاور 
فولاد مبارکه تأمین می شود. ضمن اینکه بر اساس تعهدی که نسبت به 
کثر توان مشارکت  جامعه احســاس کرده ایم، در پروژه انتقال آب با حدا
کرده ایم و بنا داریم که میزان برداشــت آب خام شــرکت از حوضــه آبریز را 

به صفر برسانیم.
شرایطی فراهم می کنیم که فولاد مبارکه در حوزه توسعه و 

ساماندهی سلامت جامعه نیز ورود کند
وی در ادامــه ســخنان خود با اشــاره بــه عملکرد فــولاد مبارکــه در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی تصریح کرد: توســعه مفاهیم و فرهنگ قرآنی 
نزد خانواده کارکنان و حتی جامعه پیرامونــی از دیگر اقدامات موردنظر 
اســت. علاوه بر این، در پی این هستیم تا شرایطی فراهم کنیم که فولاد 
مبارکه در حوزه توســعه و ســاماندهی ســلامت جامعه نیز ورود کند و در 
این حوزه کارهای ماندگاری را برای منتفع شدن آحاد مردم و کل جامعه 

برنامه ریزی و اجرا کنیم.
باید بخش اعظمی از سرمایه فولاد مبارکه را به توسعه خود 

این صنعت اختصاص دهیم 
در جریان این دیدار، آیت الله مهدوی در خصوص اهمیت توسعه صنعت 
که فــولاد مبارکه  چنین اظهار کرد: درخواســت من این اســت کــه ازآنجا
افتخاری برای صنعت ایران اســت، باید بخش اعظمی از ســرمایه فولاد 
مبارکه را به توسعه خود این صنعت اختصاص دهیم و در این مسیر به 

کم هم قانع نباشیم.
گرچه اطلاع دارم و از نزدیک مشاهده  نکته دوم موضوع کیفیت است. ا
کردم که در فولاد مبارکه به موضوع کیفیت بسیار اهمیت داده می شود، 
بااین حال بایــد بیش ازپیش مراقب باشــیم کــه در حوزه کیفیــت بنا به 
دستورات دین مبین اسلام و سیره نبوی کوتاه نیاییم؛ همچنان که پیامبر 
کید کرده اند که خداوند متعال دوست دارد  مکرم اسلام )ص( همواره تأ

که هر عملی را به بهترین شکل ممکن انجام دهیم.
قدردانی از رویکرد قرآنی مدیرعامل فولاد مبارکه در حوزه 

صنعت
امام جمعــه موقــت اصفهــان در بخــش دیگــری از ســخنان خــود ضمــن 

قدردانــی از رویکــرد قرآنــی مدیرعامــل فــولاد مبارکــه در حــوزه صنعــت 
گفــت: ترویــج ایــن فرهنــگ بــا اســتفاده از کتــب موجــود و معتبــر در حوزه 
ــا  ــا ب ــان و خانواده ه ــس کارکن ــرای اُن ــری را ب ــرایط بهت ــد ش ــیر می توان تفس
قــرآن فراهم کند. به خاطر داشــته باشــیم وقتی شــخصی نســبت به یک 
موضــوع شــناخت و معرفتــی درســت تری پیــدا می کنــد، بــدون شــک از 
آن موضــوع بیشــتر لــذت می بــرد و بــا شــوق بیشــتر آن را دنبــال می کنــد. 
گاهــی از فضایــل قرآن  در خصــوص مباحــث قرآنــی نیز چنیــن اســت کــه آ
قطعاً لــذت و شــعور و معرفت بیشــتری بــرای افــراد به همــراه خواهــد آورد 
و شــرایطی فراهم می کنــد کــه کارکنــان و خانواده هــا با علاقه بیشــتر حول 

ایــن مباحــث جمــع شــوند.
نماینــده مــردم اصفهــان در مجلــس خبــرگان در همیــن زمینــه تصریــح 
کــرد: بــرای اینکــه کارکنــان و خانواده هــا معرفــت بیشــتری نســبت بــه 
قــرآن داشــته باشــند پنــج راهــکار وجــود دارد: اول اینکــه بایــد نســبت بــه 
روخوانــی و روان خوانــی و پــس از آن نســبت بــه ترجمــه و تفســیر قــرآن 
اقــدام کنیم و چهارمین گام حفظ قرآن اســت که تأثیر بیشــتری نســبت 
بــه ســه گام اول دارد. همچنان کــه رهبر معظــم انقلاب نیــز انتظــار دارند 
حداقــل ۱۰ میلیــون نفــر حافــظ قــرآن در کشــور داشــته باشــیم. ایــن بــه 
آن دلیــل اســت کــه وقتــی کســی حافــظ کل قــرآن می شــود، در ادامــه 
در گفتــار و رفتــار ظاهــری خــود نیــز معقول تــر عمــل می کنــد. در نهایــت 
ــادی  ــرای افــراد جاذبه هــای زی ــه ب اقــدام بعــدی صــوت و لحــن اســت ک

بــه همــراه دارد.
آیت الله مهدوی در ادامه سخنان خود به مشکلات موجود در حوزه آب 
اصفهان اشاره کرد و از این موضوع به عنوان یکی از مهم ترین موضوعات 

حال حاضر کشور و استان اصفهان نام برد.
مسئولان استان و فولاد مبارکه پروژه انتقال آب را با جدیت 

هرچه بیشتر دنبال کنند
وی در همین زمینه خاطرنشان کرد: همان گونه که رهبر معظم انقلاب 
کید و پیگیری قــرار داده و می دهند،  نیز دائماً پروژه انتقال آب را مورد تأ
باید توجه داشته باشــیم که هیچ عنوان نباید مردم در مقابل مردم قرار 
گیرند؛ بلکه مسئولان باید با چاره اندیشــی هوشمندانه راه های هرگونه 
سوءاســتفاده را بر دشــمنان ببندند. مســئولان می توانند با همکاری و 
همدلی هرچه بیشتر، شرایط بهتری برای رفاه مردم جامعه که همواره از 
نظام مقدس جمهوری اسلامی حمایت کرده اند فراهم کنند؛ بنابراین 
خواهشی که از مسئولان استان و فولاد مبارکه داریم این است که پروژه 

انتقال آب را با جدیت هرچه بیشتر دنبال کنند.
وی در بخش پایانی ســخنان خود برای مدیران و کارکنــان فولاد مبارکه 
و سایر صنایع کشور که در راستای تحقق شعار ســال و رفاه مردم تلاش 

می کنند، توفیق روزافزون از درگاه خداوند متعال مسئلت کرد.

سلللعید زرنلللدی، مدیرعاملللل گلللروه فلللولاد مبارکللله، بلللا 
حضلللور در دفتلللر نماینلللده ولی فقیللله در اسلللتان و 
امام جمعللله اصفهلللان، در گلللزارش مبسلللوطی، رونلللد 
ح هلللای  سلللرمایه گذاری های گلللروه فلللولاد مبارکللله و مهم تریلللن طر

توسلللعه در دسلللت اقلللدام ایلللن گلللروه صنعتلللی را تشلللریح کلللرد.
آیت الله سید یوسف طباطبایی نژاد، نماینده ولی فقیه در استان و 
امام جمعه اصفهان، پس از استماع گزارش مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، 
کید رهبر معظم انقلاب اسلامی بر تقویت جریان تولید و  با اشاره به تأ
اثرگذاری فولاد مبارکه در صنعت کشور، از اقدامات صورت گرفته به ویژه 
رویکرد این گروه صنعتی در خودتأمینی در حوزه انرژی و مشارکت مؤثر 

فولاد مبارکه در پروژه انتقال آب از دریای عمان برای تأمین آب صنایع 
استان تشکر کرد و با اشاره به تنوع اقدامات فولاد مبارکه در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی گفت: فولاد مبارکه همواره در بسیاری ابعاد، 
ازجمله مسئولیت های اجتماعی، در میان صنایع کشور شاخص و پیشرو 
کید بنده بر این است که با توجه به سهامی  بوده است. با وجود این ، تأ
کثری منافع سهام داران،  بودن این شرکت و برای اطمینان از تأمین حدا
در زمینه هزینه ها، حتی در حوزه مسئولیت های اجتماعی که ممکن 
است فوایدی برای جمعی از مردم داشته در بر   داشته باشد، با حساسیت 

و دقت  بسیار عمل شود.
کید مقام معظم رهبری  آیت الله طباطبایی نژاد همچنین با عنایت به تأ

کید کرد که همه مسئولین باید دغدغه رفع  بر موضوع تولید بر این نکته تأ
موانع تولید را داشته باشند و به نحوی عمل کنند که مدیران بنگاه های 

صنعتی بتوانند تمرکز اصلی خود را بر افزایش تولید معطوف کنند.

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه:
 مدیران عامل ادوار مختلف، بازنشستگان و کارکنان 

ً
انصافا

پرتاش این شرکت خدمات و اقدامات خوبی انجام داده اند 

سعید زرندی، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در این دیدار به سرمایه گذاری 
بیش از ۵۰۰ هزار میلیارد تومانی این شرکت در ۱۵ استان کشور اشاره کرد و 

افزود: با عنایت به سرمایه گذاری های صورت گرفته در گروه فولاد مبارکه، 
، پیشران بوده است و  این گروه در خودکفایی و توسعه و آبادانی کشور
انصافاً مدیران عامل ادوار مختلف، بازنشستگان و کارکنان پرتلاش این 
شرکت خدمات و اقدامات بسیار خوبی انجام داده اند و رسالت صیانت و 
مراقبت از این الگوی موفق صنعتی و مولود انقلاب اسلامی بر دوش همه 

دلسوزان و علاقه مندان به صنعت و پیشرفت کشور است.
وی همچنین با اشاره به چالش ناترازی و تأمین انرژی در سال های اخیر 
گفت: فولاد مبارکه در سال های اخیر طلایه دار عمل به شعارهای سال 
بوده و با وجود برخی چالش ها، در حوزه تقویت تولید خوش درخشیده 

است.

همهبهتمرکزمدیرانصنعتیبرافزایشتولیدکمککنند

آیت الله مهدوی در دیدار مدیرعامل فولاد مبارکه با ایشان:

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان در دیدار مدیرعامل گروه فولاد مبارکه با ایشان:

در حـال حاضـر بـا سـرمایه گذاری فـولاد مبارکـه، 
برنامه هـای مدونـی بـرای رونـق تولیـد و توسـعه 
در اصفهـان و جای جـای میهـن اسـلامی تعریف 
شـده و در حـال اجراسـت کـه از مهم تریـن آن هـا 
پروژه انتقـال آب دریـای عمان به فـلات مرکزی و 
مشخصاً اصفهان اسـت. فولاد مبارکه با جدیت 
و قـوت و فراتـر از مقدوراتـی کـه از شـرکت انتظـار 
می رفتـه اسـت در حـال اجـرای ایـن پـروژه اسـت 
و بنـا دارد با همکاری مسـئولان اسـتان این پـروژه 
کثر سـرعت بـه نتیجه  را به نحـو مطلـوب و بـا حدا
برساند؛ به نحوی که مصمم هستیم تا تیرماه سال 

جـاری آب را بـه فـولاد مبارکـه برسـانیم

طول پروژه های مشارکتی ایمیدرو و وزارت راه از 515 کیلومتر عبور کرد
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، ایمیدرو با هدف توسعه زیرساخت معادن، 14 پروژه راهسازی و بهسازی به طول ۵1۵.۵ کیلومتر با وزارت راه و شهرسازی در دست اقدام دارد. میزان سرمایه گذاری ایمیدرو در پروژه های مشارکتی 7920 میلیارد ریال است. ازجمله این پروژه ها می توان به احداث و بهسازی محور 

گاو پناه-زنگی چغا( کرمانشاه، بهسازی جاده ورزنه به کوه سیاه )در کنار باتلاق گاوخونی اصفهان(، احداث و بهسازی محور قیطول- قره بوته و محور مرصع زنجان و... اشاره کرد. ، راه دسترسی به معادن فرامان شاه ملکی ) دلبران-قزلچه کند تا سه راهی ورودی معادن کردستان، بهسازی محور چغادک-کنگان بوشهر
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نخستین گردهمایی مدیران سازمان صنایع کوچک 
و شهرک های صنعتی سراسر کشور به میزبانی فولاد 
مبارکه و با هدف تبییللن برنامه ها در راسللتای راهبرد 

سرمایه گذاری برای تولید آغاز به کار کرد.
به گزارش پایگاه خبری ایراسین، در این گردهمایی که روز پنج شنبه ۲۱ 
فروردین مـاه در محـل همایش های مرکـز تحقیقات فـولاد مبارکـه برگزار 
شـد، رضـا انصـاری، معـاون وزیـر صمـت و مدیرعامـل سـازمان صنایـع 
، مدیرعامـل فـولاد مبارکـه،  کوچـک و شـهرک های صنعتـی، اسـتاندار
نماینـده مـردم شهرسـتان مبارکه در مجلـس شـورای اسـلامی و جمعی 
از مدیران سـازمان صنایع کوچک و شـهرک های صنعتی سراسـر کشور 

حضـور داشـتند.

مدیرعامل فولاد مبارکه عنوان کرد:
گام های مؤثر فولاد مبارکلله برای ایجاد زیرسللاخت تولید برق 

در کشور

سعید زرندی، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، در بیاناتی ضمن خیرمقدم به 
صنعتگران حاضر در گردهمایی گفت: سرمایه گذاری در زیرساخت های 
شــهرک های صنعتی از اهمیت زیادی برخوردار اســت و امیــد داریم در 
ســالی که مزین به ســال »ســرمایه گذاری برای تولید« اســت، مجموعه 

شرکت شهرک ها نیز به سهم خود بتواند نقش آفرین باشد.
وی با اشــاره به یــک نظرســنجی کــه در ســال ۱۳99 از 9۰۰ واحد صنعتی 
متوســط و بزرگ صورت گرفته بود گفت: نتایج این نظرســنجی نشــان 
داد که نیــاز اصلی ایــن واحدها امــکان بهره منــدی از زیرســاخت های 
شهرک هاســت و این موضوع بایــد مورد توجــه وزارتخانه قرار گیــرد، زیرا 

نشان دهنده یک هشدار جدی است.
زرندی معتقد است در سال جدید باید مدل های جدید سرمایه گذاری 
در شرکت شهرک ها ایجاد شــود تا بتوانیم به این نیاز پاسخ دهیم. باید 
از تجارب جهانی در زمینه شــهرک های یکپارچــه و »روی یک زنجیره« 
گر بتوانیم مدل های موفقی در کشــور ایجــاد کنیم، به  اســتفاده کرد و ا
آبروی کشور خواهیم افزود و زنجیره ای از شهرک های صنعتی را تشکیل 

خواهیم داد.
بنابر اظهارات مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، این گروه سرمایه گذاری های 
متعددی به ارزش بیش از ۵۰۰ هزار میلیارد تومانی در اقصی نقاط کشور 
داشــته و ۱۲ موضوع اولویــت دار در این مجموعه، مشــخص و بر تحقق 

آن ها تمرکز شده است.
موضوع ناترازی در حوزه انرژی دیگر مبحثی بود که زرندی به آن پرداخت 
و در این بــاره تصریح کرد: مجموعه هــای بزرگی مثل فــولاد مبارکه برای 
ایجاد زیرساخت تولید برق گام های مؤثری برداشته اند که این امر مزایا 
و معایبی دارد. شرکت های زیادی در زمینه تأمین زیرساخت در جهان 
شکل گرفته اند و با مدل های مناسبی با یکدیگر رقابت می کنند؛ اما چون 
در کشــور ما این مدل ها وجود نــدارد، مجبوریــم بــار را روی دوش چند 

شرکت بزرگ بگذاریم.
مصرف حداقلی آب فولاد مبارکه با استفاده از بالاترین 

استانداردهای بازچرخانی آب
وی در ادامه گفت: گروه فولاد مبارکه نزدیک به ۷۵۰ میلیون یورو در حوزه 
برق ســرمایه گذاری کرده وبه زودی ۱۲۰ مگاوات برق نیروگاه خورشیدی 
فولاد مبارکه وارد مدار می شود. برنامه ریزی ما برای تابستان امسال نیز 
تولید ۲۵۰ مگاوات برق خورشیدی است. همچنین نیروگاه سیکل ترکیبی 
کنون 46۰ مگاوات برق وارد مدار کرده است. به  جدید فولاد مبارکه نیز تا
این ترتیب می توان گفت فولاد مبارکه تأمین بیش از ۷۰۰ مگاوات برق را از 

طریق خودتأمینی محقق خواهد کرد.
زرندی اظهار داشت: ما در تلاشیم تا با استفاده از بالاترین استانداردهای 
بازچرخانی آب، مصــرف آب موردنیاز خود را به حداقل برســانیم. فولاد 
مبارکه با سرمایه گذاری های قابل توجه، توانسته ۳۸ درصد از آب موردنیاز 
خود را از پساب شهرهای اطراف و بازچرخانی آب تأمین کند. همچنین 

بی نیازی این مجموعه از آب رودخانه زاینــده رود با بهره برداری از پروژه 
انتقال آب از دریای عمان، صورت خواهد پذیرفت.

برنامه ریزی فولاد مبارکه برای آغاز عملیات بهره برداری از 
میدان گازی

تأمین گاز موردنیاز صنایع موضوع دیگری بود که مدیرعامل گروه فولاد 
مبارکه به آن پرداخت و گفت: گروه فولاد مبارکه برای تأمین گاز موردنیاز 
خود نیز به بهره برداری از میادین گازی ورود پیدا کرده است. به همین 
منظور طی چنــد روز آینده جلســه ای بــا وزرای محترم دولت بــرای آغاز 
عملیات بهره برداری از میدان گازی برگزار خواهیم کــرد تا در این زمینه 

نیز به خودتأمینی برسیم.

کید کرد: استاندار اصفهان تأ
تکمیل پروژه های نیمه تمام و توسعه شهرک های تخصصی 

صنعتی در اصفهان با محوریت انرژی های سبز

اســتاندار اصفهان نیــز در ایــن گردهمایی با اشــاره به ضــرورت تکمیل 
طرح های عمرانی نیمه تمام و توجه به زیرساخت های محرومیت زدا، 
از برنامه های توســعه ای اســتان اصفهان بــا محوریت انرژی های ســبز 

خبر داد.
مهــدی جمالی نژاد بــا اشــاره بــه ضــرورت بازتعریف نقش شــهرک های 
صنعتی در توسعه اقتصادی، بر لزوم تحول این شهرک ها از محل استقرار 
کارخانه ها به پایگاه های هوشمند، دانش بنیان و خوشه های صنعتی 

کید کرد. رقابت پذیر جهانی تأ
کمبود سرمایه گذاری های مولد در بخش خصوصی

وی با بیــان اینکــه رشــد تولیــد ملــی نیازمنــد ســرمایه گذاری هدفمند 
در بســتری جذاب و آماده اســت، افــزود: متأســفانه علی رغــم توجه به 
ســرمایه گذاری، شــاهد کمبــود ســرمایه گذاری های مولــد در بخــش 

خصوصی هستیم.
استاندار اصفهان نقش شهرک های صنعتی را راهبردی توصیف کرد و 
کز متفکر صنعتی، خوشه ســازی برندهای  خواســتار تحول آن ها به مرا

دانش بنیان و توزیع متوازن صنایع در مناطق مختلف کشور شد.
نباید توسعه صنعتی تنها به شهرهای بزرگ محدود شود

وی با اشاره به تجربه استان اصفهان، به ضرورت توزیع عادلانه صنایع در 
شرق این استان اشاره کرد و گفت: نباید توسعه صنعتی تنها به شهرهای 
بزرگ محدود شــود و لازم اســت صنایع کوچک و متوســط در روســتاها 
و شهرهای کوچک، همســو با سیاســت های افزایش جمعیت و توزیع 

عادلانه امکانات ایجاد گردد.
اســتاندار اصفهان معتقد اســت شــهرک های صنعتی باید بــه گونه ای 
طراحی شوند که با اشتغال زایی متوازن، از تمرکز جمعیت در کلان شهرها 
جلوگیری کند. ضمن اینکه مدیریت هوشمند منابع آبی و توجه ویژه به 
استفاده از آب های غیرمتعارف در صنایع ضروری است، زیرا بی توجهی 

به این موضوع می تواند توسعه آینده صنعت را با مخاطره مواجه کند.
کد در شهرک های  جمالی نژاد همچنین بر احیای واحدهای تولیدی را
کید و اعلام کرد که از ۸۵ شهرک صنعتی کشور، تعدادی نیازمند  صنعتی تأ

بازفعال سازی فوری هستند.
وی همچنین همســویی با سیاســت های ابلاغی مقام معظم رهبری، 
از جمله افزایــش جمعیت و توزیــع عادلانه خدمــات را چارچوب اصلی 

برنامه ریزی های آینده شهرک های صنعتی عنوان کرد.
اســتاندار اصفهان در ادامه خواســتار همکاری تمامی ذی نفعان برای 
تبدیل شهرک ها به زنجیره های ارزش آفرین اشتغال و پایگاه های پیشران 
اقتصاد دانش بنیان شد و در ادامه، با اشــاره به چالش های پیش روی 
کشاورزان شرق اصفهان به ویژه کم آبی شدید، اعلام کرد: کشاورزان این 
ع می رســانند و نیازمند حمایت جدی  منطقه آب را با خون دل به مزار

برای گذران زندگی و توسعه فعالیت های کشاورزی هستند.
وی با اشاره به اولویت استان در توسعه شهرک های صنعتی کم مصرف و 
ک و شهرک  ک، از راه اندازی شهرک تخصصی پوشا مبتنی بر انرژی های پا

فناوری نساجی در ابتدای در سال جاری خبر داد و گفت: این پروژه ها با 
مشارکت بخش خصوصی و سرمایه گذاری های هدفمند پیش می رود.

جمالی نژاد همچنیــن به برنامه هــای آتی برای ایجــاد ناحیه تخصصی 
هــوش مصنوعــی و انرژی های خورشــیدی پیرو ســه محور توســعه ای 
استان اشاره کرد و گفت: البته هوش مصنوعی در کشور ما کمرنگ است، 

درحالی که هر هفته شاهد پیشرفت های جهانی در این حوزه هستیم.
وی مشــارکت ســرمایه گذاران خصوصــی و انجمن هــای صنفــی را کلید 
کید کرد: جوانان خلاق  اصلی توسعه شهرک های غیردولتی دانست و تأ
و شــرکت های دانش بنیــان در شــهرک های صنعتی اصفهــان در حال 
خلق فرصت های نوین هستند و این روند باید با سیاست های تشویقی 

تقویت شود.

سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی:
تغییر کاربری رایگان شهرک های صنعتی در دستور کار قرار گیرد

 زهرا سعیدی، نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی 
و سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی نیز در 
نخســتین گردهمایی مدیــران ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های 
صنعتی ایران اظهار کرد: برای ما جای بسی خوشحالی است که میزبان 

کسانی باشیم که در خط مقدم جبهه صنعت و تولید کار می کنند.
وی در ادامه افزود: در حال حاضر به خصوص در حوزه صنعت به دلیل 
بسیاری از مشکلات، ازجمله ناترازی های انرژی، با شرایط بسیار خاصی 
مواجهیم. در چنین شرایطی مردم به شدت نیاز دارند که با برنامه ریزی 
و تصمیم گیری صحیح به سمت و سویی حرکت کنیم که بتوانیم در یک 

بازه زمانی مشخص بگوییم از نقطه A به B رسیده ایم.
سعیدی در ادامه با بیان اینکه امسال سال »سرمایه گذاری برای تولید« 
است و در کمیســیون صنعت، دو موضوع تســهیلگری و رفع موانع را در 
دســتور کار داریم گفت: در ایــن خصوص، از دکتــر انصاری معــاون وزیر 
صمــت و مدیرعامل ســازمان صنایــع کوچــک و شــهرک های صنعتی 
درخواســت می کنیم که تغییر کاربری رایگان شــهرک های صنعتی را در 
دســتور کار قرار دهند؛ زیرا ایــن موضوع، مطالبه بســیاری از واحدهای 
صنعتی است. همچنین لازم است صدور مجوزهای شهرک های صنعتی 
غیردولتی تسهیل گردد. قدر مسلم این است که باید در مسیری حرکت 

کنیم که بتوان در حوزه تولید به دستاوردهای بهتری برسیم.
به گفته سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی، 
در ســال ۱۳9۷ پارک های لجســتیک و راه اندازی بنادر خشــک، بســته 
به ظرفیت و بنا بر اطلاعات آمایش سرزمینی، در دستور کار قرار گرفت؛ 
اما تا الآن همچنان وزارت صمت که متولی ایجاد پارک های لجستیک 
اســت حرکتی در این زمینه نکرده اســت. این در حالی اســت که به طور 
مشخص در شهرستان مبارکه، شورای برنامه ریزی استان این موضوع 
را تأیید و زمین موردنظر برای این کار را جانمایی کرده است. به طورکلی 
همه شرایط برای ایجاد چنین پارکی فراهم اســت؛ اما اینکه چرا کار آغاز 

نمی شود جای سؤال است.
وی در همیــن زمینــه تصریح کــرد: با توجه بــه اینکه شهرســتان مبارکه 
دومین پایانه کشور و از لحاظ سرانه جمعیت اولین پایانه کشور را دارد، 
خواهشــمندیم از این ظرفیت به بهترین شــکل ممکن استفاده شود؛ 
به ویژه اینکه ایجاد چنیــن فضایی درآمد پایــدار ایجاد می کنــد؛ این در 
حالی است که متولیان شهرستان حاضرند زمین موردنیاز برای این امر 
را در اختیار مشارکت کنندگان قرار دهند. در این راستا امیدواریم تا پایان 
سال در بخش سرمایه گذاری تولید شاهد راه اندازی پارک های لجستیک 

در استان اصفهان و شهرستان مبارکه باشیم.
نماینده مردم شهرســتان مبارکه در مجلس شــورای اسلامی در بخش 
پایانی سخنان خود گفت: از همه متولیان خواهش می کنم هوای مردم 
را داشته باشند. باید با همیاری هم شرایطی فراهم کنیم که از این شرایط 
و بحران خارج شویم و تصمیماتی بگیریم که در نتیجه آن ها گشایش در 

معیشت و سفره مردم را مشاهده کنیم.

سرمایهگذاری۷۵۰میلیونیوروییگروهفولادمبارکه؛گامیمهمدرخودتأمینیانرژی

سعید زرندی
 مدیرعامل گروه فولاد مبارکه

مهدی جمالی نژاد
استاندار اصفهان 

 زهرا سعیدی
 نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس 

شورای اسلامی و سخنگوی کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شورای اسلامی

رونمایی از واحد آزمایشی تولید آلومینا از آلونیت به روش قلیایی
به گزارش ایرنا، روز دوشنبه 1۸ فروردین ماه 1404، پایلوت تولید آلومینا از آلونیت به روش قلیایی با حضور مدیرعامل شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران و رئیس سازمان پژوهش های علمی و صنعتی ایران رونمایی شد. تورج زارع، مدیرعامل شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران در این مراسم با بیان اینکه یکی از مهم ترین 

هدف های ایمپاسکو، توسعه دانش فنی و بومی سازی جهت توقف خام فروشی مواد معدنی و ایجاد ارزش افزوده بیشتر در داخل کشور است، گفت: برای دست یابی به هدف رشد 13 درصدی بخش معدن در برنامه هفتم توسعه، طرح احداث پایلوت آلومینا از آلونیت توسط شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران اجرایی شد.
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در ادامه مسیر تدوین و پیاده سازی نقشه راه اقتصاد 
چرخشی، نخستین جلسه تخصصی سال ۱۴۰۴ با تمرکز بر سه 
محور کلیدی شامل آب، آلاینده های جوی و گازهای گلخانه ای 

و انرژی برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، این جلسه با حضور نمایندگان واحدهای 
محیط زیست، استراتژی و تعالی سازمانی، تحقیق و توسعه، انرژی 
و سیالات، مهندسی کارخانه، نواحی تولیدی، دفاتر فنی و شرکت 

MSTID تشکیل شد.
در ابتدای نشست، مروری بر روند تدوین نقشه راه، شاخص ها، 
اهداف و اقدامات اولیه صورت گرفت. سپس پروژه ها و اقدامات 
پیشنهادی در هریک از حوزه های یادشده، به صورت کارشناسی 
بررسی و نظرات تخصصی در خصوص نحوه اجرا، اولویت بندی و 

میزان اثربخشی آن ها مطرح شد.
از بازیافت تا بهره وری؛ مسیر گام به گام تحقق 

اقتصاد چرخشی
علی ساجدی خواه، دبیر انجمن تخصصی اقتصاد چرخشی فولاد 
مبارکه، در این باره گفت: نقشه راه حوزه بازیافت و پسماند به عنوان 
نخستین کارگروه تخصصی اقتصاد چرخشی، طی یک بازه زمانی 
یک ســاله و تا بهمن ماه ۱4۰۳ تدوین و نهایی شــد. این نقشــه راه 
با تمرکز بر ارتقای بهره وری منابــع، کاهش ضایعات و بازچرخانی 
مواد، شــامل حدود 6۰ کلان پروژه و اقدام اســتراتژیک است که با 
برآورد بودجه ای در حدود ۲۰۰۰ میلیارد تومان، وارد مرحله اجرایی 
شده است. در ادامه این مسیر، سه کارگروه جدید با محوریت آب، 
گازهای گلخانه ای و انرژی از آذرماه ۱4۰۳ فعالیت خود را آغاز کردند 
و طبق برنامه ریزی ها، فرایند تدوین نقشه راه آن ها تا تیرماه ۱4۰4 

به پایان خواهد رسید.
ساختار راهبردی هفت گانه اقتصاد چرخشی با 

Accenture الگوگیری از مدل
به گفته وی، تدوین نقشه راه اقتصاد چرخشی در این مجموعه، 
 Accenture براســاس چارچوب پیشــنهادی شــرکت مشــاوره ای
و در قالــب هفــت کارگــروه تخصصــی در حــال انجــام اســت. این 
ســاختار، با هدف پوشــش جامع ابعاد مختلف پایداری، شامل 
کوسیســتم، ۲. زنجیره تأمین  محورهای ۱. فرهنــگ، ســازمان و ا
سبز، ۳. محصولات فولادی سبز، 4. آلاینده های جوی و گازهای 

گلخانه ای، ۵. انرژی، 6. آب و ۷. بازیافت و پسماند است.
ایــن مــدل، ســازمان را قــادر می ســازد تــا بــا نگاهــی یکپارچــه و 
چندوجهــی، از اقتصــاد خطــی فاصلــه گیــرد و به ســمت الگوی 

چرخشی و پایدار حرکت کند.
از الزامات زیست محیطی تا فرصت های 

ارزش آفرین
ســاجدی خواه با اشــاره به اهمیت تحــول در مدل های توســعه 
صنعتی گفت: در دنیای امروز، الگوی خطی و سنتی توسعه، شامل 
اســتخراج، تولید، مصرف و دورریز، دیگر پاسخ گوی چالش های 
زیســت محیطی، محدودیــت منابــع و الزامــات جهانی نیســت. 
گذار به ســمت اقتصاد چرخشــی، نه تنها انتخابی هوشمندانه، 
بلکه ضرورتــی راهبردی بــرای افزایش تــاب آوری ســازمان در برابر 

بحران های آینده است.
وی افــزود: اقتصاد چرخشــی بــا تکیه بــر بازیافت منابــع، کاهش 
ضایعــات، بازچرخانــی مــواد و ارتقــای بهــره وری، بســتری فراهم 
می ســازد که در آن، عملکرد زیست محیطی و بهره وری عملیاتی 
می توانند همسو و هم افزا باشند. تشکیل کارگروه های تخصصی 
و تدوین نقشه های راه، فرصتی برای هم افزایی میان بخش های 
مختلف سازمان است تا پروژه هایی هدفمند، بومی سازی شده و 

منطبق بر ظرفیت های داخلی طراحی و اجرا شوند.
دبیر راهبــردی اقتصاد چرخشــی ســازمان همچنین با اشــاره به 
جنبه هــای اقتصــادی ایــن رویکرد خاطرنشــان کــرد: بر اســاس 
برآوردهای اتحادیه اروپا، اقتصاد چرخشــی می تواند تا سال ۲۰۳۰ 
بیش از ۷۰۰ میلیارد یورو صرفه جویی اقتصادی برای کشــورهای 
عضو بــه ارمغــان آورد. این نشــان می دهد که اقتصاد چرخشــی، 
علاوه بــر کاهــش اثــرات زیســت محیطی، به عنــوان یــک محــرک 
کلیدی برای نــوآوری، درآمدزایی پایــدار و خلــق ارزش در زنجیره 

تأمین مطرح است.
نگاهی به آینده: صنعت فولاد در مسیر سبز، 

هوشمند و پایدار
با تکمیل و اجرای نقشه راه اقتصاد چرخشی، انتظار می رود این 
مســیر به عنوان الگویی نوین برای تحول در صنعت فولاد کشــور 
عمل کند. این تحــول نه فقط یک مســئولیت زیســت محیطی، 
بلکه یک فرصت راهبردی برای ارتقای رقابت پذیری، بهره وری و 

توسعه پایدار خواهد بود.
در پایان جلسه، مقرر شد هر یک از واحدهای ذی ربط، براساس 
فرمت ابلاغ شده توسط مشاور، پروژه های پیشنهادی خود را در 
قالب RFP )درخواست پیشــنهاد پروژه( تدوین و ارائه کنند. این 
پیشــنهادها در جلســه جمع بندی که طی دو هفته آینــده برگزار 

خواهد شد، مورد بررسی نهایی قرار خواهند گرفت.
شایان ذکر است در این جلســه، جمعاً ۵4 پروژه در حوزه گازهای 
گلخانه ای، 4۵ پروژه در حوزه انرژی و ۳۳ پــروژه در حوزه آب مورد 

تحلیل و ارزیابی قرار گرفت.

نخستین جلسه بررسی نقشه راه 

اقتصاد چرخشی در سال ۱۴۰۴ برگزار شد
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شما و فولاد

 خـبــــــــــــــــــر      

بهره گیری از ظرفیت ۵۰ میلیون تنی صنعت 

فولاد با سرمایه گذاری در حوزه انرژی

گفللت:  رئیللس انجمللن تولیدکننللدگان فللولاد ایللران 
سرمایه گذاری در حوزه رفع ناترازی انرژی، توسعه حمل ونقل و 
تسهیل در قوانین و مقررات، به افزایش بهره مندی از ظرفیت 

بیش از ۵۰ میلیون تنی فعلی صنعت فولاد می انجامد.
به گزارش دنیای معدن، بهرام سبحانی در گفت وگویی در خصوص 
انتخاب شــعار  »ســرمایه گذاری در تولیــد« از ســوی  مقام معظم 
رهبری اظهار داشت: در سال جدید امیدواریم شرایط به گونه ای 

باشد که سرمایه گذاران با انگیزه به حوزه صنعت فولاد ورود کنند.
وی افزود: انتظار ما در سال سرمایه گذاری تولید از بخش خصوصی 
بیش از بخش دولتی است، هرچند بخش دولتی نیز باید در توسعه 

زیرساخت ها و حمل ونقل نقش مهمی ایفا کند.
سبحانی با بیان اینکه در بخش فولاد ظرفیت به حد کافی وجود 
دارد، گفت: هرچند بیش از ۵۰ میلیون تن ظرفیت در این بخش 
ایجاد شده است، اما آنچه در عمل تولید می شود ۳۰ میلیون تن 
است و ۲۰ میلیون تن دیگر به دلیل ناترازی ها قابل استفاده نیست.

وی ادامه داد: نقش بخش دولتی، تأمین و توسعه زیرساخت ها 
گــر دولت به  ازجمله تأمیــن انرژی، حمل ونقــل و راه آهن اســت. ا
خاطر کسری منابع نتواند سرمایه گذاری کند، می تواند با جذب 
سرمایه های بخش خصوصی این کار را از طریق اوراق مشارکت و 

سایر ظرفیت های قانونی و امکانات انجام دهد.
رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با اشــاره به نقش بخش 
خصوصی در صنعــت فولاد، گفــت: ســرمایه گذاران انتظــار دارند 
سرمایه گذاری ها معقول باشد و بتوانند با وجود کاهش ارزش پول 
و تورم سود کسب کنند؛ ازاین رو باید مسیر برای بخش خصوصی 

هموار شود.
وی عنوان کرد: بخش خصوصی برای کاهش ناترازی برق می تواند 
سرمایه گذاری کند، اما باید مشخص شود چنانچه صنعتی اقدام به 
راه اندازی نیروگاه کرد بتواند نسبت به رفع نیاز انرژی خود از محل 

همان نیروگاه اقدام کند.
گر ۱۵ هزار مگاوات کســری انرژی را در صنعت  به گفته سبحانی، ا
فولاد در نظر بگیریم، برای هر یک هزار مگاوات تولید برق نیازمند 

۵۰۰ میلیون یورو سرمایه گذاری هستیم.
کید کرد و گفت: قوانین باید  وی بر تسهیل در قوانین و مقررات تأ
گهانی و یک شــبه شــاهد تغییر  ثبات داشــته باشــد و به صورت نا
قوانین و صدور بخشنامه ها و آیین نامه های جدید نباشیم، زیرا 

این امر موجب از بین رفتن اعتماد بخش خصوصی می شود.
رئیس انجمــن تولیدکننــدگان فولاد ایــران اضافــه کرد: نــرخ گاز و 
برق نباید به یک باره افزایش پیدا کند، بلکه تعدیل قیمت ها باید 

متناسب با نرخ تورم و با حمایت از بخش تولید کشور باشد.
وی به رفع موانع تأمین مواد اولیه در صنعت فولاد اشاره کرد و ادامه 
کتشاف معادن در  داد: ماده اولیه این صنعت سنگ آهن است که ا
اختیار دولت و استخراج و فناوری در اختیار بخش خصوصی است 

و باید این مسیر نیز برای بخش خصوصی هموار شود.

رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران عنوان کرد:

9۱۳****۸۸۰
از مسئولین محترم تقاضامندم جهت رایگان کردن بلیت سینما 

مطابق سال های گذشته اقدام نمایند.
9۱۳****۳۸6

خواهشمند است کمک هزینه مربوط به سفرهای کوتاه مدت 
۱4۰۳ در کارت های تجارت همانند سال های گذشته به قسمت 

شتابی یا حساب حقوقی انتقال یابد.
9۱۳****۰۲۰

در صورت امکان، قابلیت ثبت پاســخ مســابقه فولادستان به 
اپلیکیشن نوان افزوده شود.

9۱۳****6۵4
لطفــاً مســئولین محتــرم پیگیــر انعقــاد قــرارداد بیمــه آســیا 
بــا داروخانه هــای درمانــگاه جــی و درمانــگاه ابوالعبــاس )ع( 
خوراسگان برای محاسبه هزینه دارو و تزریقات باشند. همچنین 
هم سطح سازی و افزایش مزایا و حقوق کارکنان امانی صندوق 

فولاد نسبت به صندوق تأمین اجتماعی را پیگیری فرمایند.
9۱۳****۵۰6

لطفاً مدیریت جدید جهت افزایش کمک هزینه هــای واریزی 
برای بازنشستگان در سال جدید اقدام فرمایند.

9۱۳****۳۲6
اردوی بســیج امســال درمجموع خوب برگزار شــد. امید است 

برگزاری چنین برنامه هایی استمرار داشته باشد.
9۳۸****۵۲۷

لطفاً مدیریت جدید بیشتر از گذشته هوای بازنشستگان قرارداد 
مستقیم را داشته باشند و نسبت به افزایش کمک هزینه های 

پرداختی در سال جدید متناسب با تورم اقدام فرمایند.
همکاران  گرامی دارای شماره های ۰۶۷****9۱۳، 
۵۲۶****9۱۳ و ۲۱9****9۱۳ ضمن تشکر از ارتباط شما با 
خبرنامه فولاد به اطلاع می رساند پیام شما دریافت و جهت اخذ 

پاسخ برای مسئولان ذی ربط ارجاع گردید.

کتشافات معدنی در شرکت معدنی و صنعتی گل گهر راه اندازی آزمایشگاه ا
کتشافات معدنی گل گهر با تجهیزات بسیار پیشرفته و مدرن روز دنیا راه اندازی شد. محمد اسدی کرم، مدیر آزمایشگاه و کنترل کیفیت شرکت  ، در آغازین روزهای سال 1404 که به سال »سرمایه گذاری برای تولید« نام گذاری شده است، فاز اول آزمایشگاه ا به گزارش روابط عمومی شرکت معدنی و صنعتی گل گهر

کتشافی، راه اندازی چنین آزمایشگاهی ضروری بود. کتشافی به صورت سیستماتیک و بهره گیری از فناوری های نوین، تجهیزات پیشرفته و ایجاد زیرساخت های علمی و فنی برای اجرای ابرپروژه های ا ، افزود: در راستای سیاست های کلان گل گهر مبنی بر تسریع فعالیت های ا معدنی و صنعتی گل گهر با اعلام این خبر

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در بازدیلد از پروژه های 
کید بر ارائه شفاف  توسلعه ای شهرسلتان مبارکه با تأ
و هدفمند کمک های شلرکت گفت: به منظور انجام 
اقدامات مؤثرتر شلرکت فلولاد مبارکه در حوزه مسلئولیت اجتماعی، 
اولویت بنلدی نیازهلای شهرسلتان مبارکله بله مسلئولان شهرسلتان 

گذار شلد. وا
گـروه فـولاد مبارکـه، روز پنج شـنبه ۲۱  سـعید زرنـدی، مدیرعامـل 
فروردین ماه، به همـراه زهرا سـعیدی، نماینده مـردم مبارکه در مجلس 
شورای اسلامی و اعضای شورای تأمین شهرستان، از طرح های توسعه 
در زمینـه مباحـث عمرانـی، اجتماعـی، فرهنگـی، ورزشـی، بهداشـتی 
، اردوگاه کرامـت،  شهرسـتان ازجملـه طـرح ترافیکـی ورودی زیباشـهر
طرح ترافیکـی ورودی دهسـرخ و ورزشـگاه نیمه تمام و زمین چمـن آن، 
ارگ تاریخی نهچیر، مجموعه فرهنگی ورزشی هفتم تیر در طالخونچه، 
زیرگذر شـهر مجلسـی، زیباسـازی میدان فولاد در ورودی شـهر کرکبند، 
بیمارستان محمدرسول الله در مبارکه و ورزشگاه صفائیه در شهرستان 

دیزیچـه بازدیـد کـرد.
وی در حاشـیه ایـن بازدیـد، در گفت وگـو بـا خبرنـگار ایراسـین، بـا اشـاره 
به مسـئولیت اجتماعـی شـرکت فـولاد مبارکـه اظهـار کـرد: در سـال های 
گذشته شرکت فولاد مبارکه در حوزه های مختلف ازجمله آب، سلامت، 

فرهنـگ و آمـوزش اقداماتـی را در اسـتان و شهرسـتان اجرا کرده اسـت.
با اولویت بندی نیازها، امکان ارائه خدمات مؤثرتر در 

شهرستان فراهم می شود
کیـــد بـــر انجـــام شـــفاف و هدفمنـــد اقدامـــات شـــرکت  زرنـــدی بـــا تأ
گـــذاری  فـــولاد مبارکـــه در حـــوزه مســـئولیت اجتماعـــی گفـــت: وا
ــود  ــبب می شـ ــتان سـ ــئولین شهرسـ ــه مسـ ــا بـ ــدی نیازهـ اولویت بنـ

تـــا منابـــع موجـــود بـــه مناســـب ترین شـــکل تخصیـــص داده شـــود.
کـز  مدیرعامـل گـروه فـولاد مبارکـه بـا بیـان اینکـه وضعیـت برخـی از مرا
کز درمانی و بیمارسـتان ها در شـأن مردم  شهرسـتان مبارکه ازجمله مرا
منطقه نیسـت، ادامه داد: با اولویت بندی نیازها، امـکان ارائه خدمات 

مؤثرتـر در شهرسـتان فراهـم می شـود.
زرنـدی بـا اشـاره بـه تدویـن اسـتراتژی شـفاف و هدفمنـد شـرکت فـولاد 
مبارکه برای سال ۱4۰4 گفت: با برنامه ریزی های انجام شده و با استفاده 
از تجربیات ملی و بین المللی، شرکت در حوزه های فرهنگی مانند قرآن، 

سـلامت و آمـوزش فعال تر می شـود.
ــر اولویت بنــدی پروژه هــای  کیــد ب ــا تأ مدیرعامــل گــروه فــولاد مبارکــه ب
مســئولیت اجتماعی بر اســاس مجاورت با شــرکت فــولاد مبارکه گفت: 
بــرای بهبــود شــرایط موجــود در حــوزه بهداشــت و ســلامت شهرســتان 
برنامه هــای ویــژه ای از ســوی شــرکت فــولاد مبارکــه در دســت اقــدام 

اســت.

فرمانده انتظامی شهرستان مبارکه:
حمایللت فللولاد مبارکلله بللرای تکمیللل پروژه هللای شهرسللتان 

ضللروری اسللت

ســرهنگ مصطفی صــادق زاده، فرمانــده انتظامی شهرســتان مبارکه، 
در حاشــیه بازدیــد مدیرعامــل گــروه فــولاد مبارکــه از پروژه هــای 
توســعه ای شهرســتان مبارکــه گفــت: پروژه هــای متعــددی ازجملــه 
کــن فرهنگــی در ایــن بازدیــد  کــز درمانــی و اما طرح هــای ترافیکــی، مرا
مــورد بررســی قــرار گرفــت کــه نیازمنــد حمایت هــای مالــی و فنــی فــولاد 

مبارکــه اســت.

وی حضـــور مســـئولان و مدیـــران ارشـــد فـــولاد در ایـــن بازدیـــد را 
نشـــان دهنده اهمیـــت موضـــوع از دیـــدگاه نهادهـــای مســـئول 
دانســـت و بـــا بیـــان اینکـــه امنیـــت پایـــدار در گـــرو توســـعه متـــوازن و 
رفـــع محرومیت هاســـت، ابـــراز امیـــدواری کـــرد بـــا همـــکاری فـــولاد 
مبارکـــه  شـــاهد تحقـــق ســـریع تر ایـــن پروژه هـــا در شهرســـتان 

باشـــیم.

فرمانده سپاه شهرستان مبارکه مطرح کرد:
گام بلنللد فللولاد مبارکلله در مقابللله بللا آسللیب های اجتماعللی 

شهرسللتان مبارکلله

سید فضل الله بهرامی، فرمانده سپاه شهرستان مبارکه نیز در حاشیه 
بازدید مدیرعامل گروه فولاد مبارکه از پروژه های توسعه ای شهرستان 
مبارکــه گفت: وجــود شــرکت فــولاد مبارکــه در منطقــه یک نعمــت بزرگ 

برای شهرســتان است.
کید بر اینکه این شــرکت با حمایت هــای خود به ویــژه در حوزه  وی با تأ
مســئولیت های اجتماعی، ازجملــه ســاخت و تکمیــل اردوگاه کرامت، 
نقش مؤثری در کاهش آســیب های اجتماعی شهرســتان دارد، ادامه 
داد: مشــارکت صنعت فــولاد در اجــرای طرح های عمرانــی و اجتماعی 
در حوزه هــای مختلفی همچون بهداشــت و درمان و همچنیــن پروژه 
اردوگاه کرامت که در راستای کاهش آسیب های اجتماعی شهرستان 

فعالیت می کنــد، بســیار حائز اهمیت اســت.
فرمانده سپاه شهرستان مبارکه با تقدیر از تعامل سازنده فولاد مبارکه 
در پیشبرد اهداف عمرانی و اجتماعی شهرســتان، ابراز امیدواری کرد 

این همکاری ها با شــتاب بیشــتری ادامــه یابد.

سعید زرندی
 مدیرعامل گروه فولاد مبارکه

سرهنگ مصطفی صادق زاده 
فرمانده انتظامی شهرستان مبارکه

سید فضل الله بهرامی
فرمانده سپاه شهرستان مبارکه
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اولویتبندینیازهایشهرستانمبارکهدرحوزهمسئولیتاجتماعیضروریاست
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در بازدید از پروژه های توسعه ای شهرستان مبارکه:

هللادی نباتی نللژاد، مدیللر روابللط عمومی فللولاد مبارکه 
و هیئللت همللراه، روز دوشللنبه ۱۸ فروردین مللاه بلله 
مناسللبت آغللاز سللال جدیللد، بللا امام جمعلله مبارکلله و 
دیگر شللهرهای این شهرسللتان دیللدار و با آنللان در خصوص مسللائل 

شهرسللتان مبارکلله گفت وگللو کللرد.
بــه گــزارش خبرنــگار فــولاد، حجت الاســلام ســید مهــدی موســوی، 
امام جمعــه شهرســتان مبارکــه، در ابتــدای ایــن دیــدار ضمــن تبریــک 

ســال جدیــد، بــا بیــان اینکــه فــولاد مبارکــه یکــی از پرافتخارتریــن صنایــع 
کشــور اســت، اظهار کرد: تقــارن دو عید شــرعی و ملی بــا یکدیگــر را به فال 
نیک می گیریم و برای خانواده بــزرگ فولاد مبارکه در ســال جدیــد آرزوی 

توفیــق روزافــزون داریــم.
ــت از فولاد مبارکه به عنوان یک صنعت  وی در ادامه با بیان اینکه حمای
ــا همــه وجــود و اعتقادمــان بــه  ملــی را وظیفــه خــود می دانیــم، افــزود: ب
صنعت فــولاد کشــور افتخار می کنیــم، زیــرا این صنعــت برآمــده از انقلاب 

اســلامی اســت و ما نیز خود را متعلق به نظام جمهوری اســلامی و کشــور 
عزیزمــان می دانیــم.

امام جمعــه شهرســتان مبارکــه در پایــان خاطرنشــان کــرد: کارگــران و 
مهندســان عزیــز فــولاد مبارکــه بــا تــلاش شــبانه روزی نه تنهــا نمی گذارند 
خ ایــن صنعــت بــزرگ متوقــف شــود، بلکــه روزبــه روز بــر دامنــه  چــر
فعالیت هــا و توســعه ایــن مجموعــه می افزاینــد و ایــن بــرای مــا باعــث 

افتخــار اســت.

مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه:
ضلرورت حفلظ و ارتقلای روابلط فلولاد مبارکله بلا شهرسلتان 

مبارکله

ــز در  ــه نی ــولاد مبارک ــرکت ف ــی ش ــط عموم ــر رواب ــژاد، مدی ــادی نباتی ن ه
ایــن دیــدار ضمــن تبریــک ســال نــو اظهــار کــرد: نــگاه فــولاد مبارکــه بــه 
ــا شــرکت از اهمیــت خاصــی  شهرســتان مبارکــه بــه دلیــل هم جــواری ب

برخــوردار اســت.
کیــد بر ضرورت حفــظ و ارتقــای روابط فولاد مبارکه با شهرســتان  وی با تأ
ــتان  ــف شهرس ــهرهای مختل ــه ش ــه جمع ــزود: از ائم ــه اف ــه در ادام مبارک
مبارکه با توجه بــه ارتباطاتی که با مــردم دارنــد، انتظار مــی رود تا اهمیت 
صنعت بزرگی مثل فــولاد مبارکــه را بــرای آنــان به خوبی تبیین و شــبهات 

ذهنــی جامعه نســبت بــه ایــن صنعــت را برطــرف کنند.
مدیــر روابــط عمومــی شــرکت فــولاد مبارکــه در پایــان بــا بیــان اینکــه 
ــران اســت و دســتاوردهای آن  ــه همــه مــردم ای ــق ب ــه متعل فــولاد مبارک
ــن  ــک ای ــدون ش ــت: ب ــد، گف ــع می کن ــه را منتف ــراد جامع ــک اف ــز یکای نی
موفقیت هــا در ســایه تــلاش مدیــران و کارکنــان شــرکت و بــا همدلــی 
، اســتان و منطقــه حاصــل شــده  و همیــاری تمامــی مســئولان کشــور
اســت کــه در همــه بخش هــا شایســته قدردانــی اســت. در ایــن بیــن 
روابــط عمومی شــرکت نیــز درراســتای ارتقــای ایــن همدلی و انســجام و 
توســعه ارتباط با جامعه پیرامونی از هیچ کوششــی دریغ نخواهد کرد.

گفتنــی اســت در ایــن دیــدار کــه در دفتــر امام جمعــه شهرســتان مبارکــه 
برگــزار شــد، ائمــه جمعــه شــهرهای دیزیچــه، مجلســی، طالخونچــه، 

ــتند. ــور داش ــز حض ــد نی ــهر و کرکون زیباش

حمایت از فولاد مبارکه به عنوان یک صنعت ملی را وظیفه خود می دانیم
امام جمعه شهرستان مبارکه:

ده
ن زا

وم
د م

حی
 و
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خـبــــــــــــــــــر

راه اندازی پروژه پیشران ملی احیا مگامدول شرکت جهان فولاد سیرجان با بهره گیری از کاتالیست های خوارزمی 
به گزارش چیلان، شرکت مهندسی بین المللی فولادتکنیک به عنوان پیمانکار پروژه احیا مگامدول جهان فولاد سیرجان با توجه به کیفیت و بازدهی کاتالیست های خوارزمی در دیگر پروژه های عظیم فولادی، قرارداد تولید و تحویل دهی کاتالیست های DRI مگامدول جهان فولاد سیرجان را با گسترش فناوری 

خوارزمی به امضا رساند. این کاتالیست ها در شرکت جهان فولاد سیرجان در ۵40 عدد تیوب با نظارت تیم مهندسی شرکت خوارزمی  از شهریور تا مهر ماه 1403 بارگذاری و پس از حدود سه سال تلاش مستمر مهندسان توانمند داخلی، راه اندازی و وارد مرحله تولید شد.

افتتاح بزرگ ترین کارخانه تولید تیرآهن 

شرق کشور در نیشابور با حضور معاون اول 

رئیس جمهوری

خبر کوتاه

شللرکت فولاد سللپهر خیام به عنوان بزرگ ترین کارخانه 
تولید تیرآهن شللرق کشللور با ظرفیللت تولیللد ۵۰۰ تللا ۶۰۰ هللزار تن 
انللواع مقاطللع فللولادی بللا حضللور دکتللر عللارف معللاون اول 
رئیس جمهللوری، وزیللر صنعللت، اسللتاندار خراسللان رضللوی و 

جمعی از مسئولین به بهره برداری رسید.
تولید محصولات فولادی خاص از راهبردهای 

دولت است
به گزارش چیــلان، معــاون اول رئیس جمهــوری در آیین افتتاح 
شرکت خیام سپهر فولاد نیشابور ضمن با اشــاره به اهمیت این 
پروژه در حوزه تولید، بر لزوم ارتقای سهم استان خراسان رضوی 
در تولید ناخالص داخلی و توســعه روابط با کشورهای همسایه 

کید کرد. تأ
عارف با اشاره به نام گذاری ســال جاری، چالش نیروی انسانی را 
یکی از مســائل مهم کشور دانســت و از خام فروشــی انتقاد کرد و 
گفت: در پیام سال، منع خام فروشــی مورد توجه ویژه دولت قرار 

گرفته و معادن کشور می توانند جایگزین نفت شوند.
معـاون اول رئیس جمهـوری بـا اشـاره بـه جایـگاه دهـم ایـران در 
تولیـد فـولاد دنیا، نقـش ایـن صنعـت در توسـعه کشـور را بی نظیر 
کیـد کـرد کـه تولیـد محصـولات فـولادی خـاص از  دانسـت و تأ
راهبردهای دولت اسـت. وی ابراز امیدواری کرد که با تلاش های 
انجام شـده، ایـران در ایـن زمینـه از واردات بی نیـاز شـده و سـهم 
بیشـتری در رونـق اقتصـادی از طریـق صـادرات صنایـع فـولادی 

داشـته باشـد.
وی در پایان با اشاره به مشکل ناترازی برق در سال گذشته، ابراز 

امیدواری کرد که این مسئله در سال جاری به حداقل برسد.
ناترازی انرژی  راندمان تولید فولاد کشور را به ۶1 درصد 

رساند
وزیـر صمـت در این مراسـم بـا اشـاره بـه جایگاه دهـم ایـران در 
صنعت فولاد جهان، اظهار داشـت: خوشـبختانه فولاد ایران 
در جایـگاه دهـم جهـان قـرار دارد. درحالی کـه در سـال های 
گذشـته، ظرفیـت تولیـد ایـران بیـش از ۲ میلیـون تـن نبـود، 
امروز بـا بیـش از 4۸ میلیون تـن ظرفیـت در جایگاه دهـم دنیا 

ایسـتاده ایم.
وی خراسان رضوی را یکی از قطب های بزرگ صنعتی تولید فولاد 
کشور دانست و این امر را نقطه اتکایی برای صنعتگران استان در 

راستای توسعه صنایع پایین دستی برشمرد.
اتابک با اشاره به نام گذاری امسال گفت: تولید از هر لحاظ، یکی 
از مؤلفه های رشــد اقتصادی در کشــور اســت و بــه همین دلیل 
کید مقام معظم رهبری بر  است که در این ســال های متوالی، تأ

تولید بوده است.
اتابک تأمیــن زیرســاخت های لازم را از مهم تریــن اقدامات برای 
بخش تولید دانســت و گفت: متأسفانه سال گذشته در صنعت 
فولاد دچار خسران و عدم النفع بسیار زیادی شدیم. امیدواریم 
امســال شــاهد این باشــیم که دوســتان و همکاران مــا در وزارت 
نیــرو و بخش هایی که متولی انرژی کشــور هســتند، ایــن نکته را 
در نظر داشــته باشــند که صنعت فولاد ۳ هزار مگاوات بــرق را در 
داخل شــبکه آورده، بنابراین آن وزارتخانه هم باید به تعهداتش 

عمل کند.
وی با بیان اینکه راندمان تولید صنعت فولاد ایران در سال گذشته 
به 6۱ درصد رسید، از معاون اول رئیس جمهوری درخواست کرد 
که به برق صنعت فولاد توجه ویژه شــود تا بتــوان این صنعت را از 

این شرایط خارج کرد.
اتابک در پایان با اشــاره به ظرفیت بالای خراســان رضــوی برای 
صادرات، گفت: خراســان رضوی می تواند بیش از ۲ میلیارد دلار 
صادرات داشته باشــد. هم جواری اســتان با دو کشور مهم مثل 
ترکمنســتان و افغانســتان، پتانســیل صادراتــی رو به رشــدی بــه 

استان می دهد.
وی ابراز امیــدواری کرد که بــا افزایــش راندمان تولیــد و مدیریت 
مناسب نا ترازی انرژی، سهم خراسان رضوی از صادرات کل کشور 

افزایش یابد و رتبه استان در ارزش افزوده ارتقا یابد.
مطالعات پنجمین منطقه ویژه اقتصادی استان به 

پایان رسیده است
اســتاندار خراســان رضوی گفــت: هم اینــک چهار منطقــه ویژه 
اقتصــادی در این اســتان فعــال و نیمه فعــال اســت و مطالعات 
شهرک صنعتی عطار نیشابور نیز به عنوان پنجمین منطقه ویژه 

به پایان رسیده است.
کیــد بــر لــزوم حمایــت قاطــع از  غلامحســین مظفــری ضمــن تأ
سرمایه گذاران گفت: حمایت از پروژه های کلان صنعتی، نه تنها 
به رونق اقتصادی کمک می کند، بلکه می تواند الگوی موفقی از 

همکاری میان دولت و بخش خصوصی در استان باشد.
احمد حسین آبادی مدیرعامل شرکت فولاد سپهر خیام نیشابور 
در این مراسم با اشاره به ویژگی های دیگر شرکت فولاد سپهر خیام 
نیشابور گفت: استفاده از تکنولوژی روز اروپا در این شرکت باعث 
کاهش مصرف آب، برق و گاز شده است و صیانت از محیط زیست 
با کاهش مصرف آب و کنترل پیشرفته کوره پیش گرم از دیگر موارد 

قابل توجه در این پروژه است.
وی خاطرنشان کرد: این پروژه با سرمایه گذاری بالغ بر 4۵ میلیون 
و ۲۱۰ هــزار یــورو از منابــع صنــدوق ذخیــره ملــی احداث شــده و 
هزینه های ریالی بالغ بر ۳.۵ همت در خط تولید و ۱.۵همت برای 

تأسیسات جانبی هزینه شده است.

سعید زرندی، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، روزهای 
۱۴۰۴، در  فروردین ماه   ۱۷ و   ۱۶ شنبه و یک شنبه 
گانه ای در دفتر تهران و  نشست های صمیمی جدا
مجموعه فرهنگی-ورزشی فردوس این شرکت، میزبان مدیران عامل 
شرکت های زیرمجموعه، مشتریان بزرگ و شرکای کسب وکار گروه 
فولاد مبارکه و تنی چند از مسئولان نظامی و انتظامی، فرماندار و اعضای 
شورای تأمین شهرستان لنجان و سرپرستی برخی از بانک های استان 

اصفهان و جمعی از فعالان فرهنگی و قرآنی بود.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این نشست ها، مدیران عامل شرکت های 
زیرمجموعه، ضمن ارائه گزارش عملکرد خود در سال گذشته، برنامه ها و 
چشم انداز پیش رو در سال جدید و مسیر سرمایه گذاری شرکت ها برای 
تحقق شعار سال را به مدیرعامل گروه فولاد مبارکه ارائه کردند و پس از آن، 
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه بر گسترش همکاری ها و سرمایه گذاری برای 

کید کرد. تحقق شعار سال تأ
در حاشیه برگزاری این نشست ها، مدیران عامل شرکت ها، مشتریان بزرگ 
و شرکای کسب وکار گروه فولاد مبارکه در مصاحبه با ایراسین، برنامه ها 
و اهداف شرکت ها و مجموعه های تحت سرپرستی خود را به شرح زیر 

تبیین کردند:
 

علیرضا رحیم، مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان:
توسعه صادرات؛ هدف فولاد هرمزگان در ۱۴۰۴

شرکت فولاد هرمزگان امروز یکی از مجموعه های مهم فولادی در کشور 
گی های برجسته این شرکت، دسترسی  محسوب می شود. یکی از ویژ
به آب های آزاد و امکان صادرات است که در مقایسه با سایر شرکت های 
فولادی، مزیت های منحصربه فردی به شمار می آید. متأسفانه در سال های 

اخیر این مزیت به طور کامل مورد توجه قرار نگرفته است.
برنامه ریزی هایی برای تأمین مالی پروژه ها از طریق 

روش های مختلف در نظر گرفته ایم
برنامه ریزی های سال جاری با رویکرد صادرات محوریِ فولاد هرمزگان در 
دستور کار قرار گرفته است. پروژه های متعددی در این مجموعه در حال 
اجراست که باید با توجه به شرایط فعلی، اجرای آن ها به دقت برنامه ریزی و 
اولویت بندی شود. شعار سال تحت عنوان »سرمایه گذاری برای تولید« یک 
موضوع جدی است و ما نیز برای تحقق این شعار، پروژه های سرمایه گذاری 

را طبق اولویت های موجود، پیش خواهیم برد.
کشور در حال حاضر با چالش های جدی در تأمین منابع مالی مواجه است. 
در این راستا، برنامه ریزی هایی برای تأمین مالی پروژه ها از طریق روش های 
مختلف، در نظر گرفته ایم. این امر به ما کمک می کند تا منابع مالی لازم را 

برای پیشبرد پروژه ها تأمین کنیم.
در خصوص طرح های در حال اجرا، دو پروژه مهم آهن اسفنجی در دست 
داریم. اولین پروژه طرح احیا مستقیم یک میلیون و ۷۲۰ هزار تنی است 
که ما در این پروژه ۵۱ درصد سهام دار مجموعه ستاره سیمین هستیم. 
سرمایه گذاری این پروژه بالغ بر 4۰۰ تا 4۵۰ میلیون یورو خواهد بود. پیشرفت 
فیزیکی این پروژه ها بین ۳۰ تا ۵۰ درصد است و امیدواریم با تأمین منابع مالی 

داخلی، مراحل بعدی پروژه ها نیز به نتیجه برسد.
هدف ما دست یابی به بازارهای جدید است

در حوزه صادرات، هدف ما دست یابی به بازارهای جدید است؛ اما با 
توجه به شرایط تحریمی و مشکلات موجود در تأمین منابع مالی، صادرات 
محصولات فولاد هرمزگان با چالش هایی مواجه است. به ویژه اینکه 
قیمت تمام شده محصولات فولادی نسبت به رقبا زیاد است و این امر 
رقابت پذیری را دشوار می کند. به علاوه، موضوع تحریم ها نیز بر صادرات 
تأثیرگذار است. بااین حال، این چالش ها موانع غیرقابل عبور تلقی 

نمی شوند و به دنبال راهکارهایی برای غلبه بر آن ها هستیم.

علی امرایی، مدیرعامل صنایع معدنی فولاد سنگان:
توسعه کارخانه کنسانتره ۲.۵ میلیون تنی در دستور کار سنگان 

است

در سال ۱4۰۲، با ۱۲۰ روز قطعی برق مواجه بودیم، اما با تدابیر مدیریتی 
مناسب در سال ۱4۰۳، این مدت به ۱۲ روز کاهش یافت. این موفقیت به 
ما این امکان را داد که کارخانه های خود را با ظرفیت اسمی ۵ میلیون تن 
به بهره برداری برسانیم. این موضوع نه تنها به افزایش سودآوری منجر شد، 

بلکه اشتغال بیشتری ایجاد کرد و رونق تولید را به همراه داشت.
در سال گذشته، تمام تلاش خود را برای تحقق شعار سال کردیم و امسال 

نیز با توجه به نام گذاری مقام معظم رهبری در خصوص سرمایه گذاری برای 
تولید، برنامه ریزی های خود را ادامه می دهیم. رهبری هر سال با نگاهی 
حکیمانه به صنعت و تولید اشاره می فرمایند، زیرا این بخش ها پایه های 
اقتصاد و اشتغال کشور را استوار می سازند. امسال طرح های توسعه ای 
مختلفی در دست اجرا داریم که شامل کارخانه کنسانتره ۲.۵ میلیون 
تنی، توسعه گندله سازی و پروژه های مرتبط با ماشین آلات معدنی است. 
این طرح ها همگی به سرمایه گذاری هایی تبدیل خواهند شد که درآمد و 
سودآوری شرکت را افزایش می دهند و از همه مهم تر، اشتغال زایی بیشتری 

در پی خواهند داشت.
پروژه هایی برای توسعه معادن در استان کرمان و سنگان در 

حال اجراست
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه به عنوان راهبر اصلی این پروژه ها، نگاه ویژه ای 
به اقتصاد معدن دارند. کشور ما و به ویژه منطقه شرقی آن دارای ذخایر 
عظیم معدنی است و ما به دنبال استفاده بهینه از این منابع هستیم. در 
این خصوص، پروژه هایی برای توسعه معادن در استان کرمان و سنگان در 
حال اجراست. همچنین با توجه به ظرفیت های معدنی کشور افغانستان، 
قصد داریم وارد بازار این کشور شویم و از معادن آن بهره برداری کنیم. 
این همکاری ها نه تنها موجب افزایش تولید و درآمد می شود، بلکه به 

اشتغال زایی و سرمایه گذاری جدید نیز کمک خواهد کرد.
امیدواریم در سال جدید نیز همچون سال گذشته، بتوانیم ظرفیت اسمی 
کارخانه ها را حفظ کنیم و تولید را افزایش دهیم. با توجه به سیاست ها و 
راهبردهای مدیران فولاد مبارکه که تمرکز ویژه ای بر توسعه فعالیت های 
معدنی دارند، امیدواریم بتوانیم به اهداف تعیین شده برسیم و در راستای 
منویات مقام معظم رهبری و شعار سال، گام های مؤثری در جهت 

سرمایه گذاری برای تولید و اقتصاد برداریم.

سید محسن ابویی، رئیس هیئت مدیره سندیکای تولیدکنندگان 
لوله پروفیل فولادی مطرح کرد:

همکاری گسترده تولیدکنندگان لوله پروفیل با فولاد مبارکه در 
سال جدید

کارخانه های لوله و پروفیل صددرصد از بخش خصوصی هستند و ما 
به عنوان مشتریان اصلی فولاد مبارکه، در سال های اخیر همکاری های 
خوبی داشته ایم و امروز در جلسه با مدیرعامل این شرکت، این همکاری ها 

بیشتر مورد بررسی قرار گرفت.
کید مدیرعامل  با توجه به شعار سال »سرمایه گذاری برای تولید« و تأ
گروه فولاد مبارکه، تصمیم داریم همکاری های خود را با گروه فولاد مبارکه 
گسترده تر کنیم تا بتوانیم در کنار یکدیگر کارهای خوب و بزرگی انجام دهیم. 
همچنین هدف گذاری های جدیدی برای افزایش تولید تعیین شده و 

بخش خصوصی برای تحقق این اهداف عزم جدی دارد.

احمد آقازاده، مدیرعامل شرکت صنایع معدنی و فولادی ستاره 
سیمین هرمز:

پروژه ستاره سیمین هرمز یکی از پروژه های پیشران گروه فولاد 
مبارکه است

پروژه ستاره سیمین هرمز یکی از پروژه های پیشران گروه فولاد مبارکه است 
و از سوی فولاد مبارکه، ایمیدرو و دفتر ریاست جمهوری رصد می شود.

شرکت ما یک شرکت پروژه محور است که مجری طرح مجتمع فولادی 
ح مجتمع شامل یک واحد آهن اسفنجی با  است. اولین پروژه طر
PERED )Persian Reduction Extended Direct reduction(تکنولوژی

است که امکان تولید سه نوع محصول آهن اسفنجی سرد، گرم و HBI را دارد. 
این پروژه تا پایان سال ۱4۰۳، ۵۵ درصد پیشرفت داشته است.

پروژه های فرعی و تأمین زیرساخت ها
دو پروژه فرعی در دستور کار شرکت صنایع معدنی و فولادی ستاره سیمین 
هرمز است. یکی از این پروژه ها پست 4۰۰ به ۳۳ کیلوولت است که حدود 
۳6 درصد پیشرفت داشته و دیگری ایستگاه تقلیل فشار گاز است که 4۳ 
درصد پیشرفت کرده و قراردادهای تأمین گاز، آب و برق پروژه نیز منعقد 
شده است. همچنین قرارداد گاز پروژه به میزان ۷۰ هزار نرمال مترمکعب در 
ساعت و قرارداد آب به میزان ۱4۰ لیتر بر ثانیه از محل تصفیه پساب فاضلاب 

بندرعباس تأمین خواهد شد.
در خصوص تأمین برق پروژه ستاره سیمین هرمز نیز قرار داد تأمین ۳۵ 
مگاوات برق و اتصال به شبکه سراسری با شرکت برق منطقه ای و توانیر 

منعقد شده و دغدغه ای در این زمینه وجود ندارد.

تأمین مالی و چشم انداز آینده
در خصوص تأمین مالی ارزی و ریالی پروژه نیز باید گفت ما برنامه هایی برای 
تأمین منابع مالی ریالی و ارزی داریم و امیدواریم با مساعدت گروه مبارکه، 
بتوانیم تا اواخر سال ۱4۰4 به مراحل تست سرد آهن اسفنجی برسیم. در 
این زمینه برنامه های افزایش سرمایه یک هزار میلیارد تومانی، تسهیلات ۲۰ 
میلیون یورویی بانک تجارت، سهامی عام کردن شرکت و همچنین انتشار 

اوراق مشارکت در دستور کار است که حمایت سهام داران را می طلبد.
در سال جاری پروژه های فرعی شرکت صنایع معدنی و فولادی ستاره 
گر تأمین مالی به خوبی انجام  سیمین هرمز صددرصد اجرایی خواهد شد و ا
شود، می توانیم تا پایان سال ۱4۰4 به میزان ۸۵ درصد پروژه اصلی را پیش 

ببریم و مراحل تولید را آغاز کنیم.
تکنولوژی بومی و تأمین آب مصرفی از محل تصفیه پساب 

بندرعباس
پروژه ستاره سیمین هرمز اولین پروژه مگامدولی است که با تکنولوژی 
داخلی در حال ساخت است. ما پروژه های ۸۰۰ هزار تنی اجرا کرده ایم؛ اما 
کنون پروژه یک میلیون و ۷۰۰ هزار تنی نداشته ایم و در واقع با تحقق این  تا
پروژه، ما توانستیم تکنولوژی بومی را در سطح مگامدول پیاده سازی کنیم 
و خود این امر در واقع موفقیت قابل توجهی برای کشور خواهد بود. آب 
مصرفی این پروژه  نیز از محل تصفیه پساب فاضلاب بندرعباس تأمین 

می شود که به حفظ محیط زیست کمک می کند.
در صورت اجرای موفقیت آمیز این پروژه، امکان اجرای پروژه های مشابه 

توسط صاحب تکنولوژی در خارج از کشور نیز وجود خواهد داشت.

ولی الله مهابادی، رئیس هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان 
لوله های فولادی و پوشش خطوط انتقال خبر داد:

همکاری های جدید فولاد مبارکه و تولیدکنندگان لوله های 
فولادی برای پروژه های آب رسانی کشور

گروه فولاد مبارکه، به منظور بررسی  نشست ما با مدیرعامل جدید 
همکاری های بیشتر بین این کارخانه و کارخانه های عضو انجمن برگزار شد. 
این کارخانه ها تأمین کننده لوله های خطوط انتقال آب و گاز کشور هستند 

و مشتریان اصلی فولاد مبارکه محسوب می شوند.
 در این نشست، پیرامون پروژه های مختلف و نیازهای موجود در حوزه 
آب رسانی تبادل نظر شد. هدف ما این است که با استفاده از ظرفیت های 
تولیدی فولاد مبارکه، بتوانیم به پروژه های بزرگ و وسیع آب رسانی کشور 
پاسخ دهیم.  با توجه به توان تولیدی کارخانه های ما، امیدواریم بتوانیم از 
ظرفیت های موجود به بهترین نحو استفاده کنیم و پروژه های آب رسانی 

را به سرانجام برسانیم.
سرمایه گذاری های انجام شده در بخش خصوصی به عنوان سرمایه های 
ملی در دسترس است و با همفکری و مشارکت مجموعه فولاد مبارکه، 
می توانیم این پروژه ها را فعال کنیم. محور اصلی ما افزایش توان تولید و 

استفاده از ظرفیت های تولیدی موجود در کشور است.
امیدواریم همکاری های مشترک بین شرکت های عضو انجمن و فولاد 

مبارکه در سال جدید ادامه یابد و به تحقق اهداف مشترک کمک کند.

امیرحسین حاجی رحیمیان، مدیرعامل شرکت آهن و فولاد صنیع 
کاوه تهران:

بزرگ ترین مرکز خدمات فولادی تهران در شمس آباد راه اندازی 
خواهد شد

در سال گذشته، شاهد اتفاقات خوبی در مجموعه صنیع کاوه تهران 
بودیم و به لطف خدا و همت کارکنان شرکت، رکوردهای بی نظیری در 
تولید و خدمات فولاد به ثبت رسید. این دستاوردها در حالی حاصل شد 
که بسیاری از شرکت های فولادی در سال گذشته با مشکلاتی همچون 

نقدینگی و مسائل بازرگانی دست وپنجه نرم می کردند.
رشد 70 درصدی سودآوری شرکت

با تلاش گروهیِ مدیران و کارکنان شرکت رکوردهای خوبی در تولید و فروش 
به ثبت رسید. همچنین رکورد سودآوری شرکت از بدو تأسیس شکسته شد 
و برگ زرینی به افتخارات این مجموعه اضافه گردید. این همه به لطف خدا و 
در سخت ترین شرایط بازار خرده فروشی فولاد شکل گرفت و در همین مدت 
توانستیم در زمینه شاخص های خرده فروشی و فروش به تولیدکنندگان 
مصوب در فولاد مبارکه نیز نزدیک ترین رکوردها به اهداف تعریف شده را 
به دست آوریم. در کنار این همه پروژه توسعه شرکت نیز به حرکت افتاد و 

پیشرفت های خوبی در این زمینه به دست آمد.

گسترشهمکاریهاوسرمایهگذاریبرایتحققشعارسالدردستورکار
در نشست های نوروزی مدیرعامل گروه فولاد مبارکه با مدیران عامل شرکت های گروه، مشتریان بزرگ و شرکای کسب وکار مطرح شد؛

علیرضا رحیم
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان
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 مدیرعامل صنایع معدنی فولاد سنگان
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سال 1404 سال شروع طرح های جدید با ارزش افزوده بالا صنایع معدنی
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، محمد آقاجانلو رئیس هیات عامل ایمیدرو، با اشاره به شعار »سرمایه گذاری برای تولید« در سال جاری و اهمیت تولید محصولاتی با ارزش افزود بالا، اظهار داشت: طبق برنامه ریزی های این سازمان طرح هایی از جمله لوله فولادی CRA مکران )مقاوم در برابر خوردگی(، فولاد کیفی 

SBQ، ورق های الکتریکی، میلگردهای خاص و تعدادی طرح در زنجیره سیلیکون و سیلیس جزو پروژه های با ارزش افزوده بالا هستند که در آستانه عملیات اجرایی قرار دارند. روش های تأمین مالی این طرح ها مشخص شده و در سال جدید ساخت آن ها آغاز خواهد شد.

گزارش

پویش »هر نفر یک قدم رو به  جلو«؛ 

 گام بلند »فولاد« در رشد اقتصاد ملی

تحلیللی  و  خبلری  پایلگاه  خبرنلگار  گلزارش  بله 
»فلزات آنایلن«، بلا توجله بله نقلش فلولاد به عنلوان یلک فللز 
اساسلی و اسلتراتژیک در فعالیت هلای صنعتلی و اقتصلادی 
از  فللز  ایلن  زنجیلره  توسلعه  جهلان،  مختللف  کشلورهای 
سلنگ آهن تا محصلولات نهایی بلا ارزش افلزوده بلالا، به یکی 
از مهم ترین ارکان توسلعه اقتصادی ایران به عنوان یکلی از ۱۰ 
تولیدکننلده برتلر فلولاد دنیلا تبدیلل شلده؛ به نحوی کله طلی 
، تولیلد سلنگ آهن و فلولاد کشلور بله ترتیلب  دهه هلای اخیلر

حدود ۵ و ۳ برابر شده است.
درحالی که به نظر می رسد توسعه و تکمیل زنجیره ارزش صنعت 
فولاد، در حال تبدیل شــدن به یکی از مهم ترین منابــع ارزآوری 
به کشور و تحقق اهداف اسناد بالادستی اســت، بحران انرژی و 
محدودیت های تأمین برق و گاز طی چند سال گذشته، عملکرد 
تولیدکنندگان فولاد کشور را به شدت تحت تأثیر قرار داده است. 
در واقع محدودیت های انرژی برای تقریباً یک ســوم از روزهای 
سال، باعث شده است که بخش عمده ای از ظرفیت های تولید 

فولاد کشور از بین برود.
در چنیــن شــرایطی و علی رغم تشــدید بحران هــا و چالش های 
موجود در این صنعت، فولادسازان بزرگ داخلی تمام تلاش خود 
کثر ظرفیت های  را در راستای توســعه تولید با بهره گیری از حدا
موجود به کار گرفته اند. در این میان، شرکت فولاد مبارکه اصفهان 
به عنوان بزرگ ترین فولادســاز منطقه خاورمیانه و شمال آفریقا 
»MENA« را باید یکی از موفق ترین بنگاه های صنعتی و فولادی 
که این شــرکت با در اختیار داشتن  در این ســال ها دانست؛ چرا
سهم ۱.۵ درصدی از تولید ناخالص داخلی »GPD« و سهم 6.۵ 
درصدی از تولید ناخالص داخلی بخش صنعت، نقش بسزایی 

در رونق و توسعه اقتصادی کشور ایفا کرده است.
رشد حدود 1۵ درصدی درآمد »فولاد« در سال 1403

درآمد شرکت فولاد مبارکه در سال ۱4۰۳ به ۲۷6 هزار و ۳۵۵ میلیارد 
تومان رسید که این میزان، نشان از رشــد ۱4.6 درصدی نسبت 
به مدت مشابه ســال ۱4۰۲ )۲4۱ هزار و ۸6 میلیارد تومان( دارد. 
نکته قابل توجه اینکه شــرکت فــولاد مبارکــه اصفهــان در حالی 
موفق به ثبت رکوردهای متعدد در تولید و فروش خود در ســال 
۱4۰۳ شد که معضل قطعی برق و گاز صنایع فولادی در این سال 
نسبت به سال های پیشین، هم تشدید شده و هم زودتر از زمان 

قابل انتظار آغاز شده بود.
نیروی انسانی را به جرئت می توان اصلی ترین و مهم ترین عامل 
تولید در صنایع، به ویژه صنعت فولاد دانسـت و ازجمله عوامل 
مؤثـری برشـمرد کـه تـا انـدازه بسـیاری می توانـد محدودیت هـا و 
کمبودهای موجـود در زنجیـره ارزش این فلـز را جبران کـرده و به 
افزایش تولید در کارخانه هـای فولادی کمک اساسـی کند. باید 
توجـه داشـت کـه نیـروی انسـانی، تنهـا در توانایـی فیزیکـی افـراد 
شـاغل در خطوط تولید واحدهای فولادی خلاصه نمی شـود و 
هر سـرمایه انسـانی، ترکیبی از اجـزای مـادی و کیفی اسـت که به 
گواهی تاریخ، تفکـر وی بسـیاری از کاسـتی ها و محدودیت های 
موجـود را با تکیه بـر نیـروی فکـر و اسـتعداد رفع کـرده و یـا کاهش 

می دهـد.
جریان سازی فولاد مبارکه با پویش »هر نفر یک قدم 

روبه جلو«
شرکت فولاد مبارکه اصفهان نیز در طول سال های فعالیت خود، 
همــواره توجه ویژه ای به ســرمایه های انســانی داشــته و راهبرد 
»مدیریت آموزش«، »توســعه« و »توانمندســازی ســرمایه های 
انســانی« در راســتای خلق آینده ای بهتــر را در دســتور کار خود 
قرار داده است. بزرگ ترین فولادســاز منطقه منا که در افق ۱4۰4 
خود اهداف و برنامه های گســترده ای را در محورهای بالندگی، 
توان افزایــی، مهارت آموزی، اســتعدادیابی و جانشــین پروری و 
فرهنگ و خانواده تبیین کرده و انجام داده اســت، بــا راه اندازی 
پویــش »هــر نفــر یــک اقــدام روبه جلــو« در ســال جــاری کــه بــه 
سرمایه گذاری برای تولید نیز نام گذاری شده، در تلاش است به 
بهترین نحو از پتانســیل سرمایه های انسانی شــاغل در تمامی 

شرکت های زیرمجموعه خود بهره ببرد.
سـعید زرندی، مدیرعامل شـرکت فولاد مبارکه که حـدود دو ماه 
اسـت سـکان ایـن بنـگاه عظیـم اقتصـادی در کشـور را بـر دسـت 
گرفتـه، در دیـدار نـوروزی خـود بـا کارکنـان خـط تولیـد بـر ایـن 
کیـد کرد کـه باید تفکر »هـر نفر یک قـدم روبه جلـو« در  موضوع تأ
گروه فـولاد مبارکه جریان یابـد. به اعتقـاد وی، باید با ایـن نگاه در 
مسـیر توسـعه تولیـد گام برداشـت و همـه افـراد موظـف هسـتند 
بـرای خـود مسـئولیتی تعریـف کـرده و در راسـتای تحقـق ایـن 

مسـئولیت ها حرکـت کننـد.
با توجه به اینکه شرکت فولاد مبارکه نقش بسزایی در رشد تولید 
ناخالــص داخلــی و افزایــش صــادرات غیرنفتــی در کشــور دارد، 
بنابراین می توان گفت پویش »هر نفر یک قدم روبه جلو« نه تنها 
بر انگیزه سرمایه های انسانی تأثیرگذار خواهد بود بلکه منجر به 
تحقق اهداف از پیش تعیین شده و نیز عملکرد بهتر صنعت کشور 

در سطح کلان خواهد شد.
در یک نگاه کلی، می توان گفت که شرکت فولاد مبارکه با تعریف 
پویش »هر نفر یک قــدم روبه جلو«، یک نگاه و جریــان ملی را در 
شرایط کنونی و حساس اقتصاد کشــور راه اندازی کرده است که 
در صورت اجرای موفق آن، می تواند به الگویی برای دیگر صنایع 
بزرگ همچون نفت، گاز و پتروشــیمی، خودروسازی و… تبدیل 
شود و نام »فولاد« را بیش از گذشته در مسیر توسعه و پیشرفت 

صنعت و اقتصاد کشور بر سر زبان ها بیندازد.

فلزات آنلاین گزارش می کند:

 خـبــــــــــــــــــر      

آنوش رحام، دبیر سندیکای 
تولیدکنندگان لوله و پروفیل فولادی ایران

حسام مقدم علی
پال کانی  پارس

ُ
مدیرعامل شرکت فرآوری معدنی ا

محمد تاجمیرریاحی
 مدیرعامل فولاد متیل

قاسم خوشدل پور
مدیرعامل شرکت فولاد و نورد سبا

در سال گذشته، ما شاهد افزایش ۲۷ درصدی در خرید مواد اولیه، ۲۸ درصد 
افزایش در فروش، 49 درصد افزایش در تولید و ۷۰ درصد افزایش در سودآوری 

نسبت به سال قبل بودیم.
یکی از استراتژی های مهم ما در سال گذشته، توزیع گسترده محصولات 
بدون هیچ پیش شرطی بود. این رویکرد به ما کمک کرد که در شرایط 
اقتصادی سخت، شرکت ها و مشتریانمان بتوانند محصولات فولادی 
موردنیاز خود را به راحتی تأمین کنند. این مدل فروش، به ویژه در شرایط 

کمبود نقدینگی، کمک بزرگی به تولیدکنندگان کرد.
در خصوص اقدامات سال ۱4۰4 نیز تصمیم داریم که با توجه به شعار سال 
کید دارند، با  مقام معظم رهبری، که بر حمایت از تولید و سرمایه گذاری تأ
جدیت بیشتری پیش برویم. به همین دلیل، برای اولین بار در سال گذشته، 
شرکت صنیع کاوه اقدام به خرید محصولات فولادی در بورس کالا به غیر از 
فولاد مبارکه کرد. این اقدام علاوه بر حمایت از تولیدکنندگان، شرایط بازار و 

بازرگانی خاصی را ایجاد کرد که نتیجه مثبتی به همراه داشت.
رساندن محصول به دست مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 

نهایی و حرکت در مسیر توسعه بازارهای جدید
در نظر داریم همکاری های خود را با شرکت های مختلف گسترش دهیم. 
هدف ما این است که محصولات فولادی را به دست مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان نهایی برسانیم و هم زمان در مسیر توسعه بازارهای جدید 

گام برداریم.
در حال حاضر، پروژه راه اندازی مجتمع بزرگ خدمات فولادی در شمس آباد 
در دست اجراست و پیشرفت خوبی داشته است. فاز اول این پروژه از اواخر 
اردیبهشت ماه ۱4۰4 به مرحله اجرایی خواهد رسید و به زودی بزرگ ترین مرکز 
خدمات فولادی تهران در شمس آباد راه اندازی خواهد شد. این مرکز قرار 
است تجمیع کننده بخش عمده ای از خدمات فولادی موردنیاز مشتریان 

در تهران و استان های هم جوار باشد.
در حال حاضر فاز اول از چهار فاز این پروژه در حال انجام است. با پیشرفت 
این پروژه، امیدواریم گام های مؤثری در توسعه و تکمیل زنجیره تأمین 

محصولات فولادی برداریم.
به لطف خداوند متعال، یکی از نکات مهم در موفقیت ما، اتخاذ تصمیمات 
مدیریتی بر اساس نیاز بازار و شرایط اقتصادی بوده است. در سال 
گذشته، نگاه ما صرفاً به سودآوری نبود، بلکه هدف اصلی مان حمایت از 
تولیدکنندگان خُرد و حفظ قیمت ها در سطح مناسب بود. این رویکرد کمک 
کرد تا تولیدکنندگان و مشتریان ما با شرایط سخت اقتصادی بهتر کنار بیایند 

و اشتغال در خطر این حوزه حفظ شود.

آنوش رحام، دبیر سندیکای تولیدکنندگان لوله و پروفیل فولادی 
ایران:

صادرات لوله و پروفیل فولادی به مرز یک میلیارد دلار خواهد 
رسید

برای توسعه بازارهای صادراتی در سال جدید هماهنگی لازم به عمل آمده 
است. همچنین با هماهنگی شرکت فولاد مبارکه برای بهبود شرایط تأمین 
مواد اولیه و استفاده از ابزارهای مالی و اعتباری برای کمک به تولیدکنندگان 

برنامه ریزی شده است.
ما در سال جدید طبق هماهنگی های صورت گرفته با شرکت فولاد مبارکه و 
با توجه به اینکه تأمین کننده اصلی مواد اولیه ما شرکت فولاد مبارکه است، 
درخواست کردیم این شرکت در زنجیره تأمین مواد اولیه از طریق به کارگیری 

ابزارهای مالی و اعتباری، واحدهای تولیدی را یاری کند.
با توجه به اینکه امسال باید برنامه های توسعه صادرات در دستور کار 
تشکل ها قرار گیرد، ما نیز متناسب با همین هدف، چند برنامه مشخص برای 
توسعه صادرات، شناسایی بازارهای جدید و حفظ بازارهای قبلی تدوین 

کرده ایم تا بتوانیم در آینده نزدیک، این مسیر را ادامه دهیم.
متأسفانه بخشی از بخشنامه های ارزی در سال گذشته برای واحدهای 
تولیدی و صادرکننده مشکلاتی ایجاد کرد که در نهایت باعث شد این 
واحدها در تأمین مواد اولیه و همچنین صادرات محصولاتشان با 
چالش هایی جدی مواجه شوند. برخی از این بخشنامه ها، به ویژه در 
زنجیره مقاطع طویل و لوله و پروفیل و در خصوص نرخ بازگشت ارز، عملاً 
دست صادرکننده را بسته بود. امسال حتماً در نظر داریم با همکاری و تعامل 
با نهادهای مرتبط، موانع را شناسایی و برطرف سازیم و مسیر صادرات را 

هموارتر کنیم.
تحقق اهداف در حوزه صادرات با حذف موانع غیرتعرفه ای 

و موانع صادراتی و اصلاح نرخ بازگشت ارز
در مجموع برای صادرات مقاطع طویل فولادی هدف گذاری ۳ میلیارد 

دلاری و برای محصولات لوله و پروفیل نیز هدف گذاری یک میلیارد دلاری 
انجام شده است. تحقق این اهداف مستلزم برنامه ریزی های دقیق، 
از جمله حذف موانع غیرتعرفه ای، حذف موانع صادراتی و اصلاح نرخ 

بازگشت ارز است.
گر نرخ بازگشت ارز اصلاح شود و واحدهای لوله و پروفیل الزام به فروش  ا
داخلی نداشته باشند، صادرات این محصولات می تواند رشد چشم گیری 
پیدا کند. مقاصد صادراتی نیز علاوه بر کشورهای فعلی، شامل کشورهایی 
چون عراق، تاجیکستان، افغانستان و برخی از کشورهای حوزه خلیج فارس 

خواهد بود.

حسام مقدم علی، مدیرعامل شرکت فرآوری معدنی اُپال کانی  پارس:
تحقق شعار سال، دستوری جدی برای فعالان حوزه معدن و 

صنایع معدنی است

کید  با توجه به مسئولیت های تعیین شده برای تحقق شعار سال و تأ
، بلکه  مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، ما این شعار را نه تنها به عنوان شعار
به عنوان یک دستور جدی در نظر می گیریم و تلاش می کنیم با افزایش 
سرمایه گذاری در راستای ارتقای ظرفیت تولید کشور قدم برداریم. هدف گروه 
مبارکه این است که ظرفیت تولید کنسانتره را به بیش از ۲۱ میلیون کنسانتره 

را به بالای ۲۰ میلیون تن تا سال ۱4۰6 ارتقا دهیم.
در سال ۱4۰۳ ظرفیت تولید کنسانتره در فولاد مبارکه حدود ۱۰.۷ میلیون تن 
بوده و ظرفیت تولید گندله به حدود ۱۸ میلیون تن، آهن اسفنجی به ۱۲.۵ 

میلیون تن و اسلب به ۱۱.۱ میلیون تن رسیده است.
مجموعه فراوری معدنی اپال کانی پارس، شامل اپال فولاد 
شرق، اپال پارسیان سنگان و فولاد سبزوار، در زنجیره از استخراج 

سنگ آهن تا تولید آهن اسفنجی حضور دارد
برنامه ریزی های آینده فولاد مبارکه، به ویژه برای افق ۱4۰6، بر این اساس 
تدوین شده که ظرفیت تولید کنسانتره باید به بیش از ۲۱ میلیون تن 
کنسانتره و گندله نیز به بیش از ۲۰ میلیون تن ارتقا یابد. در راستای این 
اهداف، افزایش ظرفیت در زنجیره تولید سنگ آهن از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است. مجموعه فراوری معدنی اپال کانی پارس با سه شرکت 
زیرمجموعه خود، شامل اپال فولاد شرق، اپال پارسیان سنگان و فولاد 
سبزوار، در تمامی این زنجیره از استخراج سنگ آهن تا تولید آهن اسفنجی 

حضور دارد.
از سال گذشته، با مطالعه و برنامه ریزی دقیق، هدف ما این بوده که این 
مجموعه که اخیراً تحت مالکیت فولاد مبارکه و بنیاد مستضعفان قرار گرفته، 
همسو با استراتژی های کلان فولاد مبارکه پیش برود. برای تحقق این هدف، 
استراتژی های تولید و کمی محور فولاد مبارکه را دریافت کرده ایم و سعی 

داریم سهم خود را در این برنامه ها تعیین کنیم.
پروژه کارخانه 2.4 میلیون تنی تولید کنسانتره در اپال پارسیان 

سنگان امسال به بهره برداری خواهد رسید
در راستای تکمیل ظرفیت های تولید، پروژه کارخانه ۲.4 میلیون تنی تولید 
کنسانتره در اپال پارسیان سنگان در حال پیشرفت است. این پروژه که سال 
گذشته با تلاش همکاران به ۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی رسید، به امید خدا 
امسال به مدار تولید وارد خواهد شد. ظرفیت عملیاتی این کارخانه بیش از 

۲.4 میلیون تن است.
در خصوص افزایش ظرفیت ها، خوشبختانه از ابتدای سال جاری و پس 
از رفع مشکلات ناشی از محدودیت های گاز و برق، توانسته ایم عملکرد 
تولید را به بیش از ظرفیت اسمی برسانیم. همچنین، در کارخانه کنسانتره 
موجود شرکت اپال پارسیان سنگان، برنامه ریزی هایی برای افزایش ظرفیت 
کارخانه کنسانتره انجام شده و پروانه بهره برداری به ۳.۱ میلیون تن در سال 

ارتقا یافته است.
یکی از اقدامات مهم در راستای افزایش ظرفیت تولید، رفع محدودیت های 
ناشی از کمبود برق است. برای این منظور، فراخوانی برای جذب سرمایه گذار 
جهت احداث واحدهای خورشیدی در مجموعه فولاد سبزوار برگزار شده 
است. در این خصوص، تلاش می کنیم تا با مشارکت بخش خصوصی، 

سرمایه گذاری لازم را برای رفع این مشکل و توسعه بیشتر ایجاد کنیم.
تشکیل یکی از بزرگ ترین کنسرسیوم های معدنی شرق کشور 

با حضور شرکت های پیمانکاری توانمند و شرکت فولاد سنگان
همچنین، با توجه به ماشین آلات و ظرفیت های موجود در مجموعه اپال 
کانی پارس، سال گذشته یک کنسرسیوم بزرگ معدنی با حضور شرکت های 
پیمانکاری توانمند و شرکت فولاد سنگان تشکیل دادیم که به عنوان یکی 
از بزرگ ترین کنسرسیوم های معدنی شرق کشور شناخته می شود. هدف 
این کنسرسیوم، ساماندهی پروژه ها و همکاری های داخلی و خارجی 

به منظور بهره برداری بهتر از ظرفیت های معدنی منطقه است.
در نهایت، با ذخایر بزرگ سنگ آهن در شرق کشور که بالغ بر ۲ میلیارد تن 
)در کلیه سطوح قطعی، احتمالی و ممکن( است، این منطقه می تواند نقش 
مهمی در تأمین نیازهای داخلی و همچنین ایجاد ارتباطات بین المللی برای 
کشور داشته باشد. این اهداف و برنامه ها به ویژه در راستای تأمین پایداری 
تولید فولاد مبارکه در آینده است و امیدواریم با همکاری های مستمر، به این 

اهداف بزرگ دست یابیم.
 

محمد تاجمیرریاحی، مدیرعامل فولاد متیل:
سودآوری و درآمد فولاد متیل رو به افزایش است

سالی که گذشت چالش های زیادی پیش روی شرکت های خدماتی و 
تولیدی بود که مهم ترین آن، کمبود نقدینگی در شرکت هاست و همین 
مشکل به نحوی همه شرکت های کشور را با چالش های جدی روبه رو کرد. 
درعین حال در بازار فولاد، قیمت ها به ویژه در ابتدای سال گذشته با کاهش 
قابل توجهی روبه رو شد و این امر، مشکلات زیادی برای همه شرکت های 
کز خدماتی آن به وجود آورد؛ اما این  این زیست بوم ازجمله فولاد متیل و مرا

مجموعه سال ۱4۰۳ را با افزایش سودآوری و درآمد به پایان رساند.
میزان رشد سودآوری فولاد متیل در سال ۱4۰۳ بیش از ۲۰ درصد برآورد 
مجموعه  این  فعالیت های  برای  خوبی  بستر  امر  این  که  می شود 
فراهم می کند. در سال جدید که از سوی رهبر معظم انقلاب به شعار 
»سرمایه گذاری برای تولید« مزین شده، رشد سرمایه گذاری صورت خواهد 
گرفت که در همین راستا فولاد متیل، با تمرکز بیشتری بر حوزه سرمایه گذاری، 

برنامه ریزی های جدی برای تحقق شعار سال انجام خواهد داد.
یکی از حوزه هایی که فولاد متیل به آن ورود کرده، موضوع ایجاد نیروگاه های 
تجدیدپذیر است که بستر مناسبی برای سرمایه گذاری فراهم کرده و منجر به 
جهش تولید در صنایع کشور خواهد شد. بازار فولاد در سال جدید، بازاری 
رقابتی است. در این خصوص، هم در زمینه فروش و هم در ارائه خدمات، 
برنامه های خوبی ازجمله فروش برخط محصولات فولادی در سطح فولاد 
کز خدماتی داریم تا بتوانیم گام های مؤثری برای رشد صنعت و  متیل و مرا

اقتصاد کشور برداریم.
 

قاسم خوشدل پور، مدیرعامل شرکت فولاد و نورد سبا خبر داد:
رشد ۸ درصدی تولید ورق گرم در شرکت فولاد و نورد سبا

مجتمع فولاد سبا در سال ۱4۰۳ علی رغم اینکه ۸ ماه با ناترازی های انرژی 
مواجه بود، توانست با انجام هماهنگی ها و مدیریت صحیح، دستاوردهای 
زیادی ازجمله کمیت تولید و رشد ۸ درصدی در تولید ورق گرم را رقم بزند و 
نقش مهمی در تحقق جهش تولید ایفا کند. در زمینه کیفیت محصول نیز 
در سال گذشته با رشد ۰.۵ درصدی میزان کیفیت محصولات خود را به 9۷.۵ 

درصد رساند که این امر رضایت مشتریان را به دنبال داشت.
طراحی و تولید 1۵ محصول جدید در فولاد سبا در سال 1403

فولاد سبا در راستای گسترش سبد محصولات و نوآوری در تولید محصولات 
جدید، در سال ۱4۰۳ موفق به طراحی و تولید ۱۵ محصول جدید شد که برخی 
از آن ها قابلیت تولید انبوه دارند و درصددیم پس از انجام هماهنگی های 
لازم، این محصولات را در بازار عرضه و درآمد ویژه ای به گروه فولاد مبارکه 
اضافه کنیم. در راستای بهبود وضعیت ایمنی، سلامتی و رفاهی کارکنان فولاد 
سبا نیز برنامه ریزی های لازم انجام گرفته است. همچنین این مجموعه در 

سال قبل موفق به کسب رتبه برتر ایمنی شد.
برای تحقق موضوع تفکیک و استقلال شرکت فولاد و نورد سبا، در سال 
گذشته اقدامات قابل توجهی طی چند ماه به صورت فشرده انجام شد و 
این مجموعه از ابتدای سال جاری به صورت مستقل با قوت به فعالیت خود 
ادامه می دهد. هدف گذاری ما برای سال ۱4۰4 و براساس سیاست گذاری 
مدیریت جدید گروه فولاد مبارکه، توسعه نوآوری ها، توسعه هوش مصنوعی 

و محصولات جدید، ارزآوری و افزایش درآمد است.
 

محمود محمدی فشارکی، مدیرعامل شرکت فولاد سفیددشت 
چهارمحال و بختیاری:

به ظرفیت اسمی تولید رسیدیم

برنامه شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری در سال ۱4۰۳ 
تبدیل شدن از مرحله پروژه ای به بهره برداری در حوزه فولادسازی و 
ریخته گری بود که برای تحقق این امر، پس از احصای ۲ هزار مشکل و رفع 
آن ها به ظرفیت اسمی تولید رسیدیم. در اسفندماه سال گذشته، ۱۰ هزار 

ادامه در صفحه بعد   
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محمود محمدی فشارکی
مدیرعامل شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری
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چین و عراق مهم ترین مقاصد صادراتی ایران در سال 1403
به گزارش دنیای اقتصاد، در سال 1403، صادرات غیرنفتی ایران به بیش از ۵7 میلیارد دلار رسید که نسبت به سال قبل، افزایش 1۶ درصدی در ارزش دلاری را نشان می دهد. طبق آمار گمرک، حجم صادرات غیرنفتی در سال گذشته بالغ بر 1۵2 میلیون تن بوده است و این میزان در مقایسه با سال 1402، افزایش 10 درصدی در 

کستان، افغانستان و هند به ترتیب اصلی ترین مقاصد صادراتی غیرنفتی ایران در سال 1403 بوده اند. این کشورها در مجموع با 47.۶ میلیارد دلار، ۸2.3 درصد از ارزش دلاری صادرات غیرنفتی ایران را به خود اختصاص داده اند. وزن و 1۵.۶2 درصدی در ارزش دلاری را تجربه کرده است. چین، عراق، امارات، ترکیه، پا

۱۴۰۴؛ آخرین مهلت تحقق چشم انداز 

صنعت فولاد

گزارش

سال ۱۴۰۴ آخرین سال اجرای سند چشم انداز صنعت 
فولاد به حساب می آید. چشم اندازی که مهم ترین اهداف آن 
دست یابی به رقم ۵۵ میلیون تن در حوزه تولید فولاد و رسیدن 
به جایگاه هفتم جهان است؛ اما با توجه به شرایطی مانند 
تحریم، سیاست های ارزی و بحران انرژی صنعت فولاد ایران 
فاصله حداقل ۲۰ میلیون تنی و ۳ پله ای برای دست یابی به 

این هدف دارد.
، بر مبنای سند راهبردی وزارت صنعت،  به گزارش تجارت نیوز
معدن و تجارت، چشم انداز صنعت فولاد ایران در افق ۱4۰4 به 
گونه ای ترسیم شده است که کشور بتواند با ۵۵ میلیون تن تولید 
فولاد خام به جایگاه هفتم بزرگ ترین تولیدکنندگان این محصول 
استراتژیک در دنیا برسد. همچنین از این میزان تولید، ۳6 میلیون 

تن برای صادرات هدف گذاری شده است.
کنون و با آغاز سال ۱4۰4، داده ها نشان می دهند که این هدف  ا
چندان به واقعیت نزدیک نیست و با گذشت ۱۵ سال از زمان 
، کشور همچنان درگیر تحریم، بحران  تدوین سند چشم انداز
انرژی، بی ثباتی سیاست های ارزی، مشکلات زیرساختی و البته 

رقابت سنگین در بازارهای جهانی است.
داده های سال گذشته نشان می دهد که تولید فولاد ایران با افت 
حدود ۷ درصدی در محدوده ۳۵ میلیون تن مانده و هنوز فاصله 
۲۰ میلیون تنی با ۵۵ میلیون تن هدف یادشده دارد. حال آیا ایران 
در سال جاری می تواند عقب ماندگی ۲۰ میلیون تنی را جبران کند؟ 
به ویژه آنکه محدودیت های انرژی، به ویژه در حوزه برق رسانی از 

همین روزهای ابتدایی سال آغاز شده است.
گذشته از بحث تولید، در حوزه صادرات نیز آخرین آمار رسمی 
انجمن فولاد ایران مربوط به یازده ماهه سال گذشته است که 
نشان می دهد ارزش صادراتی زنجیره فولاد با افت ۱۳ درصدی به 
حدود 6 میلیارد دلار رسید؛ یعنی ۸9۲ میلیون دلار از مدت مشابه 

سال ۱4۰۲ کمتر شده است.
بیشتر کارشناسان و فعالان صنعتی این افت را به دو عامل اصلی، 
یعنی محدودیت های شدید انرژی در تابستان و زمستان و 
سیاست های ارزی غیرشفاف و پیش بینی  ناپذیر نسبت می دهند.

بحران انرژی بزرگ ترین مانع دست یابی به هدف 
۵۵ میلیون تنی تولید فولاد

قطعی مکرر برق و گاز در دو سال اخیر به ویژه در تابستان ۱4۰۲ و 
زمستان ۱4۰۳، بسیاری از واحدهای فولادی را با اختلال در روند 
تولید روبه رو کرده است. در برخی موارد، سهمیه گاز واحدهای 
بزرگ به کمتر از ۳۰ درصد مصرف معمول کاهش یافت. این 
محدودیت ها نه تنها باعث کاهش میزان تولید فولاد شدند، بلکه 

هزینه های جانبی شرکت ها را هم به شدت افزایش دادند.
در همین خصوص، مرکز پژوهش های مجلس در گزارشی تصریح 
کرد که ناترازی انرژی در کشور، یکی از عوامل اصلی عقب ماندگی 
بخش فولاد از برنامه های توسعه ای خود بوده است. بر اساس 
گزارش بازوی پژوهشی مجلس، درصورتی که زیرساخت های 
انرژی به موقع توسعه نیابند، اهداف چشم انداز ۵۵ میلیون تنی 

نه تنها امسال، بلکه در سال های آینده هم محقق نمی شود.
ارزی که انگیزه صادرات را کشت

عامل دیگر عقب ماندگی در صادرات، سیاست های ارزی بانک 
مرکزی و الزام صادرکنندگان به بازگشت ارز با نرخ نیما در دولت 
قبلی بود؛ نرخی که همواره ۱۵ تا ۲۰ درصد کمتر از نرخ بازار آزاد قرار 
داشت. بسیاری از صادرکنندگان فولاد در سال ۱4۰۳ اعلام کردند 
خ، صادرات برای آن ها صرفه اقتصادی ندارد و در  که با این نر
برخی موارد، فروش داخلی حتی سودآورتر بوده است. همچنین 
اتاق بازرگانی ایران گزارش داده این سیاست ارزی در کنار هزینه  
حمل ونقل، عوارض صادراتی متغیر و رقابت سنگین با روسیه، 

موجب شده بخش بزرگی از بازار  ایران در منطقه از دست برود.
رقابت سخت در بازار جهانی

درحالی که ایران به دلیل تحریم های بین المللی دسترسی 
محدودی به بازارهای جهانی دارد، کشوری مانند روسیه که در 
سال های اخیر با موجی از تحریم ها مواجه شد، با اتکا به عضویت 
در نهادهایی مانند FATF و داشتن سیستم بانکی هماهنگ با 

شرکای بین المللی، بازار صادراتی خود را حفظ کرد.
آن طور که انجمن جهانی فولاد گزارش داده، روسیه در سال ۲۰۲۳ 
حدود ۵۰ میلیون تن فولاد صادر کرده است؛ آن هم در شرایطی که 
بسیاری از مسیرهای رسمی صادراتی اش بسته بودند و این کشور 

ک اوکراین در جنگ نظامی به سر می برد. در خا
سند چشم انداز فولاد؛ فاصله رؤیا تا واقعیت

تحقق ظرفیت تولید ۵۵ میلیون تنی فولاد در افق ۱4۰4 نیازمند 
زیرساخت هایی مانند توسعه معادن، نوسازی ماشین آلات، 
افزایش استخراج سنگ آهن، سرمایه گذاری در خطوط ریلی، 
تأمین پایدار انرژی و به روز شدن سیاست های تجاری است؛ اما 
این ها الزاماتی هستند که به نظر می رسد در ۱۵ سال گذشته یا به 
فراموشی سپرده شده اند یا در گیرودار تغییر دولت ها، بی توجهی 

و سیاست گذاری های کوتاه مدت، مسیر انحرافی پیدا کرده اند.
امروز صنایع فولاد ایران نه تنها به هدف صادرات ۳6 میلیون 
تنی دست نیافته، بلکه حفظ بازارهای موجود نیز با چالش 
روبه روست. گرچه ظرفیت سازی برای تولید فولاد خام انجام 
شده، اما بدون ایجاد زنجیره های پشتیبان، این ظرفیت ها به 

بهره وری واقعی نمی رسند.
سرمایه گذاری هدفــــــــمند، ثبـــــــــات سیاست گذاری، رفــــــــــــع 
اصلاح  همه  از  مهم تر  و  بین المللی  مالی  محدودیت های 
سیاست های داخلی انرژی و ارز، پیش نیازهایی هستند که بدون 

آن ها چشم انداز ۵۵ میلیون تنی تولید فولاد محقق نمی  شود.

»تجارت نیوز« گزارش می دهد:

کبر گل بو ا
 مدیرعامل شرکت ایریسا

یحیی پالیزدار
مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه

احمدرضا سبزواری
مدیرعامل هلدینگ سرمایه گذاری توکافولاد

حسین ولی بیک
مدیرعامل شرکت آتیه فولاد نقش جهان

حمید شجاعی
مدیرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری

علیرضا وکیلی
مدیرعامل شرکت توان آور آسیا

تن تختال در شرکت فولاد سفیددشت تولید شد و با رفع محدودیت های 
انرژی، برنامه ریزی کرده ایم تا تولید ماهانه این شرکت به ۳۰ هزار تن 
کنون طبق برنامه پیش رفته ایم و در واحد  افزایش یابد. خوشبختانه تا
آهن اسفنجی نیز با وجود محدودیت های گازی، موفق به تولید ۷۰۰ 

هزار تن محصول و رسیدن به ظرفیت ۸۰۰ هزار تنی محصول شده ایم.
هدف ما این است که فولادسازی را به ظرفیت های 

بیشتری برسانیم
ما با مشکلاتی در تأمین برق و گاز مواجهیم و برای کاهش تأثیر این 
مشکلات، تعمیرات را در زمان هایی که حداقل انرژی را در اختیار داریم، 
برنامه ریزی و پروژه هایی برای افزایش بهره وری انرژی تعریف کرده ایم. 
هدف ما این است که فولادسازی را به ظرفیت های بیشتری برسانیم و 
رکوردهای جدیدتری در تولید آهن اسفنجی ثبت کنیم. دیگر پروژه های 
توسعه ای کوتاه مدت و بلندمدت را نیز با حضور مدیرعامل گروه فولاد 

مبارکه مورد بررسی قرار خواهیم داد.
در نظر داریم محصولات خاص تولید کنیم

در نظر داریم که دستگاه تصفیه ثانویه فولاد )VD-VOD( را خریداری و 
از این طریق محصولات خاص تولید کنیم تا به صادرات و جذب سرمایه 
برسیم. تلاش فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری در راستای 

افزایش تاب آوری و بهبود شرایط تولید در سال های آینده است.
شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری در راستای افزایش تولید 
و رفع چالش های انرژی برای سال جاری برنامه ریزی لازم را انجام داده ایم 
و امیدوارم بتوانیم در راستای تحقق شعار سال گام های بلندی برداریم.

 
کبر گل بو، مدیرعامل شرکت ایریسا مطرح کرد: ا

برنامه ریلللزی ایریسلللا بلللرای اسلللتفاده از هلللوش مصنوعلللی در 
سلللال ۱۴۰۴

سال ۱4۰۳ برای ایریسا و شرکت های زیرمجموعه آن با توفیقات زیادی 
همراه بود، به طوری که تمامی اهداف ایریسا محقق شد و توانستیم در 
زمینه فروش، سودآوری و درآمد به نتایج مثبتی دست پیدا کنیم. در 
حوزه نوآوری نیز محصولات جدیدی داشتیم که ازجمله آن می توان 
به رونمایی از چت بات آرش، اسکادای خورشیدی ایریسا و محصولات 

دیگر اشاره کرد.
ایریسا در عرصه بین المللی نیز توانست جایزه MIKE را که جایزه ای 
ارزشمندی در سطح دنیاست به دست آورد و در این زمینه در کنار فولاد 
مبارکه باشد. همچنین ایریسا طی سال گذشته در جایزه ملی تعالی 
سازمانی )در سطح تندیس( حضور یافت و توانست ارتقای سه پله ای را 

طی دو سال گذشته در این جایزه معتبر ملی داشته باشد.
مأموریت ایریسا خدمت رسانی به صنعت فولاد کشور 

است
پروژه های بزرگی ازجمله اعمال فشار سِرمِس تاندم میل در فولاد مبارکه را 
در سال گذشته به ثمر رساندیم که موجب افزایش سرعت خطوط تولید 
و در نتیجه سودآوری بیشتر شد. مأموریت ایریسا خدمت رسانی به 
صنعت فولاد کشور است و در این خصوص توانسته با ۳۵ شرکت فولادی 
کشور طی سال گذشته همکاری های مختلفی داشته باشد و همه این 

موارد با کمک کارکنان تلاشگر این شرکت به ثمر رسید.
در این مسیر با چالش های مختلفی ازجمله جذب و نگهداشت نیروی 
انسـانی برتـر مواجهیـم و امیدواریـم بـا تلاش هـای انجام شـده در زمینه 
جذب و نگهداری، برندسـازی و ارتقای سیسـتم های انگیزشی، ایریسا 
بتواند اتفاقات خوبی را در این زمینه رقم بزند. یکی از چالش های دیگر 
تأمین تجهیزات موردنیاز برای مشتریان است که به علت مسائل ارزی، 
همـواره موانعـی بـرای مـا ایجـاد می شـود و امیدواریـم بـا تمهیـدات لازم، 
شاهد اتفاقات خوبی در زمینه خدمت رسانی به مشتریان عزیز باشیم.

در سال ۱4۰4 نیز اهداف جهشی را در نظر گرفتیم تا هم ایریسا و هم 
شرکت های زیرمجموعه در زمینه های فعالیت خود موفق تر شوند. 
ازجمله این اهداف می توان به برنامه هایی مهم در زمینه هوش 
مصنوعی، علم داده، محصول محوری، تحول دیجیتال و... اشاره کرد 
تا در نهایت محصولات بیشتری در سال جدید به مشتریان خود ارائه 

دهیم.
صادرات خدمات و محصولات شرکت ایریسا و 

شرکت های زیرمجموعه در دستور کار است
صادرات خدمات و محصولات شرکت ایریسا و شرکت های زیرمجموعه 
موضوع دیگری است که به طور جدی آن را پیگیری می کنیم تا در 
مجموع با توجه شعار »هر نفر یک قدم روبه جلو« که به عنوان شعاری 
نوآورانه از سوی مدیرعامل گروه فولاد مبارکه انتخاب شده، همه 

برنامه ریزی های ما و همکارانمان بر همین اساس به نتیجه برسد.

یحیی پالیزدار، مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد 
مبارکه عنوان کرد:

صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه یکی از بازیگران 
اصلی حوزه نوآوری کشور

گروه فولاد مبارکه یکی از افتخارات ایران اسلامی و الگوی صنعت کشور 
است. مقوله سرمایه گذاری به عنوان یکی از پارامترهای اساسی رشد 
اقتصادی از اهمیت زیادی برخوردار است و امیدوارم که در سال جدید، 

خبرهای خوبی از گروه فولاد مبارکه به گوش مردم برسد.

به طور طبیعی بخشی از سرمایه گذاری های گروه فولاد مبارکه خطرپذیر 
است که این امر جزو مأموریت های صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر 
فولاد مبارکه است. با همکاری و همدلی موجود در گروه فولاد مبارکه در 
سال های گذشته، صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه به یکی 

از بازیگران اصلی حوزه نوآوری کشور تبدیل شده است.
سال گذشته برای اقتصاد کشور سال سختی بود و شرایط تحریم ها 
کرده بود؛ اما خوشبختانه با  کار را دشوار  و مشکلات اقتصادی، 
حمایت های صورت گرفته، مجموعه ما توانست از این چالش ها به خوبی 
عبور کند. مدیریت جدید گروه فولاد مبارکه به حوزه نوآوری اعتقاد جدی 
دارد و در این مدت، پیگیری های مؤثری در این زمینه انجام داده است. 
امیدوارم چالش های اقتصادی کمتر بر ما تأثیر بگذارد و در سال جدید 
به عنوان یکی از بازیگران مهم در عرصه سرمایه گذاری خطرپذیر کشور 

نقش آفرینی کنیم.
 

احمدرضــا ســبزواری، مدیرعامــل هلدینــگ ســرمایه گذاری 
توکافــولاد:

تدوین استراتژی های توکافولاد براساس رویکردهای جدید 
گروه فولاد مبارکه در سال ۱۴۰۴

توکافولاد یکی از قدیمی ترین مجموعه های سرمایه گذاری در گروه فولاد 
مبارکه است که در بخش های خدماتی، پشتیبانی، تولید و حمل ونقل 
فعالیت دارد. بدیهی است که نقش شرکت های سرمایه گذاری همچون 
توکافولاد در راستای تحقق شعار »سرمایه گذاری برای تولید« بسیار 
پررنگ و اساسی است. ما در حال جمع آوری سرمایه هایی هستیم که 

می تواند در جهت تولید و سرمایه گذاری های مؤثر به کار گرفته شود.
شرکت توکافولاد استراتژی های سال ۱4۰4 خود را براساس رویکردهای 
جدید گروه فولاد مبارکه تدوین کرده که شامل حوزه های حمل ونقل، 
بازرگانی و مالی است. امیدواریم با جمع آوری سرمایه ها و دریافت 
لازم، تمرکز بیشتری بر این حوزه ها داشته باشیم و سرمایه گذاری های 
عمده ای در این زمینه انجام دهیم. همچنین امیدوارم این اقدامات 
منجر به ارائه خدمات بزرگی به مجموعه فولاد مبارکه و صنعت فولاد 

کشور شود.

حسین ولی بیک، مدیرعامل شرکت آتیه فولاد نقش جهان:
امسال سهام شرکت آتیه فولاد در بورس تهران عرضه می شود

یکی از مهم ترین اتفاقاتی که در اسفندماه سال گذشته برای شرکت 
آتیه فولاد نقش جهان رقم خورد، پذیرش این مجموعه در بازار دوم 
بورس تهران بود. در سال جاری نیز برنامه ریزی های لازم انجام شده تا 
بتوانیم سهم آتیه فولاد را در بازار بورس عرضه کنیم. ادغام شرکت تاراز با 
شرکت ورق خودرو در راستای استراتژی اصلی گروه فولاد مبارکه و با هدف 

افزایش سودآوری این مجموعه انجام گرفت.
هدف ما از این اقدام، کاهش قیمت تمام شده و حضور بهتر در بازار 
فروش محصولات گالوانیزه کشور است. البته در سال ۱4۰۳ نیز اقداماتی 
در این زمینه انجام شد، اما هدف گذاری ما برای سال ۱4۰4، ورود به 
بورس و تمرکز بر تجمیع و ادغام شرکت هایی با فعالیت های مشابه است.
مـا قصـد داریـم یـک سـبد سـرمایه گذاری شـکل دهیـم تـا بـه نفـع همـه 
ذی نفعان و سهام داران گروه فولاد مبارکه باشد. همچنین، در راستای 
استراتژی گروه فولاد مبارکه برای توسـعه صادرات، شرکت های خارجی 
آتیه فولاد مأموریت دارند تا در سـال ۱4۰4 بازاریابی مؤثری در کشورهای 
هدف انجام دهند. امیدوارم آتیه فولاد بتواند سهم مناسبی از صادرات 

محصولات گروه فولاد مبارکه در کشـورهای هـدف را به دسـت آورد.
 

حمید شجاعی، مدیرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال و 
بختیاری:

تأمین ۵۱۰ هزار تن محصول موردنیاز صنایع خودروسازی و 
لوازم خانگی در برنامه شرکت ورق خودرو

شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری با رشد ۷ درصدی تولید در سال 

گذشته، شعار جهش تولید را محقق کرد که این رشد تولید در نوع خود 
رکوردی برای شرکت ورق خودرو و گروه فولاد مبارکه به حساب می آید. 
این مجموعه تمام تلاش خود را به کار گرفته تا نیاز صنایع خودروسازی 

و لوازم خانگی کشور را تأمین کند.
این شرکت در سال گذشته ورق های کیفی موردنیاز صنایع خودروسازی 
را در حالی تأمین کرد که تمامی تست های اولیه آن ها با موفقیت انجام 
شده بود. ادغام شرکت های تاراز و ورق خودرو چهارمحال و بختیاری در 
سال ۱4۰۳ به عنوان یک اتفاق مثبت منشأ خیروبرکت برای گروه فولاد 

مبارکه و سهام داران آن خواهد بود.
ما در سال جدید نیز درصدد تحقق شعار سرمایه گذاری برای تولید 
هستیم و به همین منظور، برنامه ریزی لازم برای افزایش تولید در شرکت 
ورق خودرو را انجام داده ایم. پیش بینی می کنیم که حدود ۵۱۰ هزار تن 
تولید در سال جاری داشته باشیم و بتوانیم محصولات خود را به دیگر 

کشورها صادر کنیم.
برای انجام سرمایه گذاری در سال جاری مطابق با شعار »سرمایه گذاری 
برای تولید« قصدمان این است که خط دوم شرکت فولاد تاراز را هرچه 
سریع تر وارد مدار کنیم. این امر می تواند حدود ۲۵۰ هزار تن به ظرفیت 
تولید ورق سرد و ورق فولادی نورد سخت )Full Hard( گروه فولاد مبارکه 

و کشور اضافه کند.
 

علیرضا وکیلی، مدیرعامل شرکت توان آور آسیا تصریح کرد:
توانایی رقابت محصولات شرکت توان آور آسیا با بازارهای 

بین المللی

شرکت توان آور آسیا در سال ۱4۰۳ نسبت به سال ۱4۰۲ حدود ۲۵ درصد 
افزایش تولید داشته و در سال جاری نیز پروژه تکمیل زنجیره تولید 
محصولات سرد جهت افزایش ظرفیت تولید را در دستور کار قرار داده تا 

بتواند طی ۳ سال آینده آن را به نتیجه برساند.
یکی از معضلات ما وارادت ورق های قلع اندود به کشور است که تقریباً 
تعرفـه ای نـدارد و به وفـور در حـال واردات اسـت و امیـدوارم مسـئولان 
ذی ربط با وضع تعرفه ها و محدودیت هـای لازم، از واردات محصولات 
قلع اندود به کشور جلوگیری کنند.محصولات قلع اندود تولیدشده در 
شـرکت توان آور آسـیا مشـابه محصـولات خارجی اسـت و کیفیـت آن ها 

توانایی رقابت بـا بازارهای بین المللـی را دارد.

محمدرضا عمانی، مدیرعامل شرکت امین طب سپانو:
برنامه پیشگیری و درمان دیابت امسال در فولاد مبارکه 

اجرا می شود

شرکت امین طب سپانو به عنوان یکی از شرکت های زیرمجموعه گروه 
فولاد مبارکه، فعالیت خود را از سال ۱4۰۰ آغاز کرد و به عنوان بازوی سلامت 
فولاد مبارکه، با هدف ایجاد محیطی امن در حوزه پیشگیری و درمان، 
به تأمین نیروی انسانی متخصص اعم از پزشکان و پرستاران در حوزه 

اورژانس و طب کار پرداخته است.
هـدف شـرکت امین طـب سـپانو به عنـوان مجـری برنامـه پیشـگیری 
و درمـان دیابـت در فـولاد مبارکـه، کاهـش آمـار مبتلایـان بـه دیابـت و 
ارائـه خدمـات درمانـی مؤثـر بـه افـرادی اسـت کـه به ایـن بیمـاری مبتلا 
شـده اند. پـروژه احـداث بیمارسـتان فـوق تخصصـی ۲۵۰ تخت خوابی 
اسـپادانا کـه از سـال ۱4۰۰ آغـاز بـه کار کـرده و هـدف از سـاخت آن، 
فراهم سـازی محیطی برای انجام آزمایش ها و فرایندهای پیشگیری، 
تشخیص و درمان بیماری هاست، در حال حاضر در مرحله نازک کاری 

و تکمیـل اسـت.
بـا همـکاری مدیریـت HSE فـولاد مبارکـه در سـال ۱4۰4، برنامه هـای 
پیشـگیری و تشـخیص گسـترده ای بـرای کارکنـان مبتـلا بـه دیابـت و 
فشـارخون بـالا در نظـر گرفتـه شـده اسـت. هـدف اصلـی از انجـام ایـن 
اقدامات، حفظ و ارتقای سـلامت کارکنان فولاد مبارکه و خانواده های 
آن هاست و امیدواریم بخش های مختلف بیمارستان فوق تخصصی 
اسـپادانا در سـال جـاری راه انـدازی و خدمـات لازم توسـط آن هـا ارائـه 

شـود.
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مدیرعامل شرکت امین طب سپانو
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زنجیره تأمین نفس کشید؛ فشار جهانی کم شد
به گزارش دنیای اقتصاد، شاخص فشار زنجیره تأمین جهانی )GSCPI( که معیاری برای سنجش تنش های زنجیره تأمین است، در مارس 202۵ به سطح منفی 0.1۸ رسیده که کاهش قابل توجهی را از سطح 0.01 که در فوریه 202۵ تجربه شد، نشان می دهد. این افت 0.19 واحدی، بهبود چشمگیری در شرایط زنجیره تأمین را به 
نمایش می گذارد و به معنای کاهش هزینه ها، بهبود زمان تحویل و رفع موانع لجستیک است. در این ماه به نظر می رسد زنجیره تأمین جهانی از تنش های بزرگ در امان بوده است. این وضعیت برای کسب وکارها و تجارت جهانی خبر خوبی محسوب می گردد، زیرا فشار کمتر به کارآیی بیشتر و هزینه های پایین تر منجر می شود.

 خـبــــــــــــــــــر      

تحلیل

سال سختی برای صنعت فولاد 

پیش بینی می شود؛ بازار فولاد در دو راهی

صنعت فولاد سال ۱۴۰۳ را با انبوهی از مشکات به پایان 
رساند و با شرایط سخت تری وارد سال جدید شد. افزایش نرخ 
ارز و هزینه های تولید، تشدید ناترازی انرژی و محدودیت برق 
و گاز و کمبود نقدینگی ازجمله مهم ترین دغدغه های صنعت 
فولاد در سال گذشته به حساب می آمدند که با توجه به 
وضعیت اقتصادی و سیاسی کشور پیش بینی می شود صنعت 
فولاد سال سختی را پیش رو داشته باشد. در این میان تقویت 
و توسعه صادرات تنها راه برون رفت بخش فولاد از بحبوحه 

مشکات است.
بررسی بخش فولاد در سال ۱4۰۳ نشان می دهد که این صنعت 
که ناترازی  سال نســبتاً سختی را پشــت سر گذاشــته اســت؛ چرا
انرژی نسبت به ســال های پیش از آن شــدت یافته بود و حجم 
تولید و فعالیــت واحدهای صنعتی بــه حداقل رســید. از طرفی 
وضعیت اقتصادی کشور نیز متفاوت با سال های دیگر بود و به 
همین دلیل بررسی بازار فولاد به عرضه و تقاضا محدود نمی شود 

و عوامل بیرونی تأثیر بیشتری بر این صنعت گذاشته اند.
بــا توجــه بــه وضعیــت انــرژی در کشــور طی ســال های گذشــته 
پیش بینی می شود طی سال جاری کمبود برق جدی تر شود و 
ازاین رو برخی از واحدهای بزرگ فــولادی همچون فولاد مبارکه 
اصفهان و فولاد خوزســتان، بیشــتر و بیشــتر به ســمت احداث 
نیروگاه حرکت کنند. اما زمانی که کمبود برق جدی می شود ستاد 
تنظیم بازار برق مثل سال ۱4۰۳ این واحدها را مجبور می کند انرژی 
نیروگاه های خود را به شبکه سراسری منتقل کنند؛ آنچنان که 
در سال ۱4۰۳ در مورد فولاد مبارکه این اتفاق رقم خورد. بنابراین 
راه انــدازی نیروگاه بــه معنای اتمــام محدودیت های بــرق برای 

واحدهای تولیدی نیست.
کمبود تقاضا تشدید می شود

براســاس آمار منتشرشــده توســط انجمن تولیدکنندگان فولاد 
ایران، میزان تولید حدود ۷ درصد با افت همراه بود که بیشترین 
کاهش در بخش تولید فولاد میانی رقم خورده است. در صورت 
ادامه روند قطعی برق در سال ۱4۰4 این افت تولید جدی تر شده 

و میزان عرضه بیشتر تحت تأثیر قرار می گیرد.
بودجه عمرانی مصوب کمتر از 9 درصد مجموع بودجه را به خود 
اختصاص داد و پیش بینی می شــود کمتر از ۵ درصد به صورت 
عملی محقق شــود. از طرفی وضعیت اقتصادی کشــور موجب 
شده تا قدرت خرید مردم در بخش مسکن کاهش یابد و ازاین رو 
میــزان ساخت وســاز مســکن نیز روند کاهشــی داشــته کــه این 
موضوع بر میزان تقاضا برای محصولات فولادی به ویژه میلگرد 
و تیرآهــن تأثیر مســتقیم گذاشــته اســت. برای ســال جــاری نیز 
پیش بینی می شــود حجم تقاضا همچون سال گذشته باشد و 

چه بسا با افت بیشتری همراه شود.
علاوه بر موضوع ناترازی انرژی و وضعیت اقتصادی کشور، عوامل 
بیرونی تأثیر بیشــتری بر بازار فولاد ۱4۰۳ گذاشــتند که این موارد 
در سال ۱4۰4 نیز ادامه خواهد داشــت. یکی از این موارد افزایش 
هزینه تولید است. با توجه به نرخ تورم 4۵ درصدی اعلام شده، 
قطعاً هزینه تولید در بخش فولاد نیز افزایشی خواهد بود که این 
موضوع نیز به دلیل رشد قیمت آب، برق و گاز و افزایش دستمزد 
و حقوق و همچنین مالیات رقم خواهد خورد. با توجه به اینکه 
به دلیل رکود و کمبود برق و گاز تولیدکننده ها با کمتر از ظرفیت 
واقعی خود در حال فعالیت هستند، در نتیجه هزینه تولید آن ها 
نیز افزایش خواهد یافت. بنابراین در سال ۱4۰4 به دلیل مشکلات 
ساختاری و افزایش هزینه ها، قیمت ها با رشد همراه خواهند بود. 
با توجه به تنش های سیاسی و کسری بودجه، تسهیلات بانکی 
امسال با شرایط دشواری مواجه است، بنابراین موضوع کمبود 
نقدینگــی در واحدهــای فــولادی بیش ازپیــش خــود را نمایان 
خواهد کــرد و تأمین نقدینگــی به اولیــن مشــکل در واحدهای 
صنعتی تبدیل خواهد شد که تنها راه حل این موضوع نیز تقویت 
راه های صادراتی است که البته با توجه به وضعیت سیاسی کشور 
و فشارهای ناشی از تحریم ها و تشدید رقابت در بازارهای صادراتی 

چشم انداز صادرات برای فولاد ایرانی چندان روشن نیست.
کم بر بازار فولاد، نوسانات نرخ ارز است. این  مهم ترین مؤلفه حا
امر، شرایط را برای فولادسازان در ادامه سال ۱4۰4 سخت تر کرده 
است و در این صورت صنعت فولاد فقط باید به صادرات دلگرم 
باشد و واحدهای کوچک مقیاس عملاً به سمت تعطیلی حرکت 
خواهند کرد. تا پایان ســال ۱4۰۳ صادرکننده ها می توانستند در 
مقابل صادرات خود طــلا وارد کننــد و آن را در بــازار مبادله طلا و 
ارز به فروش برســانند، اما از پایان سال ۱4۰۳ تمام صادرکننده ها 
موظف شــدند ارز خود را برگردانند و به جــای آن نمی توانند طلا 
وارد کننــد. واردات طــلا و فــروش آن به صــورت شــمش و ســکه 
باعث خروج سرمایه در گردش و حبس شدن سرمایه های خرد 
به صورت ســکه می شــود. در نتیجه از حجم فعالیت ها کاســته 

می شود.
منبع: دنیای معدن- نسیم نوحه خوان
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ضرورتچابکیدراجرایپروژههایتوسعهونظارتبرکیفیت
مدیرعاملللل فلللولاد مبارکللله در جلسللله مشلللترک بلللا 
ح و  مدیریلللت، رؤسلللا و کارشناسلللان معاونلللت طلللر
توسلللعه، بلللر اهمیلللت چابکلللی در طراحلللی و اجلللرای 
عملیلللات اجلللرا و نظلللارت بلللر کیفیلللت و همچنیلللن بلللر للللزوم تقویلللت 
ح و توسلللعه بلللرای پیشلللبرد سلللریع تر  سلللاختار واحدهلللای طلللر

کیلللد کلللرد. پروژه هلللا تأ
بـه گـزارش خبرنـگار فـولاد، سـعید زرنـدی در ایـن جلسـه کـه روز 
سه شـنبه نوزدهـم فروردین مـاه ۱4۰۳ برگـزار شـد، پـس از اسـتماع 
ع وقـت  گزارش هـای ایـن معاونـت خاطرنشـان کـرد: بایـد در اسـر

بـرای هریـک از مـوارد یادشـده اقدامـات لازم انجـام شـود و بـا توجه به 
اهمیت کنترل و نظارت بر پیشـرفت برخی از پروژه های ویـژه، باید در 
جلسـات مشـخص، گزارش هـای دقیقـی از رونـد اجـرای پـروژه تهیه و 

اطلاع رسـانی شـود.
استانداردسازی روش اجرای پروژه های توسعه 

براساس مدل های برتر
حمیدرضــا خســروانی پور در ایــن جلســه ضمــن تشــریح ســاختار 
طــرح و توســعه در فــولاد مبارکــه و چالش هــای فعلــی ایــن حــوزه 
گفــت: توســعه همــواره در چرخــه حیــات فــولاد مبارکــه به عنــوان 

یکــی از مهم تریــن ســازمان های تولیدمحــور مدنظــر بــوده اســت.
وی ضمـن تبییـن دسـتاوردهای توسـعه در شـرکت و تأثیـر هریـک از 
آن ها بر افزایش و تنوع تولید و افزایش ضرایب ایمنی و محیط زیستی، 
استانداردسـازی روش اجرای پروژه های توسـعه براسـاس مدل های 

برتر در سـال های اخیـر را راهبـرد این معاونت برشـمرد.
گفتنـــی اســـت در ادامـــه ایـــن جلســـه، مدیـــران هریـــک از بخش هـــای 
معاونـــت طـــرح و توســـعه بـــا تشـــریح وضعیـــت پیشـــرفت پروژه هـــا در 
واحدهـــای مختلـــف فـــولاد مبارکـــه بـــه بررســـی و توضیـــح چالش هـــای 

ــا پرداختنـــد. پیـــش رو در اجـــرای پروژه هـ

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه با مدیریت و مسئولان معاونت طرح و توسعه عنوان کرد:

در یکللی دیگللر از برنامه هللای رادیوفللولاد، علیرضللا 
مولللوی زاده، مدیللر متالللورژی و روش هللای تولیللد، بلله 
تشللریح وظایللف و عملکللرد ایللن واحللد پرداخللت. 
ماحصللل گفت وگللوی وی بللا مجللری برناملله اسللتودیو شیشلله ای را در 

اداملله مطلللب می خوانیللد.
واحد متالورژی و روش های تولید فولاد مبارکه چه 

بخش هایی را شامل می شود و وظیفه آن چیست؟
این واحد از دو زیرواحد واحد تروپروســس به معنای سراســر پروســه از 
آهن ســازی تا محصول نهایــی و واحد کنتــرل اســتاندارد و مقادیر فنی 

تشکیل شده است.
واحد متالورژی و روش های تولید در ســازمان بیشتر به عنوان مسئول 
واحد طراحی و تولید گریدهای جدید شناخته شده است. ضمن اینکه 
برخی فعالیت هــای دیگر، نظیــر مدیریت سیســتم پذیــرش و پیرایش 
سفارش ها و ارائه خدمات مشاوره به کل شرکت های هلدینگ، مشارکت 
در تدوین استانداردهای ملی و بین المللی، مشارکت در تدوین اسناد 
فنی خطوط توسعه و تعیین ظرفیت سالانه خطوط نیز در برنامه کار این 
واحد قرار دارد. ضمن اینکه ما ملزم هســتیم مطابق بــا آخرین ویرایش 

استاندارد، محصول را به مشتری عرضه کنیم.
با توجه به صادرات محور شدن شرکت برای سال آینده، 

آیا باید منتظر تغییراتی در گریدها و سبد محصولات باشیم؟
بله. بــا توجــه به اینکــه محصــولات شــرکت بــر اســاس اســتانداردهای 
بین المللی تولید می شوند، هر سال یک تعداد محصول جدید با قابلیت 
صادرات به سبد محصولات فولاد مبارکه اضافه می شود. خودروسازان، 
صنایع تولیدکننده لوله های انتقال آب، صنعت ساختمان و سازه، صنایع 
بســته بندی و قلع اندود، تولیدکننــدگان لوازم خانگی، کشتی ســازی و 
فولادهای عملیات حرارتی پذیر عمده مشتریان فولاد مبارکه هستند که 

در حد ظرفیت موجود نیاز آن ها تأمین می شود.
در سال 1403 چه تعداد محصول جدید به سبد 

محصولات اضافه شد؟
به طورکلــی، محصــولات متنوعی بــه ســبد محصــولات اضافه شــد. در 

زمینــه خودرویــی حداقــل 6 محصــول جدیــد اضافه شــد. بــا توجه به 
خودروهای جدیدی که شرکت ها تولید می کنند نیاز به محصولات خاص 
خودرویی بیشتر شده و گریدهایی با ساختار جدید که در قطعات ایمنی 
خودروهایی مثل تارا و شاهین استفاده می شوند و در سیستم تعلیق و 
گیربکس کاربرد دارند تولید شد. این محصول به صورت گرید FB60 که 
یک محصول گرم و اسیدشــویی اســت و همین طــور گریــد FB45 که در 
 SPFC390G سیســتم تعلیق خودرو کاربرد دارد تولید شــد. گرید دیگــر
است که در بدنه خودروها استفاده می شود و علاوه بر استحکام بالا در 
برابر خوردگی هم مقاومت زیادی دارد. گرید دیگری که در قسمت رینگ 
خودرو کاربرد دارد گرید SAPH440 است که قبلاً به صورت اسیدشویی 
تحویل می دادیم اما الآن این قابلیت ایجاد شده که به صورت گالوانیزه 
هم عرضه شود. گریدهای با قابلیت بیک هاردنینگ یا پخت سختی نیز 
تولید شد؛ به این مفهوم که ابتدا شکل پذیری آن ها انجام می شود و بعد 
در پروسه پخت رنگ که در دمای ۱۷۰ درجه در کارخانه رنگ خودروسازی 
انجام می شود استحکام آن بیشتر می شود. همچنین گرید فوق کششی 
به صورت گرم ویژه خودروسازان طراحی و تولید شده است. همچنین در 
بخشی از پروژه انتقال آب دریای عمان به فلات مرکزی کشور به لوله های 
با ضخامت زیاد نیاز بود که در محدوده کار فولاد مبارکه قرار نداشت؛ اما 
با افزایش استحکام، این مورد را جبران کردیم و ضخامتی که پیش از آن، 
قابلیت تأمین آن را نداشتیم تولید شد. همچنین محصولات قلع اندود 
ویژه صنایع بسته بندی و قوطی های کنسروی تولید شد. قبلاً ضخامت 
کمتر از  ۰.۱۸ تولید نمی شد، ولی سال گذشته با طراحی گرید استحکام بالا 
و ضخامت پایین، به ضخامت ۰.۱۵ میلی متر رسیدیم. به علاوه گریدهای 
عملیات حرارتی پذیــر که کاربردهای مختلفی ازجمله در قطعه ســازی 
در خــودرو، چرخ دنده هــا و صنایع هوا و فضــا دارنــد و گریدهایی مانند 

SAE4130 را شامل می شود طراحی و تولید شد.
در مسیر توسعه محصولات جدید با چه چالش هایی 

مواجه بوده اید؟
پروژه های توسعه فولاد مبارکه ازجمله نورد گرم شماره ۲، خط نورد سرد 
شماره ۲ شامل اسیدشــویی و تاندم و آنیل پیوســته و همین طور خط 

گالوانیزه شماره ۲ که محصولات خودرویی گالوانیزه تولید می کند، با تغییر 
جهت بازار از سمت محصولات تجاری به محصولات خاص در حال انجام 
که با  اســت. اتمام به موقع این پروژه ها از مهم ترین چالش هاست؛ چرا

راه اندازی این خطوط امکان تولید گریدهای ویژه فراهم می شود.
با توجه به محدودیت های انرژی موجود و تولید فولاد 

سبز که در دستور کار شرکت قرار دارد، توسعه ها و فرایندهایی 
که در فولاد مبارکه اتفاق می افتد تا چه اندازه بر اساس این سیر 

انرژی است؟
در حوزه طراحی محصول تولید گریدهای ضخامت پایین با استحکام 
بالا کاهش وزن را به همراه دارد که به مسائل پایداری و زیست محیطی 
کمک می کند. موضوع دیگر توسعه ها و تکنولوژی های جدیدی است، 
زیرا برخی تکنولوژی هایی جدید منجر به کاهش مصرف انرژی می شود 

و ما باید در این مسیر حرکت کنیم.
در مورد واقعی شدن بهای محصولات توضیح دهید.

تولید محصولات ویژه که فرایند پیچیده تری در تولید دارند و از اهداف 
حال حاضــر شــرکت اســت، بهــای تمام شــده افزایــش می یابد؛ زیــرا به 
تست های آزمایشگاهی بیشــتری نیاز دارند. به همین دلیل همکاران 
ما تلاش می کنند بهای تمام شده را به مقدار واقعی اش نزدیک تر کنند. 
از ســوی دیگر، بهینه کاوی قیمــت در واحد فروش انجام می شــود تا به 
قیمت های جهانی توجه شود و محصولات با ارزش افزوده بیشتری به 

فروش برسد.
سخن آخر؟

با استفاده از نرم افزارهای شبیه ساز قبل از اینکه محصولات را به صورت 
انبوه تولید کنیم، تست های آزمایشگاهی انجام می دهیم. در این راستا، 
دستگاه های سخت افزاری به نام دستگاه پیچش گرم و دستگاه فشار 
گرم به دستگاه های موردنیاز ما اضافه شده که امکان محاسبه نیروهای 
نورد قبل از اینکه محصول را به خط تولید بفرستیم میسر می سازد و با 
حداقل ریسک، محصول برای اولین بار به خط تولید می رود. ضمن اینکه 
تکمیل دستگاه های شبیه ساز را در دستور کار داریم تا بتوانیم با توجه به 
توسعه هایی که در آینده داریم، طراحی ها را بهتر و دقیق تر انجام دهیم.

تولید محصولات ویژه از اهداف شرکت فولاد مبارکه  است
مدیر متالورژی و روش های تولید:

علیرضا مولوی زاده
مدیر متالورژی و روش های تولید

در  مبارکللله  فلللولاد  شلللرکت  بهره بلللرداری  معلللاون 
دیلللدار بلللا مدیلللرکل راه آهلللن اسلللتان اصفهلللان بلللر 
للللزوم توسلللعه خطلللوط ریللللی در اسلللتان بلللا توجللله بللله 

کلللرد. کیلللد  سلللرمایه گذاری های فلللولاد مبارکللله تأ
به گزارش ایراسین، نشست نوروزی معاون بهره برداری، مدیر ارشد خدمات 
فنی و پشتیبانی، مدیر حمل ونقل و پشتیبانی و رؤسای حمل ونقل فولاد 
مبارکه با مدیرکل راه آهن استان اصفهان در محل راه آهن اصفهان برگزار شد.
در این جلســه محمدرضا چنگانی، مدیرکل راه آهن اصفهان ضمن ارائه 
گزارشی از رکوردهای حمل ریلی در سال گذشته ازجمله رکورد حمل مواد 
اولیه از منطقه ســنگان به فــولاد مبارکه و ثبــت رکورد ســرعت حمل ریلی 
محصولات صادراتی فولاد مبارکه، آمادگی آن شرکت را جهت توسعه حمل 

ریلی مواد اولیه و محصولات فولاد مبارکه اعلام کرد.
غلامرضــا ســلیمی، معــاون بهره بــرداری فــولاد مبارکــه، در این نشســت، 
ضمن تقدیــر از مدیریــت راه آهــن اصفهان جهــت تحقق اهــداف حمل 
مــواد و محصــولات شــرکت، بــر ضــرورت توســعه حمــل ریلــی با توجــه به 

کید کرد. سرمایه گذاری های فولاد در این حوزه تأ

محمدکاظم صباغی هرندی، مدیر ارشد خدمات فنی و پشتیبانی فولاد 
مبارکه نیز ضمن اشــاره به هدف گذاری فولاد مبارکه جهت افزایش سهم 
حمل ریلی مواد اولیه بر افزایش تعاملات فیمابین جهت تحقق این هدف 

کید کرد. تأ
توسعه حمل ریلی با توجه به سرمایه گذاری های فولاد مبارکه 

ضروری است
در این جلسه رسول شفیع زاده، مدیر حمل ونقل و پشتیبانی فولاد مبارکه 
ضمن ارائه گزارشی از وضعیت حمل ریلی در سال گذشته و برنامه های سال 
جاری جهت توسعه حمل ریلی مواد اولیه و محصولات، بر لزوم استفاده 
کثری از ظرفیت های موجود در حمل ریلی و همچنین سرمایه گذاری  حدا
جهت دوخطه کردن ناحیه شــرق جهت رفــع محدودیت هــای حمل از 

منطقه سنگان پرداخت.
قابل ذکر است این بازدید با حضور صالحی مشاور مدیرعامل انجام گرفت و 
وی حمایت های مدیریت عامل جهت توسعه حمل ریلی را فرصت مناسبی 
جهت تحول در این حوزه برشمرد. سپس حاضران از سیستم کنترل قطارها 

و گراف قطارهای باری و مسافری بازدید کردند.

یلی با توجه به سرمایه گذاری های فولاد مبارکه ضروری است توسعه حمل ر
معاون بهره برداری فولاد مبارکه:
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خبــــــــــــــــــر    

سهمیه ارزی واحدهای تولیدی در سال 1404
به گزارش دنیای اقتصاد، سامانه جامع تجارت اعلام کرد: در فرم اظهار برآورد کالا، عملیاتی با عنوان »ثبت اسناد مشابه سال قبل« افزوده شده که با انتخاب آن، برنامه تولید سال 1403 با وضعیت ثبت اولیه برای سال 1404 به صورت سیستمی ثبت می شود. همچنین عملیات »بررسی و تأیید سیستمی اسناد« به فرم 

اظهار برآورد کالا افزوده شده که با انتخاب آن، بررسی ها به شرح ذیل انجام می شود و اسناد برنامه تولید به صورت سیستمی به وضعیت »تأیید نهایی« تغییر می کند و سهمیه ارزی تخصیص داده می شود. در این صورت نیاز به مراجعه به استان یا دفاتر تخصصی برای تأیید برنامه تولید وجود ندارد.

ریوتینتو ۷۰ درصد آهن موردنیاز کارخانه 

فولاد بدون کربن اتریش را تأمین می کند

تأمین ۳۲درصد برق جهان از طریق 

انرژی های تجدیدپذیر

خبر بین الملل

به گزارش فولادنیوز، ریوتینتو )Rio Tinto( اعام کرد که 
۷۰ درصللد از سللنگ آهن موردنیاز بللرای کارخانه فللولاد جدید 
مبتنی بر هیدروژن در اتریش را تأمین خواهد کرد. این کارخانه 
با همللکاری وسللت آلپاین )Voestalpine(، تولیدکننده فولاد 
 ،)Primetals Technologies( اتریشی و پریمتالس تکنولوژی

تأمین کننده فناوری فولاد، در حال توسعه است.
 Linz( ایــن کارخانــه آزمایشــی کــه در ســایت لاینــز وســت آلپاین
Voestalpine( ساخته خواهد شــد، ظرفیت تولید سه تن فلز در 
ساعت را خواهد داشــت و از هیدروژن به جای زغال سنگ برای 
پردازش سنگ آهن اســتفاده می کند، که به طور بالقوه می تواند 

انتشار کربن در فرایند تولید فولاد را حذف کند.
ریوتینتو به عنوان بخش عمده ای از مشــارکت، عــلاوه بر تأمین 
۷۰ درصد مواد خام از عملیات جهانی خود، دانش فنی در مورد 
کیفیت سنگ آهن را نیز ارائه خواهد داد و به تسریع آماده سازی 
این فناوری برای بازار کمک خواهد کرد. این فناوری به سنگ آهن 
اجازه می دهد بدون تبدیل به پلت، به طور مستقیم استفاده شود 

که می تواند هزینه ها و مصرف انرژی را کاهش دهد.
ایــن پــروژه کــه همچنیــن بــا حمایــت شــرکت میتسوبیشــی 
)Mitsubishi Corporation( پشــتیبانی می شــود، قــرار اســت در 
میانه سال ۲۰۲۷ شروع به کار کند و از برنامه های حمایتی دولت 

اتریش و اتحادیه اروپا تأمین مالی شده است.

در سال گذشته، تولید برق از منابع تجدیدپذیر به رکورد 
۳۲درصللد از کل بللرق تولیدی جهان رسللید. بللا افزایش تولید 
ک )شامل انرژی های تجدیدپذیر  انرژی هسته ای، سهم برق پا
و هسته ای( از ۳9.۴درصد در سال ۲۰۲۳ به ۴۰.9درصد در سال 

۲۰۲۴ افزایش یافت.
سهم جهانی انرژی بادی )۸.۱درصد( و خورشیدی )6.9درصد( 
به سرعت در حال رشد است و این دو برای اولین بار در سال ۲۰۲4 
از تولید برق آبی پیشــی گرفتند )در مجموع ۱4.۳درصد از تولید 
برق جهانــی(. در همین حــال، ســهم نیروگاه های هســته ای به 
پایین ترین سطح خود در 4۵ سال اخیر رسید و در سال ۲۰۲4 تنها 

9درصد از برق جهان را تأمین کردند.
به گزارش فولاد ایران، سایر منابع تجدیدپذیر مانند زیست انرژی 
و انرژی زمین گرمایی در مجموع ۲.6درصد از برق جهانی در سال 
۲۰۲4 را شامل شدند. در سال گذشته، تقاضای جهانی برای برق 
کز داده، خودروهای برقی و پمپ های حرارتی،  به دلیل گرما، مرا

نسبت به سال قبل 4درصد افزایش یافت.
سـهم سـوخت های فسـیلی در تولیـد بـرق از 6۰.6درصـد در 
سـال ۲۰۲۳ بـه ۵9.۱درصـد در سـال ۲۰۲4 کاهـش یافـت و بـرای 
نخسـتین بار از دهـه ۱94۰، بـه زیر 6۰درصـد رسـید. در سـال ۲۰۲4، 
نیروگاه هـای زغال سـنگ ۳4.4درصـد و نیروگاه هـای گازسـوز 
۲۲درصـد از بـرق جهـان را تأمیـن کردنـد. بـا وجـود چالش هـای 
ژئوپلیتیکـی و اقتصـادی، صنعـت انرژی هـای تجدیدپذیـر در 
سـال گذشـته ۸۵۸ تراوات سـاعت بـرق اضافـی وارد شـبکه کـرد 
کـه ایـن رقـم از مجمـوع مصـرف سـالانه بـرق در بریتانیـا و فرانسـه 

بیشـتر اسـت.
ک بیش از 4۰درصد از تولید برق جهانی را تشکیل  کنون انرژی پا ا
می دهد و ایــن نشــان می دهد که حرکــت به ســمت انرژی های 
کنون دولت ها باید وارد عمل شوند،  ک غیرقابل توقف است. ا پا
موانع اداری را کاهش دهند و منابع مالــی لازم را آزاد کنند تا روند 
توسعه سرعت گیرد و مزایای عظیم امنیتی، اقتصادی، اجتماعی 

ک محقق شود. و بهداشتی انرژی پا

ترامپ کمک مالی به پروژه کلیدی فولاد 

آمریکا را قطع می کند

به گزارش فولاد نیوز، دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، 
قصللد دارد کمک مالی ۵۰۰ میلیللون دلاری که از سللوی دولت 
بایدن به شرکت کلیولند-کلیفس )Cleveland-Cliffs(، غول 
فولادسللازی در کمربند زنللگار ایالات متحللده، تخصیص داده 
شده بود را قطع کند. این کمک قرار بود به شرکت کمک کند تا 
کوره های قدیمی خود را ارتقا دهد و از هیدروژن، گاز طبیعی و 
برق به جای زغال سللنگ، آلوده ترین سوخت فسیلی، برای 

تولید فولاد استفاده کند.
کنان و  هنگامی که ایــن کمک اولیه اعلام شــد، با اســتقبال ســا
اتحادیه ها روبه رو شد و وعده ایجاد شغل های جدید و دستورکار 

زیست محیطی دوستانه تر را می داد.
ترامپ همواره طرفدار سرســخت زغال ســنگ بوده است و جی 
ک  دی ونس، معاون رئیس جمهوری آمریکا، این قانون انرژی پا
را »یک کلاه برداری سبز« نامید. وقتی ترامپ در انتخابات نوامبر 
گذشته پیروز شد، کسانی که در صنعت فولاد اوهایو کار می کردند 
و حامیان محیط زیست فوراً ترســیده بودند که این کمک مالی 

هرگز تحویل داده نشود.

با تللاش کارکنللان ناحیلله حمل ونقللل و پشللتیبانی، 
نواحی تولید، خرید مواد اولیه، برنامه ریزی و کنترل 
تولید، فروش و همچنین پیمانللکاران حمل ریلی و 
جاده ای، در سال ۱۴۰۳ در طول زنجیره تولید فولاد مبارکه ۲۲ میلیون 

تن مواد حمل شد.
مدیر حمل ونقل و پشــتیبانی فولاد مبارکه ضمن اعلام این خبر گفت: 
مأموریت حمل مواد در طول زنجیره تولید بر عهده این ناحیه است. برای 
عمل به مأموریت یادشــده، حمل ریلی و جاده ای مواد اولیه از مبادی 
تأمین در سراسر کشور تا شرکت، حمل سرباره و محصولات نیمه ساخته 
در طول زنجیــره تولید، حمل ضایعــات تولید و حمــل ریلی محصولات 
صادراتی به همت واحدهای حمل مواد و محصــولات، حمل و فراوری 

سرباره و واحد حمل جاده ای انجام می شود.
به گفته رســول شــفیع زاده از مجموع ۲۲ میلیون تن مواد حمل شــده، 
حدود ۱۵ میلیون تن مواد اولیه مشتمل بر کنسانتره نرمه، زبره، گندله، 
آهن اسفنجی و بریکت از سراسر کشــور به صورت ریلی و جاده ای حمل 
شده است که نسبت به مدت مشــابه ســال قبل بیش از ۱۱ درصد رشد 
داشته اســت. این در حالی است که بدون احتســاب آهن اسفنجی که 
الزاماً به صورت جاده ای حمل می شود سهم حمل ریلی مواد اولیه از کل 

مواد اولیه به میزان 6۱ درصد بوده است.

حمل 923 هزار تن محصولات داخلی و صادراتی 
به صورت ریلی

وی خاطرنشان کرد: در سال گذشته، علی رغم کاهش شدید حمل ریلی 
بار در کشور به دلیل محدودیت های راه آهن و همچنین کاهش حجم 
مواد تأمین شده از منابع متصل به شبکه ریلی، شاهد رشد حملی ریلی 
مواد اولیه به شرکت بوده ایم همچنین در این سال مجموعاً 9۲۳ هزار تن 

محصولات داخلی و صادراتی به صورت ریلی حمل شده است.
ثبت رکورد حمل 3 میلیون و ۶12 هزار تن آهن اسفنجی

بنابر اظهارات مدیر حمل ونقل و پشتیبانی فولاد مبارکه در سال ۱4۰۳، 
با توجه بــه تشــدید محدودیت هــای انــرژی و لــزوم ذخیره ســازی آهن 
اسفنجی، شاهد ثبت رکورد حمل آهن اسفنجی به میزان ۳ میلیون و 6۱۲ 
هزار تن نیز بودیم. همچنین با توجه به اینکه یکی از منابع تأمین اصلی 
مواد اولیه شرکت، منطقه سنگان است، علی رغم محدودیت های شدید 
حمل از این منطقه به دلیل تک خطه بودن شبکه ریلی و کمبود ناوگان 
حمل جاده ای، در سال ۱4۰۳ شاهد رشد حمل مواد به میزان ۱۵ درصد 

از این منطقه نسبت به سال قبل بودیم.
وی با اشــاره به اهمیت به صفر رســاندن هرگونه توقــف در فرایند تولید 
تصریح کرد: در سال گذشته شــاهد ثبت رکورد ســالانه زمان جایگزینی 
پاتیل ســرباره زیر کوره های فولادســازی به میزان ۰.۰۲ دقیقه به ازای هر 

ذوب بوده و همچنین حدود ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار تن سرباره فولادسازی، 
فراوری سرد و حمل شده است.

رشد 11 درصدی خدمات حمل صنعتی داخل فنس 
شرکت

شفیع زاده گفت: در ســال ۱4۰۳ در حوزه خدمات حمل صنعتی داخل 
فنس شرکت، در طول زنجیره تولید ۵ میلیون تن حمل مشتمل بر مواد 
اولیــه، محصولات نیمه ســاخته، ضایعــات و... صــورت گرفته اســت که 
نسبت به مدت مشابه شاهد ۱۱ درصد رشد بوده ایم. این در حالی است 
که علاوه بر برنامه ریزی و راهبری مطلوب و ایمن مکانیسم ها، نگهداری و 
تعمیرات بهینه مکانیسم ها در تعمیرگاه های پاتیل بر، ماشین آلات دیزلی 
و لکوموتیو و نگهداری و تعمیرات ریل، ابنیه، علائم و ارتباطات شبکه ریلی 

داخلی شرکت، نقش کلیدی در تحقق این عملکرد داشته اند.
مدیر حمل ونقل و پشــتیبانی فــولاد مبارکه بر این باور اســت که تحقق 
ایــن رکوردهــا بــا تــلاش تیمــی و منســجم همــکاران ناحیــه حمل ونقــل 
و پشــتیبانی، نواحــی تولیــد، خریــد مــواد اولیــه، برنامه ریــزی و کنتــرل 
تولیــد، فــروش و ســایر واحدهــای مرتبــط و همچنیــن پیمانــکاران 
حمــل ریلــی و جــاده ای صــورت گرفتــه و امیــد اســت بــا همدلــی و تــلاش 
مضاعــف در ســال جدیــد، در مســیر لجســتیک اقتصــادی و فــولاد ســبز 

گام برداریــم.

رسول شفیع زاده
مدیر حمل ونقل و پشتیبانی 

فولاد مبارکه در راستای تأمین به موقع نیاز صنایع 
پایین دستی و کمک به رونق زنجیره تولید در کشور، 
روز سه شنبه ۱9 فروردین ماه با حمل ۴۷ هزار و ۴۱۴ 
تن محصول به مقصد مشتریان رکورد جدیدی را در تاریخ حمل روزانه 

محصولات این شرکت به ثبت رساند.
به گزارش خبرنگار فولاد، کارکنان بلندهمت شرکت فولاد مبارکه سال جدید 
را با خلق رکوردهای پیاپی در تولید، حمل و تحویل محصولات به مشتریان 
آغاز کردند و در حوزه معاونت فروش و بازاریابی، این شرکت، پس از حمل و 
تحویل بیش از ۸.6 میلیون تن انواع محصولات در سال گذشته، بلافاصله 
پس از پایان تعطیلات نوروز و شروع فعالیت ها در چرخه تولید کشور، با 
کثر توان موجود در حوزه حمل ونقل منطقه، تحویل کالا  بهره گیری از حدا

به مشتریان را در دستور کار خود قرار داده است.
مجید فخاری، مدیر برنامه ریزی و حمل محصولات فولاد مبارکه، ضمن 
تأیید این خبر گفت: در یک روند افزایشی از ۱4 فروردین تا ۲۰ فروردین ۱4۰4، 
کثری نیاز  طی یک هفته، بیش از ۲۵6 هزار تن محصول با هدف تأمین حدا
تولیدکنندگان داخلی حمل و تحویل مشتریان شد و در روز ۱9 فروردین ماه 

نیز با حمل 4۷ هزار و 4۱4 تن، رکورد جدیدی در تاریخ حمل روزانه 
محصولات این شرکت به ثبت رسید.

به گفته وی، فولاد مبارکه در سال جاری مصمم تر از گذشته در مسیر پاسخ گویی 
کثری و به موقع به نیاز مشتریان حرکت می کند و می کوشد رسالت خود را  حدا

در زنجیره تولید کشور و خلق ارزش مشترک برای جامعه را  به انجام برساند.
نقش بی بدیل رانندگان و ناوگان حمل ونقل ریلی و جاده ای

کید بر اینکه در زنجیره صنعت فولاد کشور، نقش رانندگان  فخاری با تأ
و به طورکلی ناوگان حمل ریلی و جاده ای بی بدیل است گفت: در این 
خصوص از تلاش و همت مجموعه توانمند، کوشا و متعهد حمل ونقل 
و جامعه بزرگ رانندگان زحمت کش منطقه که نقش تعیین کننده ای در 

تحقق این امر داشته و دارند تشکر و قدردانی می کنم.
ثبت سه رکورد روزانه حمل جاده ای

حسین امینی، رئیس برنامه ریزی و کنترل حمل محصولات فولاد مبارکه نیز 
با اشاره به رکورد قبلی حمل جاده ای محصولات که در تاریخ ۱۵ فروردین 
۱۳9۱ و به میزان ۳6 هزار و ۲۵6 تن رقم خورده بود، گفت: شرکت فولاد مبارکه 
در روزهای ۱۸ و ۱9 و ۲۰ فروردین ماه سال جاری به ترتیب با حمل ۳9 هزار 

و ۲۳۰ تن، 4۰ هزار و ۱6۲ تن و 4۳ هزار و ۱9۱ تن توانست سه رکورد متوالی در 
حمل جاده ای روزانه محصولات به ثبت برساند.

وی تصریح کرد: فرایند حمل محصولات در شرکت فولاد مبارکه با همکاری 
و تعامل مستمر بخش های مختلف داخلی ازجمله نواحی تولیدی، 
واحدهای حمل ونقل و پشتیبانی ازجمله راه آهن، حفاظت فیزیکی، 
فناوری اطلاعات، فروش و بازاریابی و حمایت بخش های بیرونی، مانند 
سازمان راهداری و تشکل ها و انجمن های صنفی صورت می گیرد. در این 
خصوص نقش رانندگان زحمتکش منطقه که این محصولات را با بهره گیری 
از انواع وسایل حمل ونقل خود به اقصی نقاط کشور حمل می کنند بسیار 

مهم و برجسته است.
به گفته امینی انجمن های صنفی شرکت های حمل ونقل و کامیونداران 
با مدیریت مناسب و جذب به موقع مکانیسم های حمل، همواره شرکت 
فولاد مبارکه را در دست یابی به اهداف خود یاری کرده اند که ضمن 
تبریک به مناسبت ثبت این رکوردها، از کلیه همکاران شرکت فولاد 
مبارکه و دست اندرکاران صنعت حمل ونقل در منطقه شهرستان مبارکه 

به شایستگی تشکر و قدردانی می کنیم.

به گزارش MSTID FUND، نخستین جلسه اعتبار  
مالیاتی سرمایه گذاری با هدف یافتن راهکارهایی 
برای تسهیل و بهبود فرایند اعطای اعتبار مالیاتی 
سرمایه گذاری با حضور حسین افشین، معاون علمی، فناوری و 

اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری، تورج امرایی، معاون توسعه 
شرکت های دانش بنیان و نمایندگان سه صندوق سرمایه گذاری 
خطرپذیر کشور ازجمله صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد 

مبارکه )MSTID FUND( در این معاونت برگزار شد.

در ایــن نشســت فراینــد اعطــای اعتبــار مالیاتــی ســرمایه گذاری 
مــورد بررســی قــرار گرفــت و نماینــدگان صندوق هــای ســرمایه گذاری 
ــه تشــریح دغدغه هــا، چالش هــا و درخواســت های  ــز ب ــر نی خطرپذی

خــود پرداختنــد.
طبق گزارش ارائه شــده در این نشست، در ســال ۱4۰۳ درمجموع بیش 
از هــزار میلیارد تومان اعتبار مالیاتی ســرمایه گذاری به تصویب رســیده 
است. بر این اساس شرکت فولاد مبارکه اصفهان طی ســال های ۱4۰۲ و 
۱4۰۳ با تصویب ۱۵ طرح، موفق به اخذ ۲۸۷ میلیارد تومان اعتبار مالیاتی 

سرمایه گذاری شده است.
حســین افشــین، معــاون علمــی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیــان 
رئیس جمهــوری در ایــن جلســه بــر اهمیــت نقــش صندوق هــای 
سرمایه گذاری خطرپذیر شــرکتی )CVC( در توسعه زیســت بوم نوآوری 
کید کرد و افزود: صندوق های سرمایه گذاری خطرپذیر به نوعی معاونت  تأ
علمی خصوصی محسوب می شوند و باید به آن ها نگاه ویژه تری داشته 

باشیم و بیشتر اعتماد کنیم.
وی خواســتار ارزیابــی ســالانه عملکــرد متقاضیــان و شناســایی 
مجموعه های موفق شــد و گفت: بایــد از صندوق های ســرمایه گذاری 
خطرپذیر شــرکتی صیانت کرد و امیدوارم امســال شــاهد تحول در این 
حوزه باشــیم و این صندوق ها بتوانند در ســال ۱4۰4 ســه همــت اعتبار 

مالیاتی داشته باشند.

ثبت رکورد حمل 47414 تن
یان  محصولات فولاد مبارکه به مقصد مشتر

پذیر فولاد مبارکه اخذ 287 میلیارد تومان اعتبار مالیاتی توسط صندوق سرمایه گذاری خطر

مدیر برنامه ریزی و حمل محصولات خبر داد:

در نخستین جلسه اعتبار مالیاتی سرمایه گذاری با تصویب ۱۵ طرح صورت پذیرفت؛

مجید فخاری
 مدیر برنامه ریزی و حمل محصولات فولاد مبارکه

حسین امینی
رئیس برنامه ریزی و کنترل حمل محصولات فولاد مبارکه

حسین افشین
 معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 

رئیس جمهوری

ثبترکوردهایحملمواددرناحیهحملونقلوپشتیبانیفولادمبارکه
مدیر حمل ونقل و پشتیبانی فولاد مبارکه خبر داد:
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تاشگران خط کورکتیو ۳ نورد سرد موفق به ثبت 
رکورد جدید در تولید روزانه کاف سرد شدند.

ع، مدیــر محصــولات پوشــش دار و نهایــی  محســن زار
فــولاد مبارکــه، ضمــن اعــلام ایــن خبــر افــزود: در تاریــخ ۲6 اســفندماه 
ســال ۱4۰۳ تلاشــگران خــط کورکتیــو ۳ بــا تولیــد ۸۸6 تــن کلاف ســرد 
موفــق بــه ثبــت رکــورد تولیــد روزانــه شــدند و توانســتند رکــورد قبلــی را کــه 
در تاریــخ ۲ اردیبهشــت ماه ۱۳9۵ بــه میــزان ۸۸۳ تــن بــه ثبــت رســیده 

ــد. ــا دهن ــود ارتق ب

کساری، رئیس خطوط نهایی، ضمن تبریک  در همین زمینه، رامین خا
این دستاورد به کلیه همکاران افزود: تحقق این رکورد ثمره همدلی و 
همکاری کلیه کارکنان تولید و تعمیرات خطوط نهایی و واحدهای 

پشتیبانی بوده است.
کارکنان مرتبط در  وی از حمایت های مدیریت ناحیه نورد سرد، 
بخش های تولید و تعمیرات به ویژه همکاران خط کورکتیو ۳، آزمایشگاه، 
کنترل کیفیت، برنامه ریزی تولید و دفاتر فنی تولید و تعمیرات تشکر و 

قدردانی کرد.

بعد از گذشت بیش از ۱۰ سال از رکورد قبل، در تاریخ 
۱۲ فروردین سال ۱۴۰۴، رکورد جدیدی برای عمر نسوز 

پاتیل مذاب در فولاد مبارکه به ثبت رسید.
مدیر مرکز تعمیرات نسوز فولاد مبارکه، ضمن اعلام این خبر گفت: در 
اواسط سال ۱4۰۳، پروژه ای با هدف افزایش عمر نسوز پاتیل در مرکز 
تعمیرات نسوز تعریف و با انجام اقدامات متعددی که در این زمینه 
در قالب کارگروهی تعیین و اجرا شد، نتایج بسیار خوبی به دست آمد. 
کنون ثبت عمر ۲۰6 ذوب در پاتیل شماره 4۵ در تاریخ  خروجی این پروژه تا
۲۵ اسفندماه سال ۱4۰۳ و عمر ۲۱۰ ذوب در پاتیل شماره ۱۸ در تاریخ ۱۲ 

فروردین ۱4۰4 بوده است.
به گفته پدرام فتاح المنان، افزایش عمر پاتیل، علاوه بر کاهش مصرف 
نسوز به ازای تن فولاد مذاب که منجر به کاهش هزینه تولید می شود، 
مزایای دیگری نیز دارد که از آن جمله می توان به افزایش ظرفیت 
فولاد مذاب در پاتیل، کاهش توقفات پاتیل مذاب به دلیل افزایش 
تعداد پاتیل های در دسترس تولید و همچنین کاهش ریسک ایمنی 

فعالیت های آماده سازی پاتیل مذاب اشاره کرد.
وی با بیان اینکه نسوز این دو پاتیل از جنس آلومینا اسپینل بوده و در 
شرکت های داخلی تولیدکننده محصولات نسوز تولید شده گفت: آخرین 
رکورد به دست آمده با آجرهای آلومینا اسپینل به تعداد ۲۰4 ذوب برای 
پاتیل شماره ۳۱ در اردیبهشت ۱۳9۳ و ۲۰۵ ذوب برای پاتیل شماره ۲۳ 
در مرداد ۱۳9۳ ثبت شده و طی ۱۰ سال گذشته تا اسفند ۱4۰۳ عمر بیشتر 

از ۲۰۵ ذوب به دست نیامده بود.
مدیر مرکز تعمیرات نسوز فولاد مبارکه کسب این رکورد ارزشمند را به کلیه 
کارکنان، پیمانکاران، ذی نفعان و شرکای کسب وکار گروه فولاد مبارکه 
تبریک گفت و در همین زمینه از همکاران همکاری و تلاش کارگروه های 
، ناحیه فولادسازی، خرید مواد مصرفی، آزمایشگاه ها و  مرکز نسوز
همچنین تولیدکنندگان داخلی نسوز که با همت و تلاش، همراهی و 
همدلی و کنترل های مستمر خود در کسب این رکورد ایفای نقش کردند، 

تشکر و قدردانی کرد.
در پی کسب این رکورد برخی از سرپرستان، رؤسا و کارشناسان این حوزه 

چنین گفتند:
علیرضا نادری، سرپرست تعمیرات نسوز متالورژی ثانویه و 

LTS
یکـی از مهم تریـن و حسـاس ترین ظـروف تولیـد و حمـل مـذاب در 

فولادسـازی، پاتیـل مـذاب اسـت، زیـرا در طـول زمانـی کـه حـدود ۲۰۰ تن 
مـذاب از کـوره درون پاتیـل تخلیـه و سـپس در واحـد متالـورژی ثانویـه 
عملیـات تصفیـه و تنظیـم دمـا و در انتهـا مـذاب ریخته گـری می شـود، 
پاتیل مذاب در کل فولادسازی در حال گردش است؛ بنابراین انتخاب 
کیفیت با ضریب ایمنی و عمر قابل قبول از اهمیت ویژه ای  نوع نسـوزِ با
برخـوردار اسـت. مـورد دیگـری که بایـد مدنظـر قـرار گیـرد بازرسـی دقیق 
نسـوز پاتیـل بعـد از هـر ذوب بـا حساسـیت ویـژه در واحـد lts وتخریـب و 
بازسـازی دقیق خط سـرباره و بلوک ها بـا ضریب اطمینان بـالا در جهت 
ذوب گیـری بهینـه از نسـوز بدنـه پاتیل اسـت کـه توسـط تعمیرات نسـوز 
پاتیل فولادسازی انجام می گیرد و از کلیدی ترین موارد در جهت افزایش 

عمـر نسـوز پاتیـل محسـوب می شـود.
در مجموع، با اقدامات مهمی که با حمایت مدیریت مرکز نسوز در 
شش ماهه گذشته توسط واحد اجرای نسوز، سرویس پاتیل و دفتر فنی 
با همراهی واحد متالورژی ثانویه انجام شد، موفق به دست یابی عدد 

غرورانگیز ۲۱۰ ذوب از نسوز پاتیل شدیم.
احمدرضا ایرانپور، رئیس دفتر فنی نسوز

کار تیمی در فولاد مبارکه نهادینه  شده و یکی از دستاوردهای آن 
رکوردهای بی شماری است که در تمامی نواحی به دست می آید. رکورد 
۲۱۰ ذوبی عمر نسوز بدنه پاتیل نیز که در فروردین ماه جاری حاصل شد 

یکی از این دستاوردهاست.
که پاتیل یکی از سه تجهیز اصلی فرایند ذوب گیری در ناحیه  ازآنجا
فولادسازی است و از حساسیت ایمنی زیادی هم برخوردار است، باید 
توجه داشته باشیم که مصارف نسوز در هزینه های تولید، توقفات و 
میزان کمّی و کیفی تولید نقش تعیین کننده ای دارد؛ ازاین رو برای افزایش 
عمر نسوز بدنه پاتیل از سال قبل هدف گذاری و برنامه ریزی شد. در 
این زمینه پروژه شناسایی و اولویت بندی نقاط قابل بهبود نسوز بدنه 

تعریف و پیگیری شد.
یکی از فعالیت های انجام شده جهت افزایش عمر نسوز بدنه پاتیل تغییر 
کیفی و ابعادی نسوزهای استفاده شده در نقاط مختلف بدنه پاتیل 

)zoning( بود که با موفقیت انجام شد.
یوسف شرافت، کارشناس تعمیرات نسوز پاتیل و مسئول 

پروژه
با تلاش مستمر تیم اجرایی و فنی مرکز نسوز فولاد مبارکه، رکورد جدیدی 
در افزایش عمر نسوز پاتیل به ثبت رسید. این موفقیت حاصل شناسایی 

عوامل تأثیرگذار بر فرسایش پاتیل و اجرای راهکارهای نوین برای کاهش 
آن ها بوده است.

در این راستا اقدامات کلیدی  سیاری انجام گرفته است و از آن جمله 
می توان به این موارد اشاره کرد:  شناسایی عوامل کاهنده عمر نسوز 
و تحلیل دقیق تأثیر هر یک بر فرسایش پاتیل؛ اجرای پیشنهادهای 
تخصصی تیم، ازجمله ساخت قالب برای جرم پاشنه پاتیل به روش 
ریختنی که استحکام و ماندگاری این بخش را افزایش داد؛ تقویت 
آجرهای ناحیه بحرانی بین بدنه پاتیل و خط سرباره برای مقاومت بیشتر 
در برابر خوردگی؛ بهبود فرایند بازدیدهای دوره ای در هنگام توقف پاتیل 
جهت تخریب و بازسازی و نظارت دقیق بر شرایط پاتیل به همراه گردش 

بهینه پاتیل در خط تولید.
این اقدامات نه تنها موجب کاهش هزینه های تعمیر و نگهداری شده، 
بلکه به افزایش پایدار بهره وری فرایند تولید منجر شده است. تداوم این 

رویکرد، افق های جدیدی را در صنعت فولادسازی ترسیم خواهد کرد.
علی نوری، کارشناس دفتر فنی نسوز

این افزایش عمر باعث کاهش زیادی در هزینه ها و زمان می شود که 
می تواند کاهش مصرف مواد نسوز پاتیل، کمتر شدن زمان توقفات، 
کاهش مصرف گاز و انرژی، کاهش هزینه نفر ساعت نیرو، کاهش ضایعات 

نسوز و... را در پی داشته باشد.
ازجمله عواملی که در این رکورد تأثیر داشته اند می توان به بهبود کیفیت 
متریال نسوز مصرفی بدنه و کف پاتیل، تغییر در روش نسوزچینی پاتیل 
)چیدمان به صورت فازبندی(، ابداع روش های ترمیم پاشنه پاتیل، 
استفاده از آجرهای ناحیه ترانزیشن زون مابین آجرهای خط سرباره و 
بدنه پاتیل، کاهش توقفات پاتیل و کاهش زمان های ذوب در پاتیل اشاره 
کرد. همچنین افزایش دقت در بازرسی های مستمر پاتیل و تحقیقات و 
پیگیری های لازم در ارتقای کیفیت مواد نسوز تولیدی و پروژه های بهبود 

تأثیر فراوانی داشته اند.
این رکورد در شرایط تولیدی فولاد مبارکه که دارای واحدهای LF و 
RH و ریخته گری مداوم است به نوبه خود استثنایی بوده و نسبت به 
شرکت های مشابه عمر بالایی محسوب می شود و ثبت آن به همت 
تولیدکنندگان داخلی صورت گرفته است. برنامه ریزی برای افزایش عمر 
نسوز پاتیل همچنان ادامه دارد و امید است با ادامه این روند و تلاش 
کارکنان و زحمت کشان صنعت نسوز و فولاد در آینده نزدیک به عمرهای 

بیشتر نیز دست یابیم.

شکسته شدن رکورد عمر نسوز پاتیل مذاب در فولاد مبارکه

ثبترکوردروزانهتولیدکلافسرد
درخطکورکتیو3نوردسردفولادمبارکه

افزایش ۷ درصدی تولید نفت ایران 
، کارنامه ای درخشان در بخش گاز  به گزارش تسنیم، حمید بورد، مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اعلام خبر افزایش 7 درصدی تولید نفت ایران در طول فعالیت دولت چهاردهم در سال 1403، اظهار کرد: شرکت ملی نفت ایران در سال 1403 با ثبت رکورد تولید یک میلیارد و 114 میلیون مترمکعب گاز در یک روز

، افزایش تولید گاز در میدان توس، بهره برداری از تأسیسات فشار افزایی و راوی و واحد نمک زدایی اهواز متمرکز از جمله طرح های کلیدی بودند که به این موفقیت منجر شدند. به نمایش گذاشت. آغاز تولید نفت از میدان خشت پس از سال ها انتظار

ع، مدیر محصولات پوشش دار و نهایی محسن زار

پدرام فتاح المنان، مدیر مرکز تعمیرات نسوز 

LTS علیرضا نادری، سرپرست تعمیرات نسوز متالورژی ثانویه و

احمدرضا ایرانپور، رئیس دفتر فنی نسوز

یوسف شرافت، کارشناس تعمیرات نسوز پاتیل و مسئول پروژه

علی نوری، کارشناس دفتر فنی نسوز

کساری، رئیس خطوط نهایی رامین خا

وزیر صنعت و منابع معدنی عربستان سعودی در 
اظهارات اخیر خود گفت: بخش جهانی معدن در آستانه 
تغییرات اساسی قرار دارد و به نظر می رسد برای توسعه آن به 
حدود ۶ تریلیون دلار سرمایه گذاری طی یک دهه آینده نیاز 
خواهد بود. انتظار می رود در بخش جهانی معدن، منطقه 
خاورمیانه به یک قطب جدید و نوظهور در راستای ایجاد 
نوآوری و پایداری، به ویژه در کشورهایی ازجمله عربستان 

سعودی، امارات متحده عربی و قطر تبدیل شود.
به گزارش پایگاه خبری و تحلیلی »فلزات آنلاین« و به نقل از سازمان 
مطبوعاتی »Middle East Monitor«، وزیر صنعت و منابع معدنی 
عربستان سعودی در ادامه سخنان خود با اشاره به بازدیدهای 
، عنوان کرد: کشور  اخیر از چندین شرکت معدنی در کشور قطر
قطر پیشرفت قابل توجهی در راه اندازی شرکت های معدنی طی 
سال های اخیر داشته است. بااین حال، در خصوص بهره برداری از 
منابع معدنی خود هنوز در ابتدای راه قرار دارد و نیازمند رشد حجم 
سرمایه گذاری ها، به ویژه در خصوص مدرن سازی زیرساخت ها و 

تجهیزات به کاررفته در فرایند استخراج و تولید در معادن است.
خاورمیانه؛ منطقه ای مملو از مواد معدنی

منطقه خاورمیانه که به داشتن ذخایر غنی نفت و گاز در سطح 
جهان معروف است، به نظر می رسد که قرار است به یک قطب 
جهانی تبدیل شود. در همین راستا، عربستان سعودی طبق سند 
چشم انداز توسعه اقتصادی ۲۰۳۰ خود قصد دارد به منظور کاهش 
وابستگی درآمد اقتصادی خود به فروش نفت، اولویت تمرکز خود 

را بر روی توسعه منابع و ذخایر معدنی قرار دهد.
معدنی  ذخایر  حجم  ارزش  انجام شده،  برآوردهای  طبق 
استخراج نشده این کشور حدود ۱.۳ تریلیون دلار اعلام شده که 
کی است. با توجه به این  شامل طلا، فسفات و عناصر نادر خا
مسئله، جایگاه عربستان سعودی در آینده به طور بالقوه در زنجیره 
تأمین جهانی در بخش معدن ارتقا پیدا می کند. از سوی دیگر، به 
نظر می رسد کشور قطر با الگوبرداری از امارات متحده عربی، در 
نظر دارد به یک بازیگر منطقه ای برجسته در بخش معدن با اتکا به 
به کارگیری فناوری های به روز تبدیل شود. با توسعه بخش معدن 
، اتکای این کشور برای کسب درآمد اقتصادی از طریق  در قطر

فروش گاز طبیعی کاهش پیدا خواهد کرد.
تحول دیجیتال قاعده بازی در بخش معدن را تغییر 

می دهد
آن طور که به نظر می رسد، تعدادی از کشورهای خاورمیانه 
ازجمله عربستان سعودی، قطر و امارات به کمک استفاده از 
تحول دیجیتال، به یک بازیگر جدید منطقه ای و حتی جهانی 
در بخش معدن تبدیل خواهند شد. بر همین اساس، استفاده 
از فناوری هایی مانند هوش مصنوعی )AI(، یادگیری ماشینی و 
کتشاف، استخراج و بهره برداری از منابع  ک چین، روش های ا بلا
معدنی را تغییر داده است. در همین خصوص، می توان به کمک 
سیستم دوقلوهای دیجیتال به صورت مجازی عملیات استخراج 
از معادن را شبیه سازی کرد. همچنین می توان از این سیستم 
به منظور افزایش بازدهی و بهره وری عملیات استخراج در معادن 
و صرفه جویی در هزینه کردها استفاده کرد و حتی آسیب های 

زیست محیطی را تا حد بسیار زیادی کاهش داد.
به نظر می رسد عربستان سعودی از قبل اقداماتی در همین 
زمینه مبتنی بر استفاده از هوش مصنوعی در نقشه برداری از 
کتشافات را آغاز کرده  منابع معدنی به منظور افزایش بازدهی ا
ک چین  است. از سوی دیگر امارات متحده عربی نیز از فناوری بلا
به منظور حفظ شفافیت در زنجیره تأمین و افزایش اعتماد شرکای 
بین المللی خود در بخش معدن بهره می برد. ازاین رو، با استفاده 
از فناوری مذکور تمایل سرمایه گذاران جهانی برای به کارگیری 
کمیتی  استانداردهای مبتنی بر شاخص محیطی، اجتماعی و حا

)ESG( در فرایند سرمایه گذاری ها افزایش یافته است.
مؤلفه پایداری همچنان در اولویت بخش معدن 

قرار دارد
می توان ادعا کرد که مؤلفه پایداری، از عناصر کلیدی در ایجاد 
تحول در بخش معدن منطقه خاورمیانه محسوب می شود. وزیر 
صنعت و منابع معدنی عربستان سعودی با اشاره به بازدید اخیر 
، اظهار داشت:  خود از بخش های مختلف صنایع معدنی قطر
استفاده از سیستم های بازیافت آب در پروژه های بخش معدن و 
به کارگیری انرژی های تجدیدپذیر در سایت های معدنی، ازجمله 
مواردی بوده که نشان می دهد قطر به مؤلفه پایداری در بخش 

معدن، توجهی ویژه داشته است.
در همین راستا، شرکت »Qatar Mining Company« به عنوان یکی 
از بزرگ ترین شرکت های معدنی جهان اعلام کرده است که تلاش 
این شرکت به منظور کاهش انتشار کربن از طریق تولید برق از طریق 
نیروگاه های خورشیدی در بخش استخراج فسفات به شدت 
افزایش یافته است؛ البته اقدام شرکت مذکور دقیقاً طبق مفاد طرح 

سند چشم انداز توسعه اقتصادی ۲۰۳۰ قطر انجام پذیرفته است.
تأثیر همکاری های منطقه ای و پیامدهای 

ژئوپلیتیکی بر بخش معدن خاورمیانه
جاه طلبی های کشورهای خاورمیانه در بخش معدن موجب 
شده است همکاری کشورهای مختلف در زمینه توسعه بخش 
مذکور در منطقه نامبرده شده به شدت افزایش پیدا کند. بر 
همین اساس، به نظر می رسد کشورهای عضو شورای همکاری 
خلیج فارس به دنبال ایجاد یک ائتلاف متحد در بخش معدن 

هستند.
ک گذاری بهترین شیوه ها در خصوص  انتظار می رود به اشترا
تحول دیجیتال و مؤلفه پایداری موجب شود کشورهای عضو 
این ائتلاف به جایگاه برترین کشورهای جهان در بخش معدن 

دست پیدا کنند.

گزارش

آینده بخش معدن در خاورمیانه 
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خبــــــــــــــــــر    

ده سال آینده فولاد سبز ۲.۵ درصد از بازار را 

به خود اختصاص می دهد

جی پی مورگان پیش بینی رکود جهانی 

در سال ۲۰۲۵ را افزایش داد

کی از آن اسللت که تولید فولاد سبز مبتنی بر  گزارش ها حا
هیدروژن می تواند تا سال ۲۰۳۵ به ۴۶ میلیون تن خواهد رسید. 
بااین حال، هزینه هللای بالای هیدروژن، مشللکات مربوط به 
زیرساخت های مرتبط و عدم قطعیت سیاست ها ممکن است 
پیشللرفت ها را کاهش دهد و تنها حللدود ۲.۵ درصللد از تولید 
سللالانه فللولاد جهانللی را تشللکیل  دهللد. کوره هللای بلنللد 
زغال سنگ سوز نیز برای سال های متمادی فناوری غالب باقی 

خواهند ماند.
در سطح منطقه ای، سیاست های کشورهای اروپایی که در آینده 
نزدیک اجرایی خواهد شــد، به همراه حمایت های مالی دولتی، 
نقش مهمی در تسریع پروژه های مرتبط با فولاد سبز ایفا می کنند. 
در مقابل، کشورهایی مانند آمریکا از طریق ارائه مشوق های مالیاتی 
و کمک های بلاعوض برای توسعه فناوری های هیدروژن و جذب 
گرچه چشــم انداز بلندمدت موفقیت این  کربن تلاش می کنند، ا
رویکردها هنوز مشخص نیست. چین نیز با سرعت در حال افزایش 
ظرفیت تولید هیدروژن خود است، اما در حال حاضر برای تولید 

آهن اسفنجی همچنان به منابع فسیلی وابسته است.
به گزارش فولاد ایران، صنعت فولاد برای کاهش انتشار آلاینده ها 
در تأسیســات موجود، بــه روش هایی ماننــد تزریق هیــدروژن یا 
زیست توده به کوره های بلند، بازیافت گازهای خروجی و افزایش 
استفاده از کوره های قوس الکتریکی روی آورده است. بااین حال، 
ایــن اقدامــات راه حل هــای پایــدار و بلندمدت تلقی نمی شــوند 
و ســرمایه گذاری ها در فناوری هــای نویــن تولید فولاد ســبز رو به 

افزایش است.
در میان صنایع مصرف کننده فولاد، بخش خودروسازی به دلیل 
آمادگی برای اجرای مقررات ســخت گیرانه تر در زمینه اســتفاده از 
مواد بازیافتی و کاهش انتشــار گازهای گلخانــه ای در کل زنجیره 
ارزش، پیشــتاز تقاضا بــرای فــولاد پایدار اســت. اســتفاده از فولاد 
سبز تنها ۱۰۰ تا ۲۰۰ دلار به هزینه تولید هر خودرو اضافه می کند که 
این میزان برای این صنعت قابل جبران است. در مقابل، صنایع 
ساخت وساز، تجهیزات صنعتی و کشتی سازی با سرعت کمتری 

به سمت استفاده از فولاد سبز حرکت می کنند.
چالش اصلی در مسیر توسعه فولاد سبز، هزینه بالا و محدودیت در 
عرضه هیدروژن »سبز« است. برای مثال، قیمت هیدروژن سبز در 
اروپا اغلب از 6 یورو به ازای هر کیلوگرم فراتر می رود که این امر باعث 
تردید تولیدکنندگان فولاد در سرمایه گذاری در این زمینه به دلیل 
عدم اطمینان از حمایت های سیاسی و قیمت های بلندمدت 

هیدروژن شده است.
با وجود این موانع، شرکت های بزرگ فولاد در حال اختصاص دادن 
میلیاردها دلار به تحقیق و توسعه فناوری های مبتنی بر هیدروژن 
هستند. پیش بینی می شود تا اواسط دهه ۲۰۳۰، حدود ۱۰۰ میلیون 
تن ظرفیت تولید فولاد با قابلیت اســتفاده از هیدروژن در سطح 
جهان اعلام شود که بیشــتر این پروژه ها در ابتدا با استفاده از گاز 

طبیعی راه اندازی خواهند شد.

مؤسسلله بانکللی جی پی مللورگان بللا توجلله به تشللدید 
تنش های تجللاری جهانللی و به ویللژه اقدامات تعرفلله ای اخیر 
ایالات متحده، ارزیابی خود از احتمال وقوع رکود اقتصادی در 
سال ۲۰۲۵ را برای ایالات متحده و کل جهان به طور قابل توجهی 
افزایش داده و آن را از ۴۰ درصد به ۶۰ درصد رسانده است. این 
بازنگری نشللان دهنده نگرانی فزاینده این نهللاد مالی بزرگ از 
تأثیرات مخرب سیاسللت های تجاری دولت آمریکا بر اعتماد 

کسب وکارها و روند رشد اقتصادی جهانی است.
کید کرده  به گزارش فولاد ایران، جی پی مــورگان در بیانیه خود تأ
اســت که سیاســت های »مخرب« ایالات متحده در طول ســال 
جاری به عنوان بزرگ ترین تهدید برای چشم انداز اقتصاد جهانی 
شــناخته شــده اســت. سیاســت تجاری فعلــی آمریــکا به مراتب 
نامطلوب تر از انتظارات اولیه برای فعالان اقتصادی بوده و انتظار 
می رود که اقدامات تعرفه ای تلافی جویانه از سوی سایر کشورها، 
کاهش اعتماد تجاری در داخل امریکا و اختلالات در زنجیره های 

تأمین، این وضعیت را وخیم تر سازد.
کنش های شدیدی را به دنبال  اعلام تعرفه های جدید امریکا وا
داشــته اســت. چین به ســرعت با اعمــال تعرفــه ۳4 درصــدی بر 
کالاهای وارداتی از آمریکا پاسخ داد که این امر نگرانی ها از تشدید 
یک جنگ تجاری تمام عیــار و ایجاد آشــفتگی در بازارهای مالی 

جهانی را به شدت افزایش داده است.
پیــش از اعــلام تعرفه های جدیــد آمریــکا، دیگر مؤسســات مالی 
بزرگ نیز نسبت به افزایش خطر رکود هشدار داده بودند. گلدمن 
کس پیش تر احتمال رکود در ایالات متحده را از ۲۰ درصد به ۳۵  سا
درصد افزایش داده و استدلال کرده بود که بنیان های اقتصادی 

این کشور به اندازه سال های گذشته قوی نیستند.
کی از آن است که ترامپ  در این میان، گزارش هایی از بلومبرگ حا
اعلام کرده که در صورت ارائه پیشنهادهای »فوق العاده« از سوی 
شــرکای تجاری خود، ممکن اســت آماده کاهش تعرفه ها باشد. 
بااین حال، این اظهارات هنوز نتوانسته است نگرانی های فزاینده 

در مورد آینده تجارت جهانی و رشد اقتصادی را کاهش دهد.
در حــال حاضــر تغییــری در پیش بینی هــای جی پی مــورگان 
اعمال نخواهد شد، زیرا آن ها مایل اند ابتدا شــاهد اجرای اولیه 

کرات باشند. سیاست های جدید و پیشرفت در روند مذا

علی رغللم محدودیت هللای انللرژی در سللال ۱۴۰۳ و 
تأثیر مسللتقیم آن بر فرایند تولید محصللولات کیفی، 
خوشبختانه روند کیفی تولید محصولات در نواحی 

مختلف به بیشترین میزان خود طی ۳ اخیر رسید.
دست یابی به کیفیت موردنظر در محصولات فولاد مبارکه مستلزم تولید 
کیفی در کل فرایند تولید اســت. بهبــود فرایند تولیــد کیفی محصولات 
و عملکــرد کنتــرل کیفیــت در هریــک از مراحــل زنجیــره تولیــد، شــامل 
آهن سازی، فولادسازی و ریخته گری، نورد گرم و نورد سرد، منجر به تولید 
محصول مطابق با نیازهای مشتریان خواهد شد. خوشبختانه علی رغم 
محدودیت های تولید و انرژی و تأثیر مســتقیم آن بر فرایند تولید، روند 
کیفی تولید محصولات در نواحی مختلف در سال ۱4۰۳ به میزان بیش از 
۰.۸9 واحد رشد داشته و به بیشترین میزان خود طی ۳ اخیر رسیده است.
مدیر کنترل کیفی فولاد مبارکه، ضمن اعلام این خبر گفت: این مدیریت 
با شناســایی نقاط قابل بهبــود و تأثیرگذار بــر عملکرد کنتــرل کیفیت و 
محصول، اقدام به توســعه عملکرد خود کرده اســت. در این خصوص، 
علاوه بر تعامل مستقیم با نواحی تولیدی در زمینه اطلاع رسانی به موقع 
و انجام اقدامات اصلاحی، فعالیت های بهبود عملکرد نیروی انسانی، 
توسعه تجهیزات بازرسی، به روزرسانی دستورالعمل ها و استانداردهای 
مورداســتفاده و... به طور مســتمر در دســتور کار قرار گرفته اســت. اهم 
دستاوردهای مدیریت کنترل کیفیت در سال ۱4۰۳ شامل آموزش نیروی 
انسانی فراتر از برنامه، انجام پروژه های تحقیقاتی، شامل تدوین عیوب 
محصولات، اجــرای پــروژه ســامانه پیش بینــی احتمال رخــداد عیوب 
تجهیز و بهبود شرایط محیطی نقاط بازرسی محصولات، ایجاد و تکمیل 
امکانات آموزش بازرسان به صورت عملی با راه اندازی بانک نمونه عیوب 

محصولات در نواحی نورد گرم و نورد سرد و... است.
بنابر اظهارات علیرضا کی یگانه، میزان ادعاهای کیفی مطرح شده توسط 
مشتریان محصولات از بهبود عملکرد کنترل کیفیت محصولات حکایت 
دارد. ایــن در حالی اســت که به رغــم افزایش میزان بازرســی محصولات 
میزان ادعاهای مطرح شده در سال ۱4۰۲ مقدار ۰.۱۲ بوده که این مقدار 

در سال ۱4۰۳ به عدد ۰.۰۷ رسیده است.
در همین زمینلله برخی از رؤسللای کنتللرل کیفللی نواحی فللولاد مبارکه 

چنین گفتند:
 محمدرضا نصراصفهانی، رئیس کنترل کیفی نورد سرد:

تنوع فرایندهای تولید و تولید بیش از پنج نوع محصول نهایی حساس، 
موجب شــده ناحیه نورد ســرد همواره از دیدگاه کیفی حساسیت های 
ویژه ای داشته باشد. در این ناحیه محصولات نهایی، شامل محصولات 
اسیدشویی، قلع اندود، ســرد، گالوانیزه و رنگی تولید می شود و با توجه 
به مصرف هریک از محصولات فوق در صنایع حســاس و دقیق، مانند 
خودروســازی، لوازم خانگــی، ســاختمان، صنایــع غذایــی و...، تولید و 
بازرسی کیفیت این محصولات از اهمیت خاصی برخوردار است. روش 
شناخته شــده اندازه گیــری عملکــرد کیفیــت تولیــد این محصــولات بر 
اساس تعریف شاخص های کیفی بوده و مهم ترین شاخص، بازده کیفی 
محصولات است. میزان عملکرد کیفی تولید محصولات ســرد در سال 
9۳.۷۱ درصد بوده است. در این میان، کیفیت محصولات رنگی به مقدار 
۰.6۳ واحد کیفیت رشد داشته است. با توجه به تولید محصولات رنگی 
در دو خانواده ساختمانی و لوازم خانگی، میزان رشد کیفی در محصولات 
لوازم خانگی رنگی بیشــترین مقدار رشد را داشــته؛ به طوری که از مقدار 

۷۱.۲۳ به ۸۱.۷۵ درصد رسیده است.
واحد کنتــرل کیفی ناحیه نورد ســرد با تشــخیص و شناســایی به موقع 
عیوب نقش بسزایی در بهبود کیفیت، کاهش هزینه ها، افزایش رضایت 

مشــتریان، افزایش بهره وری، بهبود مســتمر و ضمانت استانداردهای 
محصول داشته است.

مسعود مهدیه، رئیس کنترل کیفی نورد گرم:
مهم ترین شــاخص کیفیت محصــولات نورد گــرم بازده کیفی اســت که 
نشان دهنده وضعیت کیفیت کل محصولات ناحیه است. بازده کیفی 
محصولات تولیــدی نــورد گــرم در ســال های ۱4۰۰، ۱4۰۱ و ۱4۰۲ به ترتیب 
96/6۱، 96/۸۷ و 9۷/6۷ درصــد بــوده اســت کــه در ســال ۱4۰۳ به مقدار 
9۷.9۷ درصد افزایش یافت. از شاخص های مهم کیفی اختصاصی ناحیه، 
شاخص بازده کیفی سهم نورد گرم است که مقدار آن در سه سال اخیر به 
ترتیب 99/۵4، 99/۷۵ و 99/۷۷ درصد بوده که شاهد بهبود آن بوده ایم. 
گفتنی است کاهش عیوبی چون عیب ناخالصی، عیب ترک لبه ای، عیوب 
لبه ای، عیب خواص مکانیکی از موارد تأثیرگذار بر بهبود شاخص های 
کیفیت نورد گرم بوده است و در چهار سال اخیر درصد عیب ناخالصی 
به ترتیب ۲/۸۵، ۲/۳۲، ۱/9۸ و ۱/۷۲ درصد و سه عیب دیگر در سال ۱4۰۳ 
در حد صفر بوده است. بازرسی به موقع و تعامل با تولید، شناسایی عیب 
و عوامل مؤثر بر آن، انجام اقدام اصلاحی به موقع و کنترل فرایند کیفیت 
محصولات و عملکرد صحیح تجهیزات ازجمله اقدامات مؤثر بر افزایش 
کیفیــت محصولات اســت. افزایــش کیفیت محصــولات باعــث افزایش 
رضایت مشتریان، افزایش بهره وری، کاهش ضایعات، سودآوری بیشتر، 

تحویل به موقع محصول به مشتریان و... می شود.
سید محمدمهدی مرندی، رئیس کنترل کیفی فولادسازی 

و ریخته گری مداوم:
در واحد کنترل کیفی فولادســازی و ریخته گری مــداوم در جهت بهبود 
کیفیت تختال هــای تولیــدی و افزایــش رضایــت مشــتریان از محصول 
تختال در ســال ۱4۰۳، فعالیت های مختلفی انجام گرفــت که اهم آن ها 

به شرح ذیل است:
- اصــلاح دســتورالعمل های کنتــرل کیفــی جهــت کاهش طــول برش 

تختال های میکس که منجر به کاهش ضایعات می شود؛
- اطلاع رسانی سریع عیوب تختال به مسئولین تولید جهت رفع عیب در 

سریع ترین زمان ممکن و جلوگیری از تولید تختال های معیوب؛
- انجام عملیات بازرسی و ارسال بیشتر از ۱ میلیون تن تختال به مقصد 
مشــتریان بیرونی در انبار S۱۰ که شامل بازرسی دقیق ســطوح و سروته 
تختال ها، مشــخص کردن قســمت های معیوب و نظارت بر رفع کامل 
عیــوب، انجام کنتــرل ابعــادی دقیــق تمامی تختال هــا )طــول و عرض 
و ضخامــت( و همچنین نظــارت بر رفــع کامل عیب شــره مــذاب در زیر 

تختال هاست؛
کیفیت از  - بازرسی و ارسال حدود ۳۰ هزار تن قراضه های داخلی و شره با
شرکت های طرف قرارداد بدون هیچ گونه حادثه ایمنی که سبب تأمین 
و تکمیل شــارژ فلزی موردنیاز کوره های قوس الکتریکی به خصوص در 
ماه های سرد ســال گذشــته )که با کمبود شــدید آهن اسفنجی مواجه 

بودیم( شد.
- بهره برداری کامل از سیستم بازرسی بر خط سطوح تختال ها بر روی 
ماشین ریخته گری شماره ۵ که سهم بسزایی در مشاهده دقیق و بهبود 
تشخیص عیوب ســطحی و شــکلی تختال و ثبت کدهای مربوط به هر 
عیب جهت رفع کامل در واحد ۲۸ به همراه داشت و ان شاءالله در سال 
جاری قصد داریم سیستم مشــابه و البته بهینه شده جهت تشخیص 
عیوب و ابعاد تختال بر روی ماشین شماره ۳ ریخته گری نیز نصب کنیم.

برخی  از دستاوردهای کیفی ناحیه فولادســازی و ریخته گری مداوم در 
سال ۱4۰۳ به این شرح است: دست یابی به رکورد کمترین درصد عیوب 
تختال به میزان ۳.9۵درصد در شهریورماه و کمترین درصد NC گرم به 

میزان ۰.4۲درصد در مردادماه؛ بازده کیفی ناحیه 9۷.4۱درصد به دست 
آمد که ۰.۰۷درصد بیشــتر از بازده کیفی ســال ۱4۰۲ اســت؛ درصد عیوب 
تختال برابر با 4.4۷درصد اســت که ۱.۱درصد کمتر از ســال ۱4۰۲ اســت. 
درصد ادعای پذیرفته شده به حمل شده ۰.۰۵درصد است که نسبت به 

سال قبل، ۰.۱4درصد کمتر شده است.
غفار دانشمند، سرپرست کنترل کیفی آهن سازی:

واحد کنترل کیفی در ناحیه آهن سازی وظیفه کنترل و پایش پارامترهای 
کیفی محصولات تولیدی و ورودی به ناحیه آهن سازی را دارد. محصولات 
تولیدی ناحیه آهن سازی، شامل گندله، آهک، بریکت آهک، دولومیت، 
آهن اسفنجی، بریکت آهن اســفنجی و مواد ورودی شامل، کنستانتره 
ســنگ آهن، گندله، ســنگ آهک، آهک، دولومیت، ســنگ دولومیت، 
چسب سیلیکات سدیم و آهن اسفنجی است که این تنوع مواد و کنترل 
پارامترهای کیفی آن اهمیت وظیفه این واحد را نشان می دهد. واحد 
کنترل کیفی ناحیه آهن سازی وظیفه پایش پارامترهای کیفی محصولات 
تولیدی ناحیه آهن ســازی در کنار مواد ورودی تأمین کنندگان خارج از 

فولاد مبارکه را دارد.
در این خصوص فعالیت های متنوعی در زمینه ارتقای وضعیت کیفی 

صورت گرفته است که عبارت اند از:
۱-سیسللتمی نمودن کلیلله گزارش های مهللم کیفیت بر اسللاس نیاز 

مدیریت
 BI و IS-SUITE گزارش های کنترل کیفــی ناحیه آهن ســازی سیســتم
تکمیل گردیــد. هــدف از اجرای ایــن پروژه اطمینــان از صحــت و دقت 
گزارش های کیفی، کاهش خطای انســانی در محاســبات، به روز بودن 
گزارش هــای کیفــی و کاهــش زمــان گزارش گیــری و در دســترس بــودن 

اطلاعات کیفیت به صورت برخط است.
۲-کنترل شاخص های مهم کنترل کیفی ناحیه آهن سللازی با روش 

 BI کنترل فرایند آماری در بستر
با استقرار بازرس از طریق شرکت IS در محل تأمین کنندگان بزرگ نتایج 
آزمایشگاه های تأمین کنندگان و آزمایشــگاه های مجتمع فولاد مبارکه 

مقایسه و مغایرت ها جهت اقدامات اصلاحی انعکاس داده می شود.
با توجه به فعالیت های صورت گرفته، بازرسی و کنترل کیفیت مواد اولیه 
ورودی و تولیدی به همراه تعامل این واحد با سایر واحدهای تولیدی و 
تأمین کنندگان مواد اولیه، چندین پارامتر کیفی به شــرح ذیل در سال 

۱4۰۳ نسبت به سال ۱4۰۲ ارتقا یافت:
۱-ارتقای درصد در رنج کیفیت استحکام گندله تولیدی از 99.۵۸ درصد 

در سال ۱4۰۲ به 99.9 درصد در سال ۱4۰۳
۲-ارتقای درصد در رنج کیفیت دانه بندی سایز ۱6-9 میلی متر گندله 

تولیدی از 94.۷۱ درصد در سال ۱4۰۲ به 9۷.6 درصد در سال ۱4۰۳
۳-ارتقای کیفیت Co2 آهک خریداری با کاهش میانگین این پارامتر از 

4.4۲ درصد در سال ۱4۰۲ به ۳.6 درصد در سال ۱4۰۳
4-ارتقای کیفیت Cao آهک خریداری با افزایش میانگین این پارامتر از 

9۱ درصد در سال ۱4۰۲ به 9۲ درصد در سال ۱4۰۳
در پایان از معاونان شرکت به ویژه معاونت های تکنولوژی و بهره برداری 
کــه بــا حمایت هــا و رهنمودهــای خــود زمینــه رشــد و ارتقــای کیفیــت 
محصولات را فراهم ســاختند و همچنیــن مدیریت و همــکاران نواحی 
تولیدی و پشتیبانی که به اجرای الزامات تولیدی، تعمیراتی و کیفی همت 
گمارده اند تشکر می کنم. لازم است از کارکنان همکار در مدیریت کنترل 
کیفی که همواره جهت شناســایی مغایرت های کیفی و ارتقای کیفی و 
تولید محصول مطابق با نیازهای مشتریان و ذی نفعان تلاش نموده اند 

نیز قدردانی نمایم.

کسببهترینعملکردکیفیمحصولاتشرکتفولادمبارکهدرسال۱4۰3

کسین خوزستان و گروه ملی صنعتی فولاد ایران برای توسعه زنجیره فولاد استان نشست مدیران فولاد ا
کسین خوزستان و بهکارمرام، مدیرعامل گروه ملی صنعتی فولاد ایران، برگزار شد. این دیدار که با حضور مدیران ارشد دو شرکت صورت گرفت، بر  به گزارش دنیای معدن، در راستای توسعه اقتصاد صنعت استان خوزستان و تقویت زنجیره تولید فولاد، نشستی میان محمود لندی، مدیرعامل شرکت فولاد ا
کید کردند و راهکارهایی برای افزایش تولید، بهبود بهره وری و کاهش وابستگی به واردات مواد اولیه مورد بحث قرار گرفت. همکاری های استراتژیک و هم افزایی بین این دو مجموعه کلیدی صنعت فولاد کشور تمرکز داشت. در این نشست، طرفین بر لزوم توسعه زنجیره ارزش فولاد در استان خوزستان تأ

علیرضا کی یگانه، مدیر کنترل کیفی

 محمدرضا نصراصفهانی، رئیس کنترل کیفی نورد سرد

مسعود مهدیه، رئیس کنترل کیفی نورد گرم

سید محمدمهدی مرندی، رئیس کنترل کیفی فولادسازی و ریخته گری مداوم

غفار دانشمند، سرپرست کنترل کیفی آهن سازی

خبر کوتاه

در اداملله رکوردشللکنی کارکنللان پرتاش گللروه فللولاد مبارکه در 
نخستین روزهای سال »سرمایه گذاری برای تولید«، در روزهای ۱۷ و 
۱9 فروردیللن نیللز رکوردهللای جدیدی در شللرکت فللولاد و نورد سللبا و 

واحدهای احیا مستقیم فولاد مبارکه به ثبت رسید.
ثبت رکورد تولید کلاف گرم در شرکت فولاد و نورد سبا

بــه گــزارش خبرنــگار فــولاد، تلاشــگران شــرکت فــولاد و نــورد ســبا در تاریــخ 
۱۷ فروردین مــاه ۱4۰4 بــا تولیــد ۵ هــزار و 9۷9 تن گــرم، موفق به ثبــت رکورد 
تولیــد روزانه ایــن محصول شــدند و توانســتند رکورد قبلــی را کــه در تاریخ 
۲9 آبان مــاه ۱4۰۳ به میــزان ۵ هــزار و 94۳ تــن کلاف گــرم محقــق شــده 

بــود ارتقــا دهنــد.

ثبت دو رکورد تولید آهن اسفنجی در شرکت فولاد مبارکه
تلاشگران واحد احیا مستقیم شــماره ۲ ناحیه آهن سازی شرکت فولاد 
مبارکه، در تاریخ ۱۸ فروردین ماه ۱4۰4، موفق به ثبــت رکورد تولید روزانه 
آهــن اســفنجی به میــزان ۱۰ هــزار و ۲۰۳ تن شــدند و رکــورد قبلــی را که در 
4 فروردین ماه ســال جاری به میزان ۱۰ هــزار و ۱64 تن محقق شــده بود 
ارتقا دادند. همچنین همکاران واحد احیا مستقیم شماره یک ناحیه 
آهن سازی شــرکت فولاد مبارکه در تاریخ ۱9 فروردین ماه ۱4۰4، موفق به 
ثبت رکورد تولید روزانه آهن اسفنجی به میزان ۱۷ هزار و ۸6۱ تن شدند و 
رکورد قبلی را که در اول فروردین ماه سال جاری به میزان ۱۷ هزار و ۷۸۰ تن 

محقق شده بود ارتقا دادند.

تداوم رکوردشکنی ها در گروه فولاد مبارکه
با رویکرد »هر نفر یک قدم روبه جلو« حاصل شد؛
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 خـبــــــــــــــــــر      

 ترانزیت ۲۲ میلیون تن کالا از مسیر ایران 
به گزارش گروه دنیای اقتصاد، فرود عسگری معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمرک ایران گفت: ترانزیت خارجی انواع کالا از مسیر ایران در سال 1403 به 21 میلیون و 913 هزار تن رسید. این میزان کالاهای ترانزیتی از مسیر ایران در سال 1403 نسبت به مدت مشابه سال قبل 22.۵ درصد افزایش نشان می دهد. از 

، بیله سوار، لطف آباد و جلفا ترانزیت شده است. مجموع کالاهای ترانزیتی از مسیر ایران در سال 1403، به میزان 19 میلیون و ۶۵4 هزار تن از مبادی 10 گمرک شامل گمرکات شهید رجایی، پرویز خان، باشماق، سرخس، بازرگان، آستارا، پیرانشهر

جشنواره رمضانی »بهار رحمت«، به عنوان جشنواره 
فرهنگی نوروزی و رمضانی خانواده آتیه فولاد، توسط 
روابط عمومی این مجموعه، ویژه پدران، مادران و 

فرزندان خانواده ها طراحی و اجرا شد.
به گفته سعید مستأجران، مدیر روابط عمومی هلدینگ آتیه فولاد 
نقش جهان، تقویت روابط خانوادگی، آموزش مفاهیم دینی، تقویت 
روحیه همکاری و رقابت سالم، ارائه مدل مفید تربیتی به خانواده ها، 
گسترش نشاط و سرگرمی و افزایش سطح همدلی بین اعضای خانواده 

کارکنان ازجمله اهداف این جشنواره بوده است
وی با بیان اینکه این جشنواره به نوعی نخستین برنامه مشترک بین 
شرکت های زیرمجموعه فولاد مبارکه بوده است، عنوان داشت: علاوه 
بر تمامی شرکت های زیرمجموعه آتیه فولاد، فولاد متیل، شرکت های 
ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، صنایع فولاد توان آور آسیا و فولاد 

سفیددشت در این جشنواره حضور داشتند.

مســتأجران ادامــه داد: ایــن جشــنواره طــی چهــار هفتــه برگــزار شــد و 
شــرکت کنندگان در هفتــه اول در مســابقات دکوراســیون و ســفره افطــار 
و نقاشــی شــرکت کردنــد. همچنیــن مســابقات تــلاوت قــرآن، عکاســی 
و قصه گویــی بــه ترتیــب در هفته هــای دوم تــا چهــارم ایــن جشــنواره 

برگــزار شــد.
وی تصریح کرد: آثار دریافت شده، به صورت هفتگی مورد داوری و ارزیابی 
قرار گرفت و مجموعاً بیش از ۱۰۰ اثر در رشته های مختلف به دبیرخانه 
جشنواره رسید. در نهایت، پس از داوری و بررسی، ۳۷ اثر در رشته های 
مختلف به عنوان برگزیدگان جشنواره »بهار رحمت« معرفی شدند و 

جوایزی به رسم یادبود به آن ها اعطا خواهد شد.
کرد: برگزاری  مدیر روابط عمومی هلدینگ آتیه فولاد خاطرنشان 
جشنواره ها و رویدادهای فرهنگی که منجر به تقویت حس تعلق و افزایش 
سطح همدلی میان اعضای خانواده آتیه فولاد شود، در سال جدید در 

دستور کار روابط عمومی هلدینگ آتیه فولاد خواهد بود.

تیه فولاد نقش جهان برگزاری جشنواره رمضانی بهار رحمت ویژه خانواده آ

»روشنا«؛گامبلندروبهجلوفولادمبارکهدرحوزهکتابخوانی
پویش »روشللنا« در سللال ۱۴۰۳ با هدف ترویج فرهنگ کتاب خوانی در میان 
خانواده های کارکنان شللرکت فولاد مبارکه توسللط واحد امللور فرهنگی روابط 

عمومی با همکاری جمعی از متخصصان حوزه کتاب آغاز به کار کرد.
در گزارشی از حلقه های جمع خوانی کتاب خانواده فولاد مبارکه چنین آمده است:

کتاب های مطالعه شده در این پویش با توجه به نیازها و مسائل روز جامعه، پس از بررسی تخصصی 
و کارشناسی، انتخاب و بین افراد ثبت نام کرده توزیع گردید. فرآیند ثبت نام و برگزاری چالش و آزمون 
پایان کتاب، از طریق نرم افزار راه بهشت و فرآیند جمع خوانی کتاب، در پیام رسان های ایتا و تلگرام 

در کانال و گروه اختصاصی روشنا انجام می پذیرفت.
تفاوت های اصلی پویش روشنا با برنامه های کتاب خوانی قبلی، توجه و تمرکز بر محتوای کتاب ها، 
تنوع در موضوعــات، ایجاد بســتری جهت جمــع خوانی کتاب به جــای مطالعه فــردی، تعامل و 

مشارکت فعال مخاطبین در فرآیند مطالعه کتاب و آشنایی بیشتر مخاطبین با نویسندگان است.
یکی از مسائل قابل توجه در طی برگزاری پویش روشنا، روند رو به رشد تعداد مخاطبین این طرح 
است. اولین کتاب معرفی شده جهت مطالعه در حلقه روشنا، با استقبال ۱۰۰۰ نفر از پرسنل مواجه 

شد، درحالی که تعداد ثبت نام برای دریافت آخرین کتاب پویش به ۱۷۰۰ نفر افزایش یافت.

 در حلقه کتاب خوانی روشنا طی هشت ماه از تیرماه تا پایان ســال ۱4۰۳، در مجموع ۱۳4۰ صفحه 
در قالب 6 کتاب با عناوین و موضوعات زیر توسط بیش از ۸۰۰۰ نفر از کارکنان شرکت فولاد مبارکه و 

خانواده های آنان مورد مطالعه قرار گرفت:
۱-کتللاب ناقوس ها به صللدا درمی آیند از ابراهیم حسللن بیگی: روایتــی از عشــق و ارادت مردی 
مسیحی به حضرت علی )ع( که به تدریج با اندیشه های ایشان آشنا شده و پس از آن زندگی خود را 

به گونه ای دیگر سپری می کند.
۲-کتاب نامیرا از صادق کرمیار: داستانی در وصف کوفه پیش از واقعه کربلا و چرایی واقعه کوفه و 

این موضوع که چرا کوفیان به جای بیعت، شمشیرهای شقاوت را انتخاب کردند.
۳-کتاب والد سوم از سید علیرضا تراشیون: کتابی که به تأثیر رسانه ها بر تربیت فرزندان می پردازد 
و سعی دارد نشان دهد چطور در جهان امروز رسانه هم کودکان را تربیت می کند و همچنین خانواده 

را در راه تربیت فرزند یاری می رساند.
۴-کتاب ام عاء از سمیه خردمند: روایت زندگی ام الشهداء فخرالسادات طباطبایی، زنی که از دل 

سختی های مختلف به سعادت رسیده است.

: رمانــی بــا موضوعــی فلســفی و  کتللاب روی مللاه خداونللد را ببللوس از مصطفللی مسللتور -۵
هستی شناســانه که دغدغه اصلی نویســنده یعنــی خدامحوری و تفکر و اندیشــه ایمــان و تلاش 

انسان برای کشف خود و کشف معنا و خدا را در برمی گیرد.
۶- کتاب پنجره چوبی از فهیمه پرورش: روایتی از وقایع تاریخی پیش از انقلاب تا دوران جنگ 

تحمیلی در قالب یک داستان عاشقانه.
 در طول زمان برگزاری حلقه مطالعاتی روشنا برنامه ها و نشست هایی به صورت حضوری و آنلاین 

)برخط( جهت تعامل بیشتر و افزایش مشارکت فعال مخاطبین به شرح زیر برگزار شد:
۱-برگزاری نمایشگاه کتاب و برپایی غرفه اختصاصی روشنا؛

۲-نشست با نویسنده کتاب ناقوس ها به صدا درمی آیند؛
۳-برگزاری ماراتن کودک با تسهیلگری خانم منصوره مصطفی زاده کارشناس کتاب کودک؛

4-نشست بازی و سرگرمی »ماراتن کودک« آنلاین با گروه خیالباف و نویسنده کتاب خیمه ماهتابی؛
۵-نشست حضوری با نویسنده کتاب والد سوم، حجت الاسلام استاد تراشیون؛

6-برگزاری ماراتن کودک همراه با بازی و سرگرمی با تسهیلگری خانم مریم قارویی؛
۷-نشست آنلاین با جناب آقای حسین لوپز؛

۸-نشست حضوری با نویسنده کتاب ام علاء؛
9-نشست با نویسنده کتاب خیمه ماهتابی؛

۱۰-نشست حضوری و برگزاری کارگاه نویسندگی با آقای حامد عسکری شاعر و نویسنده؛
۱۱-برگزاری کارگاه مرورنویسی و نویسندگی خلاق توسط کارشناسان کتاب کودک؛

۱۲-نشست حضوری با خانم پرستو عسکرنژاد کارشناس کتاب؛
۱۳-نشست »به صرف کتاب« با محوریت کتاب پنجره چوبی؛

۱4-نشست حضوری با خانم ها منصوره مصطفی زاده و معصومه امیرزاده، نویسنده و کارشناس 
کتاب؛

۱۵-گفت وگوی حضوری با حجت الاسلام جوان آراسته و حجت الاسلام نخعی نویسنده و کارشناس 
کتاب؛

۱6-برپایی غرفه همراه با مسابقه در جشنواره بازی و سرگرمی مثبت انرژی.

مهم ترین تأثیرات پویش روشنا از دیدگاه شرکت کنندگان
در نمودارهای زیر تأثیر حلقه روشنا بر میزان مطالعه شرکت کنندگان در پویش و همچنین دلایل آن 

)بر اساس نظرسنجی های انجام شده( مشاهده می شود.
 گفتنی اســت پس از پایان جمع خوانی هر کتاب و برگــزاری آزمون نهایی، به نفــرات برگزیده جوایز 

نفیسی اهدا شد.

خبر بین الملل

بحران در صنعت فولاد بریتانیا

پس از عدم دست یابی به توافق با دولت بریتانیا برای 
حمایت مالی، بریتیش استیل تصمیم به تعطیلی کوره های 
بلند در سایت Scunthorpe گرفته است. این تصمیم که پس 
کره های طولانی مدت گرفته شد، تحت تأثیر شرایط  از مذا
چالش برانگیز بازار، تعرفه ها و هزینه های زیست محیطی 

تر قرار دارد. بالا
به گزارش فولادبان، شرکت بریتیش استیل که از پیشگامان 
صنعت فولاد در بریتانیا است، اعلام کرده که رایزنی ها در 
 Scunthorpe خصوص تعطیلی دائمی کوره های بلند در سایت
آغاز خواهد شد. این تصمیم به دلیل عدم توافق با دولت 
بریتانیا در مورد تأمین حمایت مالی برای تبدیل به فولادسازی 

سبز اتخاذ شده است.
بریتیش استیل امیدوار بود که دولت بریتانیا از سرمایه گذاری در 
دو کوره قوس الکتریکی جدید حمایت کند، اما پس از چندین 
کره، هیچ توافقی حاصل نشد. این تصمیم همچنین  ماه مذا
، تعرفه ها و هزینه های بالای  تحت تأثیر شرایط دشوار بازار

زیست محیطی قرار دارد.
سایت Scunthorpe دارای چهار کوره بلند است که به نام های 
»مری«، »بس«، »آن« و »ویکتوریا« شناخته می شوند و ظرفیت 
تولید سالانه 4.۷ میلیون تن فولاد را دارند. با این حال، به دلیل 
مشکلات موجود، تنها دو کوره از این مجموعه در حال حاضر 

فعال هستند.

در بیانیه نودو هفتمین نشست کمیته فولاد سازمان 
همکاری و توسعه اقتصادی آمده است که بحران جهانی در 
صنعت فولاد به دلیل سیاست های غیربازاری مقامات چینی 
که همچنان به ارائه کمک های باعوض، معافیت های مالیاتی، 
به  غیربازاری  شرایط  با  وام  و  برق  ترجیحی  قیمت های 
شرکت های فولادی در آن کشور ادامه می دهند، تشدید 
می شود. همه این ها منجر به وخیم تر شدن مشکل ظرفیت 
لات تجاری بیشتر  مازاد در صنعت فولاد جهانی و ایجاد اختا

می شود.
به گزارش فولاد ایران، بحران جهانی در صنعت فولاد به دلیل رشد 
گهانی صادرات  ظرفیت مازاد جهانی در این صنعت و افزایش نا
فولاد ارزان قیمت، عمیق تر شــده اســت. صادرات فــولاد چین از 
سال ۲۰۲۰ بیش از دو برابر شده و در سال ۲۰۲4 به ۱۱۸ میلیون تن 
رسیده اســت. درعین حال، قیمت فولاد و ســودآوری صنعت در 
سال گذشته به روند نزولی خود ادامه داده و در برخی مناطق به 

سطوح بی سابقه و غیرقابل قبولی رسیده است.
کمیته فولاد انتظار دارد که ظرفیت مازاد جهانــی در تولید فولاد 
به رشــد خود ادامــه دهــد. پیش بینی می شــود ایــن رقــم از 6۰۲ 
میلیون تن در سال ۲۰۲4 به ۷۲۱ میلیون تن در سال ۲۰۲۷ افزایش 
یابد که فشــار عظیمی بر بقای حتی تولیدکنندگان فولاد بســیار 
رقابتی وارد خواهد کرد. به طور خاص، در سال های ۲۰۲۵ تا ۲۰۲۷، 
برنامه ریزی شــده اســت که ۱6۵ میلیــون تن ظرفیــت جدید به 
دلیل ســرمایه گذاری های فرامرزی توسط شــرکت های فولادی 

چینی افزایش یابد.
این کمیته خواســتار تســریع در کار بر روی علل ریشه ای بحران 
جهانی فولاد و اســتفاده از نتایج آن برای تلاش های بین المللی 
به منظور توسعه راه حل هایی برای این وضعیت، ازجمله مجمع 

جهانی ظرفیت مازاد فولاد، شد.
انتظار می رود رشــد تولید ناخالص داخلی جهانی در ســال ۲۰۲۵ 
به ۳.۱ درصد و در سال ۲۰۲6 به ۳ درصد کاهش یابد. این سازمان 
رشــد عــدم اطمینان هــای ژئوپلیتیکــی و سیاســی و همچنیــن 
تکه تکه شــدن بیشــتر تجارت جهانی را تهدیدی بــرای اقتصاد 

جهانی می داند.

هشدار سازمان همکاری و توسعه 

اقتصادی  درخصوص  شدت بحران جهانی 

صنعت فولاد



12 آوریل 2025 13 شوال  1446 شنبه 23 فروردین 1404     شماره        1421  

14

خبــــــــــــــــــر    
خبر  کوتاه

پیگیری مجلس برای هوشمندسازی 

مدیریت مصرف انرژی توسط صنایع

راهکارهای ناپایدار دولت

 برای صنعت فولاد

عضو هیئت رئیسه کمیسللیون صنایع و معادن 
مجلس، به تشریح جزییات نشسللت قرارگاه ویژه مدیریت 
انرژی با مسللئولان وزارتخانه های صمت، نیرو و ارتباطات در 
خصللوص هوشمندسللازی مدیریللت مصللرف انللرژی توسللط 

صنایع پرداخت.
به گزارش فولادبان، جواد حســینی کیا، عضو کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس با اشــاره به قــرارگاه ویژه مدیریــت انرژی جهت 
بررسی حوزه تولید و مصرف، گفت: قرار بود وزارتخانه های صمت 
و نیرو با وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، تفاهم نامه ای را برای 
هوشمندسازی حوزه انرژی منعقد کنند که مباحث حقوقی اخیراً 

به اتمام رسیده و قرارداد منعقد خواهد شد.
نماینــده مــردم ســنقر در مجلس شــورای اســلامی، ادامــه داد: 
اساس کار این است که یک سامانه جامع انرژی با محوریت وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات ایجاد شده و دستگاه ها اطلاعات 
خود را در آن ثبت کنند تا مصرف انرژی آن ها به درستی مدیریت 
شود. همچنین قرار است وزارتخانه های صمت و نیرو در خصوص 
مدیریت آب و برق این مهم را محقق سازند. همچنین مقرر شد 
وزارت صمت اجــرای این طــرح را در خصــوص ایمیدرو بــرای 4 
شــرکت بزرگ به صورت پایلوت اجرا کند و در خصــوص ایدرو نیز 
مقرر شد با شرکت های خودروسازی نشستی برگزار شود تا بتوانند 
هزار واحد تولیدی را که هرکدام ۷۰۰ مگاوات برق مصرف می کنند 

به این سامانه متصل کنند.
ایــن نماینــده مــردم در مجلــس دوازدهــم، یــادآور شــد: وزارت 
ارتباطات نیز قرار شد هزینه های این هوشمندسازی را بپردازد. 
سپس یک هزینه پشتیبانی از آن ها دریافت کند تا هزینه ای برای 

واحدهای تولیدی و صنعتی به همراه نداشته باشد.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
کید کــرد: همچنیــن در این نشســت قرار شــد ایدرو  اســلامی، تأ
پیگیری کند تا با هماهنگ ســازی بین شــرکت های بــزرگ برای 
جایگزینی کولرهــا و بخاری هــای کم مصرف به جــای مدل های 

پرمصرف اقدام شود.

در پی افزایش روزافزون قطعی های برق و بحران ناترازی 
انرژی در کشور، حمیدرضا صالحی، عضو کمیسیون انرژی اتاق 
بازرگانی تهران، در مصاحبه ای از دولت در زمینه سرمایه گذاری 
در بخش انرژی انتقللاد کرد و گفت: دولللت نه تنها به طور مؤثر 
سرمایه گذاری نکرده، بلکه اجازه نداده بخش خصوصی هم 

وارد این حوزه شود.
 او افــزود که ایــن بی توجهی باعث شــده از ابتدای ســال شــاهد 
فاصله جدی میان مصــرف و تولید انرژی باشــیم کــه در نهایت 
منجر به آغاز زودهنگام قطعی های برق شد. صالحی هشدار داد 
که بعید به نظر می رســد دولت در ســه ماه آینده اقدام جدی در 

این زمینه انجام دهد.
به گزارش آهن نیوز، هم زمان با آغاز خاموشی های زودهنگام در 
کشــور، بســیاری از صنایع انرژی بر ازجمله فولاد، بــار دیگر درگیر 
چالش همیشــگی محدودیت انرژی شــده اند؛ در شــرایطی که 

وزارت نیرو و توانیر وعده تابستان بدون خاموشی داده بودند.
در همیــن خصــوص، گفت وگویی بــا حمیدرضا صالحــی، عضو 
کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی تهران انجام دادیم تا ابعاد بحران 
انرژی و پیامدهای آن برای صنعت فولاد و سیاست گذاری های 

دولت را بررسی کنیم.
ناترازی تکراری نتیجه فقدان راهکار پایدار است

صالحی در پاســخ بــه پرسشــی درباره خلــف وعده توانیــر گفت: 
اینکه هنوز به فصل اوج مصرف نرسیده ایم و قطعی برق را تجربه 
می کنیم، نشــان می دهد نیروگاه های حرارتی آمــاده نبوده اند. 
بــا اینکــه در این فصــل مشــکل ســوخت نداریــم، امــا نیروگاه ها 
نتوانســتند جای خالی برق آبی ها را پر کنند. خشکسالی عامل 
است، اما اصلی ترین مشکل، فقدان سرمایه گذاری مؤثر و پایدار 

دولت در صنعت انرژی است.
راه اندازی نیروگاه های اختصاصی راه حل نیست؛ 

این وظیفه دولت است
کنش به ایده ساخت نیروگاه توسط صنایع فولادی، صالحی  در وا
اظهار کرد: صنایع فولادی قرار نیســت نیروگاه دار شوند. دولت 
باید طرح های بزرگ نیروگاهی را به پیمانکاران واقعی بسپارد و با 
صنایع قرارداد ببندد. صنایع باید انرژی پایدار بگیرند، نه اینکه 

جای وزارت نیرو را بگیرند.
صالحی در ادامــه از نمونه هایی همچون فولاد مبارکــه یاد کرد و 
گفت: شرکت هایی مانند مبارکه که به سمت فولاد سبز رفته اند 
و به فکر احــداث نیــروگاه افتاده اند، نشــان می دهنــد که برخی 

بازیگران بزرگ چاره ای جز ورود مستقیم به تولید انرژی ندارند.
ظلم است که صنعت قربانی مصرف دولتی شود

او با انتقاد شدید از سیاست خاموشی صنایع گفت: در دنیا برق 
صنایع را حتی ارزان تر می دهند چون ارزش افزوده ایجاد می کند. 
اینکــه ادارات دولتی با اینکه می تواننــد اغلب دورکار شــوند و در 
عوض، صنایع صادراتی برق داشته باشند و این مسئله به نوعی 
جابه جا شده است، ظلم بزرگی است. برق صنایع، برق مولد است 

و نباید قربانی سوءمدیریت شود.

عضو کمیسیون صنایع و معادن تشریح کرد:

شللرکت ورق خللودرو چهارمحال و بختیاری در سللال گذشللته پللس از ادغام با 
شرکت فولاد تاراز، توانسللت ظرفیت اسللمی تولید خود را به ۶۶۰ هزار تن انواع 

ورق های گالوانیزه در سال افزایش دهد.
صنعت فولاد در ایران طی دهه های اخیر پیشرفت قابل توجهی داشته، به نحوی که امروز می توان 
توسعه حاصل شده در این صنعت را یکی از محورهای شکوفایی و خودکفایی در اقتصاد قلمداد 
کرد. تولید برخی محصولات خاص و اســتراتژیک فولادی توســط تعدادی از شــرکت های فعال در 
این صنعت صورت پذیرفته که ازجمله آن ها می توان به تولید ورق های گالوانیزه موردنیاز صنعت 
خودروسازی در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، به عنوان تنها تولیدکننده این محصول 

در کشور اشاره کرد.
مدیرعامل شرکت ورق خودرو با بیان مطالب فوق، از ادغام شرکت تاراز با شرکت ورق خودرو به عنوان 
اقدامی استراتژیک در راســتای تحقق اهداف گروه فولاد مبارکه یاد و اضافه کرد: در پی این اقدام، 
شرکت توانست ظرفیت اسمی تولید خود را به 66۰ هزار تن انواع ورق های گالوانیزه در سال افزایش 
دهد که این مهم، نقش و جایگاه مهم شرکت ورق خودرو را تقویت می کند تا با آمادگی بیشتری جهت 
حضور پررنگ تر در عرصه بازارهای بین المللی و عرضه این محصول در بازارهای صادراتی گام بردارد 

و به دنبال آن ارزآوری و رشد اقتصادی ایجاد کند.
اقدامات راهبردی شرکت در معدن ساریگل

به گفته حمید شجاعی، اقدام راهبردی دیگر شرکت ورق خودرو، سرمایه گذاری در معدن سرب و 
کتشاف مقدماتی و تفصیلی و نیز مقدمات احداث  روی ساریگل بود. در سالی که گذشت عملیات ا
کارخانه فرآوری شمش روی و تولید محصولات جانبی در شهرستان اسفراین از توابع استان خراسان 

شمالی فراهم شد.
وی از ادغام شــرکت فولاد تاراز با شــرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری در سال ۱4۰۳ به عنوان 
نقطه عطفی در رویکردهای این شرکت در مسیر رشد تولید و سودآوری برای خود و گروه فولاد مبارکه 
یاد و اضافه کرد: با همت همکاران در سال گذشته توانستیم به رکوردهای متعدد و دستاوردهای 

ارزشمندی برسیم.
در همین زمینه برخی از مدیران و رؤســای شــرکت ورق خودرو به تشــریح دســتاوردهای شــرکت 

پرداختند. ماحصل سخنان ایشان در ادامه آمده است:
نوید ایزدی، مدیر ارشد کارخانه ورق خودرو:

ثبت رکوردهای پی درپی در شرکت ورق خودرو در سال ۱۴۰۳
شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری به عنوان تنها تولیدکننده ورق گالوانیزه موردنیاز صنعت 
خودروسازی در کشور، سال ۱4۰۳ را که مزین به شعار »جهش تولید با مشارکت مردم« بود با ثبت 

رکورد تولید آغاز کرد.
 در ۲6 فروردین رکورد تولید روزانه محصول به میزان ۱6۳۰ تن به ثبت رسید و رکورد ۱6۱۳ تن قبل که 

خرداد سال ۱4۰۲ به ثبت رسیده بود بهبود یافت.
در اردیبهشت ماه سال گذشته رکورد ماهانه تولید محصول به میزان ۳۳۵۵۰ تن به ثبت رسید و در 
ادامه و علی رغم چالش قطعی برق و ناترازی انرژی، با تلاش همه جانبه همکاران، رکورد تولید ماهیانه 

محصول در شهریورماه به ۳۳6۷9 تن افزایش یافت.
در شــش ماهه نخســت ســال گذشــته رکورد ۱۷۷ هــزار و ۲۸4 تن محصــول به ثبــت رســید و رکورد 
شش ماهه نخست سال ۱4۰۲ )۱6۳۰۸4 تن( بهبود یافت. در ۱4 آذر سال گذشته نیز رکورد روزانه تولید 

محصول به میزان ۱966 تن به ثبت رسید.
در نهایت بزرگ ترین دستاورد در حوزه تولید در شرکت ورق خودرو، رکورد تولید سال بالغ بر 46۵ هزار 
تن ورق گالوانیزه در کارخانه شماره ۱ و ۲ است که این رویداد مهم نشان دهنده اراده و همت بلند 

کارکنان شرکت ورق خودرو در دست یابی به اهداف بلندمدت شرکت است.
:) حمیدرضا پور،  مدیر تولید کارخانه شماره 2 )تاراز

تاش خستگی ناپذیر در کارخانه شماره ۲ شرکت ورق خودرو برای تحقق اهداف
در سال گذشته در کارخانه شماره ۲ شرکت ورق خودرو رویدادها و افتخارات بزرگی رقم خورد که از 
مهم ترین آن ها عبارت اند از: تولید بیش از ۱4۰ هزار تن ورق گالوانیزه؛ انجام موفقیت آمیز نصب بیش 
از ۱۰۰ تن از ماشین آلات خط اسیدشویی؛ ثبت رکورد تولید ماهانه محصولات گالوانیزه به میزان ۲۰۱9 

تن در آبان ماه؛ ثبت رکورد تولید ۲۷۷۵۰ تن محصول با استفاده از یک سینک رول.
مهرداد عسگری، مدیرعامل شرکت نورد فولاد زرین شهرکرد:

ورق کیفی با ضخامت ۰.۲۸  میلی متر در شرکت نورد فولاد زرین شهرکرد تولید شد
 کارکنان سخت کوش شرکت نورد فولاد زرین شهرکرد موفق شدند پس از ثبت رکود تولید در دی ماه 
ســال ۱4۰۳ با تولید ۱۱۱۵۳ تن  ورق سرد طی یک ماه، در اولین ســال بهره برداری و پس از دستیابی 
به بیش از ۷۰ درصد ظرفیت اســمی خط، برای اولین بــار کلاف فول هارد با عــرض ۱۰۰۰ میلی متر و 
ضخامت خروجی ۰.۲۸ میلی متــر را تولید کنند. تولید بیــش از 6۳ هزار تن ورق فــولاد هارد و تولید 
بیش از 4۰ هزار تن ورق اسیدشویی نیز ازجمله دستاوردهای شرکت فولاد نورد زرین در سال ۱4۰۳ 

محسوب می شود.
بهمن مهراد، مدیر تکنولوژی شرکت ورق خودرو:

شرکت ورق خودرو؛ پلی میان صنعت و دانشگاه
یکی از مهم ترین اهداف و استراتژی های کلان شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری در سال های 
کز علمی، پژوهشی و تحقیقاتی کشور با هدف رفع بخشی از  اخیر، تعامل مثبت و هم افزایی با مرا

نیازهای مشاوره ای خود در راستای تولید محصولات جدید و خاص بوده است.
در همیــن راســتا، در ســال ۱4۰۳ تفاهم نامــه همــکاری بــا دانشــگاه ها اصفهــان باهــدف توســعه 

فعالیت های آموزشی و پژوهشی در یک بازه زمانی چهارساله منعقد شد.
 یکی دیگــر از مهم تریــن رویکردهای شــرکت ورق خودرو طی ســالیان اخیر، متنوع ســازی و تولید 
محصولات جدید بر پایه دانش و تکنولوژی روز تولید بوده است. بر همین اساس در شهریورماه سال 
۱4۰۳، این شرکت موفق به تولید محصولات گالوانیزه کیفی با ضخامت ۲.۵ میلی متر مورداستفاده 
در صنایع لوازم خانگی شد. همچنین برای نخستین بار در کشور تولید محصولات گالوانیزه با جرم 
پوشش 4۵۰ گرم بر مترمربع که در برابر رطوبت و خوردگی مقاومت زیادی دارد در این شرکت محقق 

گردید و سبد محصولات گالوانیزه شرکت بزرگ تر شد.
شرکت ورق خودرو در سال ۱4۰۳ موفق به تولید محصولات گالوانیزه استحکام بالای گرید فریتی-
بینیتی )FB( با هدف استفاده در ساخت قطعات سازه ای خودرو ازجمله تیرهای طولی و متقاطع، 
قطعات رابط بدنه خودرو و انواع قطعات مکانیکی شد که دستاوردی نوین در صنعت خودروسازی 

کشور محسوب می شود.
دریافت تندیس بلورین بیست و دومین دوره جایزه ملی تعالی سازمانی

از دیگر دســتاوردهای مهم و ارزشــمند شــرکت ورق خودرو در ســال ۱4۰۳ دریافت تندیس بلورین 
بیست و دومین دوره جایزه ملی تعالی سازمانی و انتخاب مدیرعامل شرکت به عنوان کارشناس برتر 

صنعت فولاد کشور در سمپوزیوم فولاد ۱4۰۳ و همچنین دریافت جایزه اهتمام به کیفیت مبتنی بر 
الگوی جهان اسلام و تمدید استانداردهای مدیریت کیفیت است.

حسین کبیری، مدیر خرید و تدارکات شرکت ورق خودرو:
بومی سازی و صرفه جویی ارزی

شرکت ورق خودرو در ســال ۱4۰۳ در حوزه بومی سازی به دستاوردهای قابل توجهی دست یافت 
که از آن جمله می توان به بومی سازی بیش از ۳۰ قطعه برقی و مکانیکی استراتژیک و کاهش هزینه 

به مبلغ ۲۲۰ میلیارد ریال و در مجموع جلوگیری از خروج ارز به مبلغ نیم میلیون یورو اشاره کرد.
در سال گذشته ضمن شناســایی تأمین کنندگان توانمند داخلی و خارجی و عقد قرارداد تأمین 
بلندمدت با آن ها، کاهش قابل توجه قیمت تمام شده کالا و پایداری تأمین کالا و خدمات صورت 
پذیرفت. ضمن اینکه به منظور تأمین کلاف گالوانیزه ویژه خودروسازان و توسعه سبد محصولات، 
۱۳۲ هــزار تن کلاف فول هارد ویــژه به منظور پایــداری کالا و تأمین مواد اولیه با توجه به مشــکلات 
تخصیص ارز از ســوی ورق خودرو بــا رویه ترانزیت به کارخانــه ورق خودرو حمل شــد و ضمن اخذ 

مجوزات گمرکی در اختیار خط تولید قرار گرفت.
رسول زمانی رئیس واحد ایمنی، بهداشت و محیط زیست شرکت ورق خودرو:

سال ۱۴۰۳ سال؛ انتخاب واحد ایمنی شرکت به عنوان واحد برتر استان
با ارائه مستمر آموزش های لازم، نظارت دقیق و همیاری همکاران از سوی واحد ایمنی، بهداشت 
و محیط زیست، شــرکت ورق خودرو توانست ســال ۱4۰۳ را به عنوان ســال بدون حادثه ثبت کند؛ 
ضمن اینکه انتخاب خانه بهداشت شرکت به عنوان خانه بهداشت برتر کشور ازجمله مهم ترین 

دستاوردهای شرکت در سال ۱4۰۳ است.
مصطفی شکرچی زاده، مدیر توسعه شرکت ورق خودرو:

غلبه بر ناترازی انرژی با جایگزینی سوخت »LPG« در خط تولید
در حـال حاضر معضـل ناتـرازی انـرژی به مهم تریـن چالش پیـش روی تولیدکننـدگان فولاد کشـور 
تبدیل شده و قطعی برق در روزهای گرم سال و محدودیت تأمین گاز و برق در روزهای سرد سال، 
عملکرد تولید و فروش شـرکت های فولادی را به ویژه در سـال جـاری تحت تأثیر قرار داده اسـت. با 
وجود این، شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری به عنوان یکی از بازیگران استراتژیک زنجیره 
فـولاد، همـواره مصـرف بهینـه انـرژی را در دسـتور کار خـود قـرار داده و به دنبـال تحقق رشـد تولید، 
هم زمـان بـا مدیریـت مصـرف بـرق و گاز بـوده اسـت. در همیـن راسـتا، ایـن شـرکت پـروژه ایسـتگاه 
سوخت جایگزین به منظور جایگزین کردن گاز مایع »Liquefied Petroleum Gas« در خط تولید 
خود را با سرمایه گذاری بیش از یک هزار میلیارد ریالی در دست اقدام دارد که به دنبال بهره برداری 
آن، خواهـد توانسـت در زمان هـای پیـک مصـرف گاز و قطعـی ایـن حامـل انـرژی، گاز مـورد مصرف 

شـرکت را به مـدت ۱۵ روز تأمین کند.
از دیگر پروژه های توسعه شرکت ورق خودرو می توان به اصلاح و بهینه سازی پساب تصفیه خانه 
گون پســاب صنعتی در راستای حفظ  فاضلاب، استقرار سیســتم بازرسی ســطح ورق، احداث لا

محیط زیست اشاره کرد.
آرام قنبری، مدیر نیروی انسانی و سازماندهی شرکت ورق خودرو:

نیروی انسانی؛ مهم ترین سرمایه سازمان
واحد نیـروی انسـانی و سـازماندهی شـرکت جهت پیشـبرد اهـداف اسـتراتژیک سـازمان و افزایش 
انگیزه و بهره وری و اشـتیاق شـغلی کارکنـان، اقدامـات و پروژه های متعـددی را اجرا کرده اسـت که 
غ در نظام مدیریت عملکرد کارکنان به منظور  برخی از آن ها عبارت اند از: راه اندازی سیستم سیمر
ارتقای کارایی و انگیـزش کارکنان؛ بازنگری سـاختار سـازمانی و طراحی نظام کارراهه و مسـیرهای 
شـغلی کارکنان برای ارتقای تحـول حرفـه ای؛ تکمیل فضا و زیرسـاختار آموزشـی برای ایجاد بسـتر 
مناسـب برای اجرای دوره های آموزشـی فراهم گردد؛ برگـزاری کارگاه آموزشـی »تـوازن کار و زندگی« 
ویـژه کارکنـان و خانـواده آن ها جهت بهبـود کیفیـت زندگـی کارکنـان؛ طراحـی و پیاده سـازی نظام 
جانشـین پروری به منظور انتقال دانش و تجربه به نحوه ای مؤثرتر؛ ایجاد کانون ارزیابی و برگزاری 
دوره های توسـعه فـردی بر اسـاس بازخـورد کانـون، با هـدف بهبـود شایسـتگی کارکنـان؛  ارزیابی و 
توسعه سبک رهبری مدیران بر اساس مدل Hay Group برای رهبری مؤثرتری در سازمان؛ تجلیل 
از بازنشستگان شرکت؛ تشکیل تعاونی مسکن شرکت در راستای تسهیل در تأمین مسکن موردنیاز 
همکاران؛ به روزرسانی خدمات تغذیه ای، بازسازی و گسترش رستوران ها طراحی و استقرار نظام 

مدیریت شـهری و زیباسازی.
محمد کارگر، مدیر فروش و بازاریابی شرکت ورق خودرو:

تأمین بیش از 9۰ درصد نیاز خودروسازان و تولیدکنندگان لوازم خانگی
شــرکت ورق خودرو با فروش 46۱ هزار تن ورق گالوانیزه در بورس کالا حدود 4۵ درصد از ســهم بازار 
در کشور را در اختیار دارد و بیش از 9۰ درصد نیاز خودروسازان و کارخانه های لوازم خانگی به ورق 
گالوانیزه را تأمین می کند. این در حالی است که واردات ورق گالوانیزه یکی از مهم ترین چالش های 
موجود برای شرکت ورق خودرو محسوب می شود که عملکرد این شرکت در حوزه تولید و سودآوری 

را به شدت تحت تأثیر قرار داده و آسیب جدی بر پیکره این شرکت وارد ساخته است.
مجید شاهقلیان، مدیر مالی شرکت ورق خودرو:

برنامه ریزی دقیق و مدیریت مالی کلید موفقیت در صنعت
با عنایت به نقش مدیریت و برنامه ریــزی در امور مالی و موفقیت ســازمان ها بخشــی از اقدامات 
مدیریت مالی شرکت در ســال ۱4۰۳ عبارت اند از: تهیه صورت های مالی شــش ماهه و پایان سال 
حسابرسی شده؛ مدیریت هزینه واحدهای مختلف و تجزیه وتحلیل؛ گشایش ال سی با نرخ های 
پایین؛ اخذ تســهیلات با نرخ های پایین؛ اســتفاده از معافیت های مالیاتی و بیمه؛ مشــارکت در 

خریدهای مواد استراتژیک با نرخ مناسب؛ مدیریت نقدینگی با توجه به رکود بازار.
میثم یگانگی، رئیس واحد روابط عمومی شرکت ورق خودرو:

ورق خودرو؛ شرکتی مسئولیت پذیر برای خلق آینده ای بهتر
شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری در کنار برنامه ریزی های لازم در مسیر تولید و توسعه پایدار، 
همواره نگاه ویژه ای به حوزه مسئولیت های اجتماعی در بخش های مختلف اعم از محیط زیست، 
آموزش، ورزش، توسعه فرهنگی و عمرانی داشته و یکی از شرکت های فولادی پیشرو در این بخش 

بوده است.
 ازجمله اقدامات شاخص این شرکت در راستای عمل به مسئولیت های اجتماعی در سال ۱4۰۳ 
می توان به این موارد زیر اشاره کرد: مشارکت در احداث بازارچه اختصاصی بانوان شهر سفیددشت؛ 
کاشت ۲۰ هزار اصله نهال و کاشت 4۰ هکتار بذر در محیط پیرامون شرکت؛ ایجاد پویش هر نفر یک 
درخت در کارخانه؛  تأمین زمین موردنیاز احداث پلی کلینیک تأمین اجتماعی شهرستان بروجن؛ 
- حمایت از موسسه خیریه امدادگران عاشورایی شهرستان بروجن )مرکز درمان بیماران سرطانی(؛ 
- ساخت مدرسه نُه کلاسه شهر سفیددشت؛  کمک به آزادی زندانیان جرائم غیرعمد؛ مساعدت به 

احداث ساختمان جدید مرکز نگهداری سالمندان امین شهرستان بروجن. 

کارخانه ریخته گری مشرق زمین کلنگ زنی شد 
، روز  پنجشنبه 21 فروردین، در آیینی با حضور استاندار همدان، نماینده مردم اسدآباد در مجلس شورای اسلامی، معاون اقتصادی استاندار، مدیرکل صمت استان و جمعی از مدیران کل استان و شهرستان اسدآباد، کارخانه ریخته گری مشرق زمین کلنگ زنی و عملیات احداث این واحد فولادی آغاز  به گزارش مهر

شد. احمد شانیان مدیرکل صمت استان در این آیین اظهار کرد: کارخانه ریخته گری با سرمایه ۶00 میلیارد تومان توسط سرمایه گذار چینی احداث می شود و در توسعه و تکمیل زنجیره فولاد استان نقش مهمی دارد. این واحد در مساحت 2 هکتار احداث می شود و سالانه 22 هزار و ۵00 تن ظرفیت تولید دارد.
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رسول زمانی رئیس واحد ایمنی، 
بهداشت و محیط زیست ورق خودرو

آرام قنبری
 مدیر نیروی انسانی و سازماندهی ورق خودرو

مجید شاهقلیان
 مدیر مالی ورق خودرو

نوید ایزدی
مدیر ارشد کارخانه ورق خودرو

مهرداد عسگری
 مدیرعامل شرکت نورد فولاد زرین شهرکرد

حسین کبیری
 مدیر خرید و تدارکات ورق خودرو

مصطفی شکرچی زاده
 مدیر توسعه ورق خودرو

محمد کارگر
 مدیر فروش و بازاریابی ورق خودرو

میثم یگانگی
 رئیس واحد روابط عمومی ورق خودرو

افزایشظرفیتاسمیشرکتورقخودروبه66۰هزارتن
مدیرعامل شرکت ورق خودرو مطرح کرد:
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رئیس خانه معدن ایران:

خبر  کوتاه

 خـبــــــــــــــــــر      

تاش برای افزایش تولید تا ارتقای 

مسئولیت های اجتماعی در شرکت

 پارس فولاد سبزوار 

ضرورت تضمین امنیت سرمایه گذاری 

برای ورود به بخش معدن

در جریان بازدید مدیرعامل شرکت فرآوری معدنی اپال 
کانی پارس و رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه به همراه 
دو تن از نمایندگان مجلس از شللرکت پارس فولاد سللبزوار، 
ضمن تشریح آخرین وضعیت پروژه های اصلی این شرکت، 
بر لزوم افزایش تولید و دسللت یابی به رکوردهللای جدید در 
کید شد. ماه های آینده و ارتقای مسئولیت های اجتماعی تأ

به گزارش پایگاه خبری و تحلیلی »فلزات آنلاین« و به نقل از روابط 
عمومی شرکت فرآوری معدنی اپال کانی پارس، در این بازدید که 
دو تن از نمایندگان سبزوار در مجلس شورای اسلامی یعنی بهروز 
محبی نجم آبادی و محمدرضا محسنی ثانی به همراه فرماندار 
جوین و معاون اداره کل سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
خراسان رضوی نیز حضور داشــتند، آخرین وضعیت سه پروژه 

اصلی و مهم شرکت پارس فولاد سبزوار تشریح شد.
حسام مقدم علی، مدیرعامل شــرکت فرآوری معدنی اپال کانی 
پارس در این بازدید اظهار داشت: فراخوان انتخاب سرمایه گذار 
پروژه نیروگاه خورشیدی شرکت در روزهای پایانی سال ۱4۰۳ داده 

شد که مقرر شده به صورت »BOT« احداث شود.
کــز  وی افــزود: پــروژه دوم در خصــوص اســتفاده از پســاب مرا
جمعیتی مجاور کارخانه اســت که در ایــن زمینه طرحی تعریف 

شده و در مراحل تصمیم گیری است.
مدیرعامل شــرکت فــرآوری معدنی اپــال کانی پارس پــروژه مهم 
گن برگردان« عنوان کرد که مناقصه  سوم این شــرکت را پروژه »وا
گهی شد و ادامه داد: تا پایان  انتخاب پیمانکار آن سال گذشته آ
فروردین ماه ۱4۰4 باید پیشنهاد ها را در این زمینه دریافت کنیم و 

مراحل اداری آن دنبال خواهد شد.
مقدم علی همچنین بیان کرد: با توجه به اهمیت حفظ آمادگی 
برای موجودی انبار، برنامه ریزی خوبی در تنظیم گزارش تطبیقی 
نقطه سفارش با وضعیت موجودی انبار انجام شده است. در این 
زمینه، مقرر شد تا پایان فروردین ماه امسال گزارش آن تنظیم شود 
و چنانچه اقلامی موردنیاز باشــد، هرچه ســریع تر اقدام شــود تا 

پایداری تولید بهتری را در ادامه سال داشته باشیم.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به رفع محدودیت های گاز و برق در 
کیفیت )که  ماه های ابتدایی سال و همچنین تأمین مواد اولیه با
کنون  برنامه ریزی برای آن ســال گذشته انجام شــده بود(، هم ا
موجودی انبار گندله شــرکت به بیــش از ۲۰۰ هزار تن رســیده و از 

کیفیت خوبی برخوردار است.
مدیرعامل شرکت فرآوری معدنی اپال کانی پارس ابراز امیدواری 
کرد که در ماه های آتی تا پیش از اعمال هرگونه محدودیت های 
انرژی، بتوانیم رکوردهای تولید را در مجموعه »فسبزوار« بهبود 

ببخشیم و خود را به ظرفیت اسمی کارخانه نزدیک کنیم.

در سال نام گذاری به »سرمایه گذاری برای تولید« دولت 
و مجلس فضا را برای ورود سرمایه گذار به بخش معدن را آماده 

و امنیت سرمایه گذاری را تضمین کنند.
به گزارش فولادبان، محمدرضا بهرامن، رئیس خانه معدن ایران، 
با اشــاره به انتخاب شــعار »ســرمایه گذاری در تولید« برای سال 
۱4۰4 از ســوی رهبر معظم انقلاب اسلامی اظهار داشت: امنیت 
سرمایه گذاری را دولت ها تعریف می کنند و نقش مجلس اصلاح و 

بازنگری در قوانین ضعیف است.
وی افــزود: امــروز بایــد بــر مبنــای چارچوب هــای اساســی 
ســرمایه گذاری تعریف شــود باید با تغییــر نگاه به معــدن، فضا و 
گر فضا  ساختارها را تغییر بدهیم و امنیت سرمایه را ایجاد کنیم. ا
برای حضور بخش خصوصی و هدایت سرمایه ها به سمت بخش 

معدن فراهم نشود، در تحقق شعار سال موفق نخواهیم شد.
وی با بیان اینکه باید مشوق های سرمایه گذاری ارائه شود گفت: 
در هر بخشــی از اقتصاد ازجمله صنعــت، معدن و تجــارت باید 

مشوقی تعریف شود تا سرمایه گذار جذب شود.
گر  کید کرد: سرمایه گذاری در بخش معدن دیربازده است؛ ا وی تأ
مشوق ها را تعریف نکنیم نمی توانیم ســرمایه ها را به این بخش 
سوق دهیم؛ ازاین رو تحریم ها می تواند عاملی شود تا سرمایه به 

بخش تولید و معدن وارد نشود.
کید بــر اینکــه عضویــت ایــران در گــروه ویــژه اقدام  بهرامــن بــا تأ
مالــی )FATF( بــه توســعه و تقویــت روابــط می انجامــد، گفــت: 
ســرمایه گذاری بــرای تولید یعنــی رقابتی ســازی محصــولات در 
بازار جهانی است باید به سمت توسعه بازارها و تسهیل شرایط 

حرکت کنیم.
وی عنــوان کــرد: بایــد مبــادلات کالاها، به خصــوص مــواد اولیه 

روان سازی شود تا تولیدکنندگان نیازها را تأمین کنند.
رئیــس خانــه معــدن ایــران بــا اشــاره بــه اینکــه بایــد از حرکــت 
سرمایه های تولید به بخش غیرمولد جلوگیری کرد، گفت: شعار 
سرمایه گذاری برای تولید یک شعار کمّی و کیفی است؛ در همین 
راســتا دولت موظف اســت هر دو ماه یک بار گزارشــی از شرایط و 
جذب سرمایه ها به بخش تولید ارائه کند و راه را برای حضور بخش 

خصوصی هموار سازد.
کید کرد: سرمایه نیاز به  جای امن دارد که متولی آن دولت ها  وی تأ

هستند و باید در این زمینه حمایت و پشتیبانی صورت گیرد.

در جریان بازدید از »فسبزوار« مطرح شد؛

به گزارش روابط عمومی، شللرکت فولادسنگ مبارکه 
سللال ۱۴۰۴ بللا ثبللت بزرگ تریللن عملیللات آتشللباری 
تاریخ خود در معدن حوض ماهی، اجرای پروژه های 
زیرسللاختی کلیدی را با هدف افزایش ایمنی، بهره وری و سللودآوری 

آغاز کرد.
امیرحسین کریمدادی، مدیرعامل شرکت فولادسنگ مبارکه، در این  باره 
گفت: ما سال را همان طور که به پایان رســاندیم، آغاز کردیم. ثبت رکورد 
عملیات اخیر نه فقط یک موفقیت فنی، بلکه نمادی از عزم فولادسنگ 
برای تحقق شعار سال »ســرمایه گذاری برای تولید« است و در ادامه نیز 
با تکیه بر توان داخلی و نگاه توسعه محور، مسیر رشــد پایدار را با قدرت 

دنبال می کنیم.
بهبود زیرساخت و ایمنی با اصلاح مسیرهای دسترسی

او در ادامه افزود: در بخش دیگری از پروژه های توسعه ای معدن، مسیر 
دسترســی بیــن ترازهــای ۲۱۳۰ و ۲۱۲۰ اصــلاح شــد. این اصــلاح، کاهش 
۵۰۰ متری طول مسیر حمل، حذف رمپ پرشیب و صرفه جویی زمانی 

حداقل ۵ دقیقه ای در هر سیکل بارگیری را به همراه داشت.
وی با بیان اینکــه این موفقیت بــدون همدلی و تلاش جمعــی کارکنان 
امکان پذیر نبود، از تلاش واحدهای مختلف، به ویژه تیم های معدن و 
خردایش که با تلاش شبانه روزی خود زمینه ســاز این دستاورد شدند، 

صمیمانه تشکر و قدردانی کرد.
افزایش ایمنی تردد ماشین آلات

مجتبی جعفریان، مدیر بهره برداری شرکت نیز در این باره اظهار داشت: 
اصلاح مسیر، علاوه بر تسریع عملیات حمل، به شکل قابل توجهی ایمنی 
تردد ماشــین آلات را افزایــش داد. کاهش هزینه های عملیاتــی و بهبود 

پایداری فرایندها، دستاورد دیگر این پروژه زیرساختی بود.
رکوردی تاریخی در آتشباری؛ 1۶0 هزار تن سنگ در یک 

انفجار
رئیس واحد معدن، تولید و خردایش فولادسنگ درباره اهمیت ثبت این 
رکورد گفت: در یک عملیات کم سابقه، بیش از 4۰۰ حلقه چال در پله های 
۱۳۰ و ۱۵۰ معــدن حوض ماهــی حفر و بیــش از ۱۸ تــن مواد ناریه شــامل 

آنفو و بوستر پنتولیتی مصرف شد. نتیجه این انفجار برنامه ریزی شده، 
استخراج حدود ۱6۰ هزار تن سنگ آهک بود.

مهــرداد احمــدی، تصریــح کــرد: بــا طراحــی دقیــق الگــوی حفــاری و 
خرج گذاری، توانســتیم شــاخص خــرج ویــژه را به حــدود 9۰ گــرم بر تن 
کاهش دهیم. این سطح از بهره وری، بیانگر توان فنی و مدیریت منسجم 

عملیات در شرایط پیچیده معدن کاری است.
به گفته رئیس واحد معدن، تولید و خردایش فولادسنگ، این شرکت 
بـا چنیـن موفقیت هایـی، نه تنهـا جایـگاه خـود را به عنـوان بازیگـری 
کلیـدی در صنعـت سـنگ آهک کشـور تثبیـت کـرده، بلکـه بـه الگویـی 
در بهره گیـری از فنـاوری، مدیریـت منابـع و ارتقـای ایمنـی در معـادن 

بـدل شـده اسـت.
گفتنی است در جریان این دستاورد بزرگ، از تلاش های یحیی رحیمی، 
نماینده حمل مواد ناریه فولادسنگ که با پیگیری مستمر، نقش مؤثری 
در تأمین به موقع مواد ناریه علی رغم پیچیدگی های قانونی تمدید پروانه 

ایفا کرد قدردانی شد.

مجملع عموملی فوق العلاده شلرکت فلولاد هرمزگان 
کثریلت سلهام داران برگزار شلد و سلرمایه  با حضلور ا
این شلرکت بلا افزایلش ۵۴ درصلدی معلادل ۴ هلزار و 
۶۰۰ میلیارد تومان افزایش، از ۸ هلزار و ۴۰۰ میلیارد تومان به ۱۳ هزار 

میلیارد تومان رسلید.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان، مجمع عمومی فوق العاده 
سهام داران شــرکت فولاد هرمزگان جنوب با دســتور کار افزایش سرمایه 
برگزار شد و طی آن، مصطفی متقی، معاون مالی و اقتصادی شرکت فولاد 
هرمزگان، با اشاره ضرورت افزایش سرمایه شرکت، بیان کرد: این افزایش 
ســرمایه به منظور جبران مخارج انجام شده بابت مشــارکت در افزایش 
سرمایه شرکت های سرمایه پذیر و همچنین، تأمین منابع موردنیاز جهت 
احداث واحد احیا مستقیم مگامدول به ظرفیت یک میلیون و ۷۲۰ هزار 
تن آهن اسفنجی در سال انجام شد و به این ترتیب سرمایه شرکت از محل 
مطالبات حال شده سهام داران و آورده نقدی و سود انباشته، از ۸ هزار و 
4۰۰ میلیارد تومان کنونی به ۱۳ هزار میلیارد تومان، به میزان 4 هزار و 6۰۰ 

میلیارد تومان معادل ۵4.۷6 درصد افزایش یافت.
وی افــزود: در حــال حاضــر ظرفیــت واحــد احیا مســتقیم شــرکت فولاد 
هرمزگان جنوب شامل دو مدول ۸۲۵ هزار تنی جمعاً یک میلیون و 6۵۰ هزار 

تن در سال است که با توسعه مدل های احیا، ظرفیت تولید آهن اسفنجی 
شرکت از یک میلیون و 6۵۰ هزار تن کنونی به ۳ میلیون و ۳۷۰ هزار تن در 

سال افزایش خواهد یافت.
علیرضــا رحیم،مدیرعامل شــرکت فــولاد هرمــزگان نیــز  در ادامه مجمع 
فوق العاده  این شرکت گفت: توسعه رمز بقای هر واحد صنعتی است و با 
توجه به اینکه فولاد هرمزگان طرح های توسعه ای متعددی را در دستور 

کار قرار داده است، اجرای این طرح ها اولویت نخست ما خواهد بود.
موظفیم در مقابل تمامی سهام داران مسئولیت پذیر باشیم
مدیرعامل شــرکت فولاد هرمزگان خاطرنشــان کرد: نباید فراموش شود 
که در هر اقدامی که در شرکت انجام می شود، موظفیم در مقابل تمامی 
ســهام داران مسئولیت پذیر باشــیم تا بتوانیم ســودآوری مناسبی برای 

سهام داران به ارمغان آوریم.
رحیم عنوان کرد: امیدواریم ســهام داران عمده در افزایش سرمایه های 
بعدی هم کمک کنند تا بتوانیم پروژه های در دســت اقدام را با ســرعت 

بیشتری به سرانجام برسانیم.
گفتنی اســت در پایان مجمع فوق العاده شــرکت فــولاد هرمــزگان، با رأی 
کثریت سهام داران، سرمایه شرکت با افزایش 4 هزار و 6۰۰  میلیارد تومانی،  ا

از ۸ هزار و 4۰۰ میلیارد تومان به ۱۳ هزار میلیارد تومان افزایش یافت.

 افزایش 4600 میلیارد تومانی سرمایه فولاد هرمزگان
با تصمیم سهام داران در مجمع فوق العاده مصوب شد؛

شهرک های صنعتی مشترک در مناطق مرزی ایران و عراق ایجاد شود
کید بر لزوم استفاده از ظرفیت داوری برای حل مشکلات حقوقی بین تجار دو کشور، درباره  به گزارش اقتصادآنلاین، سفیر جمهوری عراق عصر روز سه شنبه 19 فروردین ماه 1404 با حضور در محل اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران با صمد حسن زاده رئیس اتاق ایران دیدار کرد. در این نشست ضمن تأ

راه های گسترش سطح روابط از طریق ایجاد شهرک های صنعتی مشترک در منطقه مرزی صحبت شد. صمد حسن زاده، رئیس اتاق ایران در ابتدای نشست، ظرفیت ایران در حوزه های صنعتی، تکنولوژی و خدمات فنی مهندسی را در حد مطلوبی ارزیابی کرد که زمینه تقویت روابط با عراق را فراهم می کند.

امیرحسین کریمدادی
مدیرعامل شرکت فولادسنگ مبارکه

انجامبزرگترینعملیاتآتشباریدرتاریخشرکتفولادسنگ
در آغاز سال »سرمایه گذاری برای تولید« حاصل شد؛

گام بزرگ گروه توکافولاد در مسیر تحول دیجیتال
با استقرار سامانه هوشمند تجاری BI در گروه سرمایه گذاری توکافولاد حاصل شد؛

گروه سرمایه گذاری توکافولاد با پیاده سازی سیستم 
هوش تجاری )BI(، به اولین هلدینگ استان اصفهان 
پس از فولاد مبارکه تبدیل شد که این فناوری پیشرفته 

را در فرایندهای مدیریتی و تصمیم گیری خود به کار گرفته است.
به گزارش روابط عمومی گروه سرمایه گذاری توکافولاد، در حاشیه رونمایی 
از سامانه هوشمندی تجاری BI، احمدرضا سبزواری مدیرعامل این گروه 
گفت: این دستاورد بزرگ، نقطه عطفی در مسیر تحول دیجیتال توکافولاد 
به شمار می رود و نشان دهنده پیشرو بودن و تلاش های مستمر این گروه 

برای بهبود بهره وری و کارایی در سطحی بین المللی است.
وی معتقد است در دنیای امروز داده ها از منابع مختلف به طور مداوم 
تولیـد می شـوند و تحلیـل آن هـا به طـور صحیـح، حیاتی تریـن بخـش 
از فراینـد تصمیم گیـری اسـت. گـروه سـرمایه گذاری توکافـولاد بـا درک 
 BI چالش هـای موجـود در ایـن زمینـه، تصمیـم گرفـت از هـوش تجـاری
بـرای یکپارچه سـازی و تحلیـل دقیـق داده هـا اسـتفاده کنـد. ایـن اقدام 
نه تنها به تسـریع تصمیم گیری ها کمک کرده، بلکه امکان دسترسی به 
اطلاعات دقیق و به روز را برای مدیران فراهم ساخته است. هوشمندی 

تجـاری )BI( بـا ایجـاد مخزن داده مشـترک بیـن شـرکت های گروه بـا نوع 
 )KPI( کار متفاوت موفق به جمع آوری دیتا و تحلیل بر اساس شـاخص
اسـتاندارد شـد و نیز طبق شـاخص های نظارتی مدنظر گـروه توکافولاد، 
به صورت دقیـق و در لحظه امکان کنترل روند حرکتی شـرکت های گروه 

حاصل شـده اسـت.
 بــه گفتــه ســبزواری، گــروه ســرمایه گذاری توکافــولاد بــا در نظــر گرفتــن 
کنده، به ویژه  پیچیدگی های انتقال داده ها در مجموعه های بزرگ و پرا
در نقــاط مختلــف جغرافیایــی، ایــن سیســتم را به طــور موفقیت آمیــز 
کنون، مدیران و تیم های مختلف می توانند از  پیاده سازی کرده است. ا
یک داشبورد واحد و همگام برای مشاهده داده ها استفاده کنند و بدون 

گاهانه اتخاذ کنند. تأخیر، تصمیمات استراتژیک و آ
 وی خاطرنشــان کــرد: این موفقیــت نشــان دهنده تلاش های مســتمر 
توکافولاد در راستای پیشرفت و ایجاد مسیری ماندگار برای خلق آینده ای 
بهتر است. گروه سرمایه گذاری توکافولاد با این نوآوری، گام بزرگی در مسیر 
دیجیتال سازی و بهره برداری از فناوری های نوین برداشته و آماده است 
تا با استفاده از این سیستم، به رشد و موفقیت های بیشتری دست یابد.
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       بـــــــــــــــازار

آپرام خواستار اجرای طرح اقدام فولاد اتحادیه اروپا شد

خبــــــــــــــــر       

به گزارش فولاد نیوز، تعرفه های گسترده جدید دونالد 
ترامپ بر واردات ایالات متحده کشورهای مختلف را هدف قرار 
داده است و این اقدام جدی ترین ضربه به سیستم تجاری 
جهانی در طی دهه های اخیر به شمار می رود. این تعرفه ها 
کره  منجر به اقدامات تافی جویانه و تاش هایی برای مذا
کنش های ۱۵  به منظور کاهش تنش ها شده است. در اینجا وا

شریک تجاری برتر ایالات متحده به این تعرفه ها آمده است.
اتحادیلله اروپللا: اتحادیــه ۲۷ کشــوری اروپا در مــاه آوریــل اولین 
مجموعــه اقدامــات تلافی جویانــه خــود را علیــه تعرفه هــای 
ایالات متحــده بــر فــولاد و آلومینیــوم معرفــی کــرده اســت. ایــن 
اتحادیه پیشــنهاد های اولیه خــود را کاهش داده و بــرای مثال، 
نوشیدنی های بوربن آمریکایی را از لیست حذف کرده و همچنین 
پیشــنهادی برای توافق »صفر به صفــر« با واشــنگتن ارائه داده 

است.
چین: پکن در پاسخ به تعرفه های ترامپ، تعرفه های ۳4 درصدی 
را بر واردات از ایالات متحده اعمال کرده، محدودیت هایی برای 
ک های نادر وضع کــرده و ۱۱ نهاد آمریکایی  صادرات برخی از خا
را به فهرست »موجودیت های غیرقابل اعتماد« اضافه کرده که 
امکان تحریم آن ها را می دهد. چین اعلام کرده است که »تا آخرین 

لحظه« در برابر تعرفه ها می ایستد.
مکزیک: این کشــور در فهرســت تعرفه های جهانــی ترامپ قرار 
نگرفــت، امــا همچنــان بــا مشــکلاتی روبــه رو اســت. تعرفه های 
۲۵ درصدی بــرای خودروها، فــولاد، آلومینیــوم و کالاهایی که با 
توافــق تجــاری USMCA همخوانــی ندارند، همچنــان به قوت 

خود باقی است.
کنش به تعرفه های اولیه ترامپ، تعرفه های  کانادا: این کشور در وا
۲۵ درصدی بر کالاهایی به ارزش ۳۰ میلیارد دلار از ایالات متحده 
وضع کرده است. این کشور همچنین بر واردات کالاهای بیشتری 
از ایالات متحده تعرفه های اضافی اعمال کرده و تعرفه های جدید 

بر واردات خودرو به ارزش ۳۵.6 میلیارد دلار را اعلام کرده است.
آلمان: برلین معتقد اســت که بازار اتحادیه اروپا بــا 4۵۰ میلیون 
کره کرده و از بروز  مصرف کننده به آن اجازه می دهد تا با ترامپ مذا
جنگ تجاری جلوگیری کند. مقامات دولت همچنین خواستار 
تقویت توافق های تجاری با کشــورهای دیگــری مانند مکزیک، 

کانادا و هند شده اند.
ژاپن:توکیو هیچ اقدام تلافی جویانه ای را پیش بینی نکرده است 
کره با ایالات متحده اعزام خواهد کرد.  و به جای آن تیمی برای مذا
کازاوا  نخست وزیر ژاپن، شیگرو ایشیبا، وزیر اقتصاد خود، ریوسه آ

کره کننده تعیین کرده است. را به عنوان مذا
کنشی از سوی سئول مشاهده نشده است،  کنون وا کره جنوبی: ا
امــا رئیس جمهــوری موقت، هــان دوک-ســو، دســتور حمایت 
اضطــراری بــرای کســب وکارهای آســیب دیده ازجملــه صنایــع 
خودروســازی را صادر کرده و یک مقام عالی رتبه را به واشــنگتن 

اعزام کرده است.
تایوان: رئیس جمهوری تایوان، لای چینگ-ته، پیشنهاد کرده 
اســت که رژیم تعرفه ای صفر با ایالات متحده برقرار شود و اعلام 
کرده که تایوان تعرفه های متقابل وضع نخواهد کرد. به جای آن، 
این کشور به دنبال افزایش واردات از ایالات متحده و حذف موانع 

غیرتعرفه ای است.
کره با  بریتانیللا: دولت نخســت وزیر کی یــر اســتارمر در حــال مذا
ایالات متحــده اســت تــا توافقی حاصل شــود کــه تعرفه هــای ۱۰ 
درصدی را کاهش دهــد. آن ها در حال مشــاوره با کســب وکارها 
در خصوص نیــاز به تعرفه هــای تلافی جویانــه و اقداماتــی برای 

جلوگیری از انباشت کالا توسط کشورهای دیگر هستند.
هند: این کشور هیچ اقدام تلافی جویانه ای علیه ایالات متحده 
برنامه ریــزی نکــرده و قصــد دارد یک توافــق تجــاری دوجانبه با 
کره کند. این کشــور همچنین تمایــل خود را  ایالات متحده مذا
برای کاهش تعرفه ها بر بیش از نیمی از واردات ایالات متحده به 

هند اعلام کرده است.
هلند: این کشــور یکــی از بزرگ ترین صادرکننــدگان محصولات 
کشاورزی در جهان، بر لزوم پاســخ آرام و متناسب به تعرفه های 
کید کرده و هشدار داده است که نباید به تشدید  ایالات متحده تأ

تنش ها پرداخت.
ایرلند: با توجه به وابستگی اقتصادی زیاد به شرکت های بزرگ 
داروسازی و فناوری ایالات متحده، دوبلین خواستار پاسخ »آرام 
و معقول« بوده و از بروکسل خواسته است که از استفاده از قانون 

»ابزار ضد فشار« خود خودداری کند.
ایتالیللا: رم از تعرفه های تلافی جویانه هشــدار داده اســت. برای 
جبران آسیب های اقتصادی ناشــی از اقدامات ایالات متحده، 
از اتحادیه اروپا خواسته اســت که به کشورهای عضو اجازه دهد 

تا بدون نقض قوانین مالی اتحادیه، هزینه ها را افزایش دهند.
کرون خواســتار پاسخ قاطع  فرانسلله: رئیس جمهور امانوئل ما
از اتحادیه اروپا به اقدامات ایالات متحده شــده است و احتمالاً 

شامل خدمات دیجیتال ایالات متحده خواهد بود.
کنش به تعرفه های ترامپ، قانونی را برای  برزیل: کنگره برزیل در وا
اجرای اقدامات تلافی جویانه تصویب کرده است. رئیس جمهوری 
ای کشــور، لوییــز ایناســیو لــولا د ســیلوا گفــت کــه هرگونــه اقدام 

تلافی جویانه براساس آن قانون خواهد بود.
کنش ها نشان می دهد که کشورهای مختلف  این اقدامات و وا
تــلاش دارند تا بــا اســتفاده از ابزارهــای تجــاری و دیپلماتیک، از 
تأثیرات تعرفه ها بر تجارت و اقتصاد خود کاسته و درعین حال از 

تشدید بحران تجاری جهانی جلوگیری کنند.

، »آپرام«، یکی از تولیدکنندگان پیشرو فولاد  به گزارش فولاد نیوز
زنگ نزن و فولادهای تخصصی، از کمیسیون اتحادیه اروپا خواسته 
است تا بلافاصله اقداماتی را برای اجرایی کردن طرح اقدام فولاد 
اتحادیه اروپا به عمل آورد. تیموتئو دی مائولو، مدیرعامل این شرکت، 
کید کرده است که مکانیزم حفاظتی فعلی دیگر کافی نیست و نیاز  تأ
به یک راهکار قوی تر و بلندمدت برای محافظت از صنعت فولاد 
اتحادیه اروپا در برابر اختلالات بازار جهانی وجود دارد.

گزارش

سهام یواس استیل به اوج خود رسید

، سهام شرکت یواس استیل )U.S. Steel( پس از  به گزارش فولادنیوز
اینکه دونالد ترامپ رئیس جمهوری آمریکا دستور داد بررسی جدیدی 
برای پیشنهاد خرید این شرکت توسط نیپون استیل )Nippon Steel( به 
ارزش تقریباً ۱۵ میلیارد دلار انجام شود، به بالاترین سطح خود در ۵2 هفته 
 )CFIUS( گذشته رسید. کمیته سرمایه گذاری خارجی در ایالات متحده
4۵ روز فرصت دارد تا گزارشی از جزئیات پیشنهادهای نیپون استیل و 
یواس استیل برای کاهش خطرات شناسایی شده به ترامپ ارائه دهد.

بزرگ ترین شرکای تجاری ایالات متحده 

چگونه به تعرفه های ترامپ

کنش نشان داده اند؟  وا

سهام

3 , 997

3 , 9 1 4

3 , 835

3 , 994

3 , 9 83

4 , 1 45

4 , 02 4

3 , 943

3 , 994

4 , 1 1 0

1 .25

2. 06

1 . 87

2.99

1 .35

2 99

2 9 8

2 9 6

20 1

3 7 6

4 , 035

3 , 9 52

3 , 878

3 , 994

4 , 048

5 1

83

7 4

1 1 6

54

ین کمتر
روز یخ تار

ین بیشتر

یال( قیمت  )ر

>>>>>>        جدول معاملات ســهام شــرکت فولاد مبارکه       <<<<<<

تغییرپایانی

 تغییر
)درصد(

 حجم معامله
)میلیون سهم(

1404/01/16

1404/01/17

1404/01/18

1404/01/19

1404/01/20

شنبه

یکشنبه

دوشنبه

سه شنبه

چهارشنبه

3. 0 0 0

3. 5 0 0

4. 0 0 0

4. 5 0 0

3. 8783.9 524. 035 3.994 4. 048

شنبه یکشنبه دوشنبه سه شنبه چهارشنبه

یال(       <<<<<< >>>>>>       نمــــــــــودار تغییــــــر قیمــــت  سهـــــام  )ر

یک و آینده پژوهی رصدخانه استراتژ

سال ۱۷9۱ میادی، زمانی که الکساندر همیلتون 
)Alexander Hamilton(، اولین وزیر خزانه داری 
ایالات متحده، طرحی برای جذب سرمایه خارجی 
به اقتصاد نوپای آمریکا ارائه داد، تصور نمی کرد که این مفهوم روزی 
به نیروی محرکه اقتصاد جهانی تبدیل شود. امروزه، سرمایه گذاری 
مستقیم خارجی )FDI( نه تنها نشان دهنده جریان پول، بلکه 
بازتاب دهنده تعامل پیچیده اقتصاد، سیاست و فناوری در سطح 
جهان است. در سال های اخیر، این چشم انداز دستخوش تغییراتی 
قابل توجه شده و در سال ۲۰۲۳، جریان های جهانی FDI به رکورد 
۴۱ تریلیون دلار رسید که افزایش ۴.۴ درصدی نسبت به سال قبل را 
نشان می دهد؛ اما این رشد در سال ۲۰۲۴ با پیچیدگی هایی همراه 

شد که نیازمند نگاهی دقیق تر است.
در سال ۲۰۲۳، بازارهای نوظهور و اقتصادهای درحال توسعه، شاهد 
افزایش ۷.6 درصدی در جذب سرمایه از کشورهای پیشرفته بودند. 
هند، مکزیک و برزیل هرکدام با افزایش حدود ۱۳۰ میلیارد دلاری، رشدی 
۲۰ درصدی را تجربه کردند که بزرگ ترین جهش از سال ۲۰۰9 محسوب 
می شود؛ اما در سال ۲۰۲4، جریان های جهانی FDI به ۱.4 تریلیون دلار 
گر  رسید که در نگاه اول افزایش ۱۱ درصدی را نشان می دهد. بااین حال، ا
جریان های سرمایه ای که صرفاً از طریق برخی اقتصادهای واسطه ای 
اروپایی عبور می کنند را کنار بگذاریم، جریان واقعی FDI در سطح جهان 
نه تنها افزایش نیافته، بلکه ۸ درصد کاهش داشته است. این موضوع 
نشان می دهد که بخش قابل توجهی از رشد ظاهری سرمایه گذاری 
از انتقالات مالی میانجی گری شده و نه  مستقیم خارجی ناشی 
سرمایه گذاری های واقعی در بخش های تولیدی و تجاری بوده است؛ 
برخی کشورهای اروپایی به عنوان مقاصد واسطه ای برای سرمایه گذاری 
مستقیم خارجی عمل می کنند. یعنی سرمایه ابتدا از طریق این کشورها 
عبور می کند، بدون آنکه الزاماً در آن ها سرمایه گذاری واقعی انجام شود و 
سپس به مقصد نهایی خود می رسد. این نوع جریان های مالی که بیشتر 
به دلایل مالیاتی یا ساختارهای حقوقی پیچیده انجام می شوند، در 
آمار کلی FDI لحاظ می شوند و ممکن است تصویری نادرست از رشد 

سرمایه گذاری جهانی ارائه دهند. بنابراین، وقتی این انتقالات مالی 
واسطه ای را کنار بگذاریم، مشخص می شود که سرمایه گذاری واقعی 
در بخش های تولیدی و تجاری نه تنها افزایش نیافته، بلکه در واقع ۸ 

درصد کاهش داشته است.
این تناقض، پیچیدگی الگوهای سرمایه گذاری را برجسته می کند. 
کاهش ۲ درصدی FDI به کشورهای درحال توسعه در سال ۲۰۲4، 
دومین سال متوالی افت را برای جنوب جهانی رقم زد. این روند، با 
توجه به نقش حیاتی FDI در تحقق اهداف توسعه پایدار سازمان ملل 
)SDGs(، نگران کننده است. سرمایه گذاری در بخش های مرتبط با 
SDGs در سال ۲۰۲4 با کاهش ۱۱ درصدی مواجه شد و پروژه های کمتری 
در حوزه های کشاورزی، زیرساخت و آب و فاضلاب نسبت به سال ۲۰۱۵ 
اجرا شد این افت، زنگ خطری برای برنامه ۲۰۳۰ است. در شکل شماره ۱ 

می توانید افت FDI در سال های اخیر را مشاهده کنید.
 با وجود این چالش ها، برخی مناطق و بخش ها انعطاف پذیری نشان 
داده اند. سرمایه گذاری در فناوری های نوظهور مانند نیمه هادی ها 
و هوش مصنوعی، ارزش کلی سرمایه گذاری را نزدیک به سطح رکورد 
 ۸ )greenfield( ۲۰۲۳ نگه داشت، هرچند تعداد پروژه های گرین فیلد
درصد و ارزش آن ها ۷ درصد کاهش یافت ]۲[. ایالات متحده در سال 
۲۰۲۳ جایگاه خود را به عنوان مقصد برتر حفظ کرد، درحالی که سنگاپور 

با افزایش ۳۰۷ میلیارد دلاری، بزرگ ترین رشد را ثبت کرد ]۱[.
کاهش ۲6 درصدی معاملات مالی پروژه های بین المللی در سال 
۲۰۲4، که برای زیرساخت ها در کشورهای فقیر حیاتی است، چالشی 
دیگر بود ]4[. این امر نشان دهنده تأثیر شرایط مالی سخت بر 
سرمایه گذاری های بلندمدت است. بااین حال، پیش بینی ها برای 
سال ۲۰۲۵ از رشد متوسط FDI خبر می دهند که با بهبود شرایط مالی 
و افزایش فعالیت های ادغام و تملیک )M&A( پشتیبانی می شود، 

هرچند ریسک ها و عدم قطعیت ها همچنان باقی است.
از طرفی نقش صندوق های سرمایه گذاری خصوصی و سرمایه گذاران 
 ،)Sovereign Wealth Fund( نهادی، ازجمله صندوق های ثروت ملی
در حال افزایش است ]۵[. این بازیگران، با منابع مالی قابل توجه، به 
دنبال دارایی های مقاوم در برابر تورم مانند زیرساخت و پروژه های 
دیجیتال هستند ]۵[. این روند، به ویژه در بازارهای نوظهور، می تواند 

محرکی برای رشد باشد.
آینده FDI به عوامل متعددی ازجمله مسائل ژئوپلیتیک، نوآوری ها 
و سیاست های تجاری بستگی دارد، این عوامل در کنار هم، مسیر 
سرمایه گذاری را شکل خواهند داد. کاهش سرمایه گذاری در توسعه 
کشورهای  نابرابر جریان ها، نه تنها چالشی برای  پایدار و توزیع 
درحال توسعه، بلکه هشداری برای کل اقتصاد جهانی است، که 

نیاز به بازنگری استراتژی ها و رویکردهای موجود را نشان می دهد. 
کشورهایی که بتوانند خود را با این تغییرات تطبیق دهند، چه از طریق 
اصلاح سیاست های داخلی، چه با تقویت همکاری های بین المللی، 
شانس بیشتری برای بهره برداری از پتانسیل FDI خواهند داشت. این 
انطباق می تواند به معنای جذب سرمایه در بخش های کلیدی مانند 
فناوری سبز یا زیرساخت های دیجیتال باشد که هم رشد اقتصادی را 
تقویت می کند و هم به پایداری بلندمدت کمک می کند. در جهانی که 
به طور فزاینده ای متصل اما شکننده است، توانایی پاسخ گویی به این 

پویایی ها، تفاوت بین پیشرفت و عقب ماندگی را رقم خواهد زد.
منابع:

https://www.imf.org/en/Blogs/Articles/2025/02/20/for-
eign-direct-investment-increased-to-a-record-41-trillion
https://gulfbusiness.com/global-fdi-touches-1-4tn-in-
2024-unctad/
https://unctad.org/publication/global-invest-
ment-trends-monitor-no-48
https://unctad.org/publication/world-investment-re-
port-2024
https://unctad.org/system/files/official-document/diaei-
ainf2025d1_en.pdf
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 در فاصله بین وعده ها و واقعیت یافت می شود. بهبودها و اقدامات مستمر برای 
ً
گذار به تولید فولاد سبز در حال حاضر عمدتا

 زمان بیشتری می برند و نقش تکنولوژی های 
ً
بهینه سازی انرژی در حال اجراست، اما تغییرات قاطع در فرایندهای آهن سازی طبیعتا

جذب کربن احتمالاً می تواند از آنچه به طورکلی پیشنهاد می شود برجسته تر شود. نتیجه باعث تقویت فرایندهای تولید و استفاده 
از »آهن اسفنجی آبی« )Blue DRI( برای کاهش قابل ماحظه ردپای کربن خواهد شد. 

کارخانه های فولاد یکپارچه که فولاد را از ســنگ آهن تولید می کننــد، ۷۰ درصد از تولید جهانی فولاد را تشــکیل می دهند، اما تقریباً 9۰ درصد از انتشــار 
کسیدکربن در هر تن فولاد تولیدشده( منتشر می کنند )برای محدوده ۱-۳(. در مقابل، کارخانه های  کسیدکربن را )به دلیل شدت انتشار ۲.۳ تن دی ا دی ا
ک اولیه استفاده می کنند، ۳۰ درصد از تولید جهانی فولاد را  کوچک یا به اصطلاح مینی میل ها که از فرایند کوره قوس الکتریکی )EAF( و قراضه به عنوان خورا
کسیدکربن به ازای هر تن فولاد تولیدشده منتشر می کنند. همچنین توزیع  تشکیل می دهند اما تنها ۱۰ درصد از انتشار را تشکیل می دهند، زیرا ۰.6 تن دی ا
این فرایندها بر اساس منطقه و ظرفیت تولید هر کشور بسیار متفاوت است. بر این اساس، از منظر جهانی، تمرکز اصلی برای دست یابی به کربن زدایی 
گر مسیر کوره بلند با احیای مستقیم یا آهن اسفنجی جایگزین شود،  کسیدکربن را دارد. ا باید روی فرایندهای آهن سازی باشد، زیرا بیشترین انتشار دی ا
کننده از ۲.۳ به ۱.6 کاهش می یابد. به طور طبیعی، افزایش تولید DRI به عنوان یک راه حل  ردپای کربن در هنگام استفاده از گاز طبیعی به عنوان احیا
گر در مقیاس و هزینه موردنیاز در دسترس باشد. تولید  کننده استفاده کرد، ا پیشنهاد می شود، به خصوص که می توان از هیدروژن تمیز به عنوان احیا

DRI به خوبی تثبیت شده است و طی سالیان اخیر به طور پیوسته در حال افزایش است.

کننده تولید می شود و این تولید در حال حاضر به بیش از 9۰ میلیون تن در سال رسیده است، یعنی   DRI امروزه عمدتاً با گاز طبیعی به عنوان گاز احیا
 DRI بسیار فراتر از آنچه در اواسط قرن گذشته برای اولین بار در سوئد اتفاق افتاد. با وجود ارتباط تاریخی، امروزه در اتحادیه اروپا، تنها یک کارخانه تولید
 
ً
کننده وجود دارد: پلنت آرسلورمیتال در هامبورگ آلمان، با خروجی DRI سالانه حدود ۰.۵ میلیون تن. اما اخیرا با استفاده از گاز طبیعی به عنوان احیا

کننده است. در عوض،  پروژه های جدید در چندین کشور اتحادیه اروپا اعلام شده اند که در نهایت هدف آن ها استفاده از هیدروژن به عنوان گاز احیا
بیشترین تولید DRI در مناطق جغرافیایی ایجاد شد که ضمن نیاز به تولید فولاد زیاد، در دسترس بودن ضایعات محلی بسیار محدود بوده، اما عرضه 
ارزان و مناسب گاز طبیعی وجود داشته است. کارخانه های فولاد مبتنی بر EAF راه اندازی شدند و به طور کامل یا عمدتاً با DRI از یک واحد مجاور تغذیه 
شدند. کارخانه ها در کشورهایی مانند ونزوئلا که دارای سنگ آهن محلی و برق آبی ارزان بودند، مکزیک، مالزی و به ویژه در غرب آسیا و شمال آفریقا قرار 

کننده گاز طبیعی، پیشروترین کشور تولیدکننده DRI در جهان است. دارند. ایران امروز با تولید حدود ۳۵ میلیون تن در سال ۲۰۲۳ با استفاده از احیا

کسیدکربن در هر کیلوگرم هیدروژن   تقریباً تمام هیدروژن تولیدشده در جهان امروز بر پایه گاز طبیعی است و دارای ردپای کربن ۸ تا ۱۲ کیلوگرم دی ا
 )Blue Hydrogen( »کسیدکربن را می توان جذب کرد و ردپای کربن را به ۲ تا 4 کیلوگرم کاهش داد که به آن »هیدروژن آبی است. بخش بزرگی از این دی ا
می گویند. بااین حال، استفاده از هیدروژن برای کربن زدایی تولید آهن و فولاد، نیاز به تمرکز بر استفاده از الکترولیز دارد، جایی که ردپای کربن هیدروژن 
تولیدشده به ردپای کربن انرژی الکتریکی مورداستفاده بستگی دارد. در داخل اتحادیه اروپا، بر اساس کشور و نوع منبع قدرت، این مقدار تقریباً بین 
4۰ تا 6۰۰ گرم در کیلووات ساعت متغیر است. در صورت استفاده از برق آبی، هسته ای، خورشیدی و یا بادی این مقادیر به سمت محدوده پایین سوق 
پیدا کرده و محصول آن هیدروژن تمیز خواهد بود. بر این اساس، برای تولید حجم زیادی از هیدروژن سبز که برای تولید DRI استفاده می شود، مقادیر 
زیادی انرژی الکتریکی سبز موردنیاز است که فشار بر این بخش را افزایش می دهد. یکی دیگر از عوامل مهم برای تأمین هیدروژن سبز، افزایش اندازه 
الکترولایزرها، به ویژه الکترولایزرهای به اصطلاح PEM است که البته از نظر فنی امکان پذیر است، ولی نیاز به سرمایه گذاری و زمان بیشتری دارد. مورد 
دیگر نیاز به پیشگرم کردن گاز احیایی در صورت استفاده صددرصدی هیدروژن به عنوان عامل احیاست. همچنین تعدیل قیمت برق برای به صرفه 

بودن استفاده از هیدروژن تولیدی در فرایندهای احیا مستقیم نیز از چالش های دیگر به شمار می رود.

کسیدکربن بالا مانند آهن سازی یا نفت و گاز استفاده شوند، پتانسیل  گر درکنار فرایندهای با نرخ انتشار دی ا  تکنولوژی های جذب و ذخیره کربن )CCS( ا
خوبی برای تولید هیدروژن آبی مورداستفاده در تولید DRI دارند. از دو طریق می توان CCS را برای تولید DRI استفاده کرد: CCS-۱ را برای منبع تولید 
هیدروژن اعمال کرد و از هیدروژن آبی حاصل به عنوان گاز احیا استفاده کرد که ردپای کربن DRI را به ۰.۱۵ تا ۰.۲۵ کاهش می دهد. ۲- با استفاده از گاز 
کسیدکربن حاصل از فرایند DRI را  طبیعی و CCS برای تولید DRI می توان ردپای کربن DRI را به ۰.۲۵ تا ۰.۳۵ کاهش داد. تقریباً 4۰ درصد از انتشار دی ا
می توان از طریق گاز بالایی کوره دریافت کرد، درحالی که مابقی باید از جریان گاز دودکش گرفته شود. گرفتن از گاز کوره مقرون به صرفه تر از گرفتن از گاز 
دودکش است، بااین حال، هر دو باید برای کربن زدایی کامل از فرایند DRI اجرا شــوند. Blue DRI تولیدشده به کوره EAF یا کوره قوس الکتریکی وارد 
می شود که فولادی با ردپای کربن در حدود ۰.۸ یا کمتر در صورت استفاده از مقدار معینی قراضه تولید می کند. آهن اسفنجی آبی می تواند به بریکت داغ 

ک در آنجا مورد استفاده قرار گیرد. )HBI(، تبدیل شده و به مکان های جغرافیایی دیگر نیز ارسال شود تا به عنوان خورا

 علم و فناوری       

امنیت سایبری

تولید چوب شفاف با خواصی مشابه شیشه ساخت دستگاهی برای تولید برق از چرخش زمین

گروهی از دانشمندان موفق به توسعه ی نوعی چوب شفاف شده اند 
ویژگی های  بلکه دارای  اســت،  نظر ظاهری مشابه شیشه  از  نه تنها  که 
منحصربه فردی همچون استحکام بالا، انعطاف پذیری، بهره وری انرژی و 
سازگاری با محیط زیست نیز می باشد. این پیشرفت حاصل تلاش تیمی 
از پژوهشگران دانشگاه ایالتی کنساو در جورجیا است. نکته  قابل توجه 
این است که این گروه توانسته اند با استفاده از موادی که حتی در یک 
آشپزخانه ی معمولی نیز یافت می شوند، چوب را به ماده ای پیشرفته و 
مناسب برای صنعت ساخت وساز تبدیل کنند.

می گویند  که  کرده اند  طراحی  نوآورانه  دستگاهی  اخیراً  دانشمندان 
 ، گزارش های اخیر کند. براساس  قادر است از چرخش زمین برق تولید 
فیزیکدانان   ، پایدار و  ک  پا انرژی  منابع  یافتن  برای  تلاش ها  افزایش  با 
دانشگاه پرینستون راهکاری نوین برای تولید برق از چرخش زمین ارائه 
کار  دیگر  انرژی  منابع  یا  سوخت  به  نیاز  بدون  تکنولوژی  این  داده اند. 
ک تبدیل می کند.  می کند که آن را به یک گزینه جذاب برای تولید انرژی پا
البته این تنها اولین قدم است و چالش های زیادی برای تجاری سازی این 
تکنولوژی و تولید برق قابل استفاده وجود دارد. 

حمات هماهنگ هکرها 
به بزرگ ترین صندوق های 

بازنشستگی استرالیا

نقض داده های حساس در رخداد 
 Highline باج افزاری مدارس
Public Schools در واشنگتن

عبارت »Password«، همچنان 
ضعیف ترین گذرواژه در استرالیا

AustralianSuper، بزرگ ترین صندوق کشور استرالیا 
کله ۳۶۵ میلیلارد دلار را بلرای ۳.۵ میلیلون عضلو مدیریلت 
کثلر ۶۰۰ گلذرواژه اعضلا بلرای  می کنلد، تأییلد کلرد کله حدا
دسترسی به حساب ها و ارتکاب کاه برداری به سرقت رفته 
 ۵۰۰,۰۰۰ دلار 

ً
اسلت. چهلار عضلو AustralianSuper مجموعلا

استرالیا از موجودی هایشان تخلیه و به حساب های دیگری 
که متعلق به آن ها نبود منتقل شده اند و هکرها بیش از ۲۰,۰۰۰ 
حسلاب را بله خطلر انداخته انلد. طبلق گفتله رز کرلیلن، مدیلر 
ارشلد عضلو AustralianSuper، اقدام فوری بلرای قفل کردن 
این حسلاب ها انجام و از همه اعضا خواسته شلده است که 

موجودی آناین خود را بررسی کنند.
طبقه اعلام میشل مک گینس، هماهنگ کننده امنیت سایبری 
ملــی، ایشــان از »مهاجمــان ســایبری« کــه حســاب هایی را در 
گاه بوده و در  بخش پس انداز بازنشستگی هدف قرار می دهند آ
کنشی در سراسر دولت، تنظیم کننده ها و  حال سازمان دهی وا
صنعت است. هنوز مشخص نیست که چه تعداد از صندوق های 

بازنشستگی و اعضای آن تحت تأثیر قرار گرفته اند.
Australian Retirement Trust، دومیــن صنــدوق بزرگــی که ۳۰۰ 
میلیارد دلار اســترالیا را برای ۲.4 میلیون عضــو مدیریت می کند 
نیز فعالیت غیرمعمول ورود به سیستم را شناسایی کرده است 
که بر صدها حســاب تأثیر می گذارد. برای احتیاط حساب های 
تحت تأثیر را قفل کرده است.در سال ۲۰۲۳، دولت متعهد شد که 
۵۸۷ میلیون دلار استرالیا را برای یک استراتژی هفت ساله برای 
بهبود امنیت سایبری شهروندان، مشاغل و آژانس ها تأمین کند.
cybernews :منبع

Highline Public Schools به عنوان یک مرکز مهم 
که  مدرسه ای مستقر در واشنگتن هشدار داده است 
اطاعات شخصی، مالی و پزشکی بسیار حساس درنتیجه 
یک رخداد باج افزاری در سال ۲۰۲۴ نقض شده است. این مرکز 
حدود ۱۷۵۰۰ دانش آموز و ۲۰۰۰ کارمند در ایالت واشنگتن 
مدیریت می کند. یک بازیگر ناشناس به سیستم های خاصی 
در شبکه نفوذ و به فایل های خاصی را به دست آورده است.

داده های به خطر افتاده شامل نام، آدرس، تاریخ تولد، شماره 
تأمین اجتماعی، شماره گواهینامه رانندگی، اطلاعات حساب 
مالی، شماره پاسپورت، اطلاعات استخدامی، امضای دیجیتال، 
اطلاعات پزشکی، اطلاعات بیمه سلامت، شماره شناسنامه 
و  دموگرافیک  دانشجویی/اطلاعات  سوابق  دانشجویی، 

اطلاعات نمره است.
مرکز Highline Public Schools با اطلاع از این رخداد، بلافاصله 
اقداماتی را برای ایمن سازی سیستم های خود انجام داد و 
تحقیقات کامل را آغاز کرد. همچنین اقدامات امنیتی اضافی برای 
محافظت بیشتر در برابر رخدادهای مشابه در حال انجام است. 
این رخداد همچنین به مجریان قانون فدرال گزارش شد. مرکز 
Highline Public Schools از افراد آسیب دیده خواست تا با بررسی 
منظم صورت های حساب و گزارش های اعتباری خود در برابر 
سرقت هویت هوشیار باشند. این مرکز خدمات نظارت بر اعتبار 
و حفاظت از هویت رایگان را به مدت ۱۲ ماه به افراد ارائه می دهد.
infosecurity-magazine :منبع

به نظر می رسد استرالیایی ها در مورد انتخاب گذرواژه 
کلی سلهل انگار و عبلارت  خلود بله طلرز قابل توجله و خطرنا
»password« در صدر فهرسلت رایج ترین گذرواژه ها در این 
کشور قرار دارد. متخصصان امنیت رمز عبور NordPass که با 
NordStellar کار می کننلد، داده های منابع مختلف ازجمله 
darknet را که درمجموع ۲.۵ ترابایت اطاعات رمز عبور در ۱۱ 
صنعت و ۴۴ کشلور جهلان اسلت، تجزیه وتحلیل کردنلد تا به 
آخرین لیسلت خود از بیشلترین رمزهای عبور مورداستفاده 

در سطح جهانی دست پیدا کنند.
رئیــس محصــولات تجــاری در NordPass در بیانیــه ای گفــت: 
»تعجب آور اســت کــه علی رغــم ســال ها هشــدار، کســب وکارها 
همچنان از رمزهای عبور ضعیف استفاده می کنند که استفاده از 
آن ها برای هکرها بسیار آسان است. گذرواژه ها اولین خط دفاعی 
هســتند، اما همچنان ضعیف تریــن حلقه در امنیت شــرکت ها 
هســتند. تا زمانی که شــرکت ها امنیت رمز عبــور را به عنوان یک 
اولویت در نظر بگیرند، در برابر حملات آسیب پذیر خواهند بود«.
هنگامی که کارمندان از عبــارت »password« یا »نام« خود برای 
محافظــت از داده هــای حســاس اســتفاده می کننــد، مجرمان 
سایبری به ابزارهای پیچیده برای نقض یک شرکت نیاز ندارند. 
برخی از کاربــران حتــی از آدرس ایمیل بــرای رمز عبور اســتفاده 

می کنند.
cyberdaily :منبع

 )Long-term investment( سرمایه گذاری بلندمدت
یکللی از اصولی تریللن اسللتراتژی های مالی اسللت که به 
سللرمایه گذاران امللکان می دهللد از طریللق نگهللداری 
دارایی ها برای مدت طولانی، به اهداف مالی خود دست یابند. این 
نوع سللرمایه گذاری به جای تمرکز بر سللودهای سللریع و کوتاه مدت، 
کید دارد. در این مقاله،  بر رشللد پایدار و بازده ترکیبی در طول زمان تأ
به بررسللی ماهیللت، مزایللا، معایللب، و اسللتراتژی های سللرمایه گذاری 

بلندمدت می پردازیم.
تعریف سرمایه گذاری

سرمایه گذاری به معنای صرف نظر کردن از مصرف منابع در زمان حال به 
امید دست یابی به بازدهی و ارزش بیشتر در آینده است. به بیان ساده، 
سرمایه گذاری به کارگیری پول در بخش های مختلف برای حفظ و افزایش 
ارزش آن اســت. برخلاف تصور عموم، ســرمایه گذاری روشی سریع برای 
دست یابی به ثروت نیست؛ بلکه به صبر، دانش کافی و یک رویکرد منطقی 
نیاز دارد. از نظر زمانی، سرمایه گذاری به دو نوع کوتاه مدت )کمتر از یک 
سال( و بلندمدت )بیشتر از یک سال( تقسیم می شــود. سرمایه گذاری 
کوتاه مدت معمولاً با هدف حفــظ ارزش دارایی و ثروت انجام می شــود، 
درحالی که سرمایه گذاری بلندمدت معمولاً با هدف افزایش ثروت انجام 

می شود.
انتخاب میان سرمایه گذاری کوتاه مدت و بلندمدت

تعییـن اسـتراتژی، مهم تریـن قـدم قبـل از شـروع هـر سـرمایه گذاری 
اسـت و یکـی از اصلی تریـن بخش هـای تعییـن اسـتراتژی نیـز مشـخص 

کـردن افـق زمانـی اسـت. همان طـور کـه در بخـش قبـل گفتـه شـد، 
سـرمایه گذاری نیازمند صبر اسـت، زیـرا با داشـتن صبر و دیـد بلندمدت 
است که می توانیم سـرمایه خود را از بسیاری از ریسـک های کوتاه مدت 
و هیجان هـای مقطعـی بـازار در امـان نگـه داریـم. یکـی از نکاتـی کـه بایـد 
گـر بیشـتر بـه سـرمایه گذاری های  بـه آن توجـه کـرد، این اسـت کـه حتـی ا
کوتاه مـدت علاقه مندیـد، می توانیـد بخشـی از سـرمایه خـود را بـه 
گـر بـه دلیـل  سـرمایه گذاری های بلندمـدت اختصـاص دهیـد، زیـرا ا
نوسانات کوتاه مدت بازار، مقداری از سرمایه خود را از دست دهید، این 

سـرمایه گذاری ها از شـما محافظـت می کنـد.
اهمیت مدیریت ریسک در سرمایه گذاری

بازار بورس همیشــه با نوســان همراه اســت. این نوســانات عامل اصلی 
جذابیت این بازار برای مشــتریان و البتــه عامل اصلی وجود ریســک در 
این بازار است. در تعریف، ریسک به معنای احتمال انحراف بازده واقعی 
از بازده پیش بینی شده اســت. ریســک ها انواع مختلفی دارند که به دو 
گروه سیســتماتیک و غیرسیســتماتیک تقسیم بندی می شــوند. برای 
تحت کنترل داشتن ریسک ها، بررسی هریک از این موارد پیش از هرگونه 

اقدام، ضروری است.
یکــی از راه هایــی کــه ســرمایه گذاران ریســک کلــی خــود را بــا آن کاهــش 
می دهند، سرمایه گذاری در انواع مختلف اوراق بهادار همچون سهام، 
گواهی ســکه طلا، اوراق مشــارکت و … اســت. این عمل به عنوان متنوع 
سازی شناخته شده و به شــرط آنکه به صورت اصولی انجام شود، نقش 

مهمی در کاهش ریسک هر سرمایه گذاری دارد.

تصمیم گیری عجولانه؛ هرگز!
سرمایه گذاری در بازار بورس ممکن است در کوتاه مدت نوسان های زیاد 
و شدیدی را به همراه داشته باشد. این عامل باعث تصمیم گیری هایی 
مبتنی بر تــرس یا امیــدواری زیــاد و عجولانه شــده  که سلســله ای از این 
تصمیم ها بدون شک در نهایت به ضرر سرمایه گذار شده و شرایط را هر 
لحظه سخت تر می کند. با این تفاســیر راه حل این مشکل نیز می تواند 
گزینه ای به نام سرمایه گذاری بلندمدت باشد که باعث می شود تا با کاهش 
استرس و فشــار بر سرمایه گذار، کنترل احساســات هم برای وی ساده تر 

شود و تصمیم گیری های عقلانی و بهتری را داشته باشد.
اهداف کلیدی برای سرمایه گذاری بلندمدت

ســرمایه گذاری بلندمدت به افراد کمک می کند تا اهداف مالی خود را با 
اســتفاده از بازدهی مناســب محقق کنند. هرچند اهــداف افراد ممکن 
است متفاوت باشد، اما همه در نهایت به دنبال ایجاد ثبات مالی و کسب 
بازدهی بالا هستند. به برخی از دلایل رایج برای سرمایه گذاری بلندمدت 

عبارت اند از:
رشد سللرمایه: یکی از اهداف کلیدی ســرمایه گذاری بلندمدت، 
افزایش ارزش سرمایه در طول زمان، به ویژه در دوره های تورمی است. این 
امر بــه ســرمایه گذاران فرصــت می دهد تا بــا بهره گیــری از افزایــش ارزش 

دارایی های خود به سودهای قابل توجهی دست یابند.
آمادگی برای دوران بازنشستگی: بسیاری از افراد سرمایه گذاری 
بلندمدت را به عنوان ابزاری برای ایجاد ثبات مالی در دوران بازنشستگی 
انتخاب می کنند. آغاز زودهنگام این نوع ســرمایه گذاری به آن ها کمک 

می کند تا با بهره گیری از رشد تدریجی سرمایه، آینده ای امن و پایدار برای 
خود فراهم کنند.

تأمین مالی فرزنللدان: والدین معمولاً بــا تولد فرزنــدان به دنبال 
انتخاب مناســب ترین گزینه های ســرمایه گذاری بلندمدت هســتند تا 

هزینه های تحصیل یا حمایت از آینده شغلی آن ها را فراهم کنند.
افزایش سللرمایه برای خرید دارایللی: ســرمایه گذاری بلندمدت 
راهــکاری مناســب بــرای جمــع آوری ســرمایه موردنیــاز جهــت خریــد 
دارایی هایــی نظیر ملک اســت. بــرای این منظــور، ســرمایه گذاری باید 

بازدهی کافی داشته باشد تا از نرخ رشد ارزش این دارایی ها بالاتر باشد.
چگونه سرمایه گذاری خود را شروع کنید؟

با توجه به پیشــرفت های اخیر و توســعه بــورس آنلاین، ســرمایه گذاری 
به آسانی انجام می گردد. در بورس اوراق بهادار، ابزارهای متناسب با انواع 
مختلف راهبُردها همچون کوتاه مدت و بلندمدت، وجود دارد. ازجمله 
این ابزارها می توان به سهام و سایر اوراق بهادار، صندوق سرمایه گذاری و 

سبدگردانی اختصاصی اشاره کرد.
سرمایه گذاری بلندمدت یکی از راهکارهای کلیدی برای تحقق اهداف 
مالی و افزایش ثروت در طول زمان است. این نوع سرمایه گذاری با فراهم 
کــردن فرصت هایی برای رشــد پایــدار ســرمایه و حفــظ ارزش دارایی ها، 
به ویژه در شرایط تورمی، نقشی اساسی در ایجاد امنیت مالی ایفا می کند. 
با شناسایی اهداف مشخص، تحلیل دقیق بازار و بهره گیری از ابزارهای 
گون ســرمایه گذاری، می توان گامی مؤثر برای ایجــاد آینده ای مالی  گونا

پایدار برداشت.

سرمایه گذاری بلندمدت
یم بورس بیاموز

   تهیه کننده:ساسان نوری آهناسفنجیبرپایههیدروژنآبی:راهحلیدرراستایفولادسبز
کارشناس  واحد تحقیق و توسعه

   تهیه کننده:امور سهام و مجامع
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فواید باغبانی برای سالمندان

 اجتمـــــا             عـــــــی

فقط 10 روز بی تحرکی می تواند به مغز آسیب برساندافرادی که تا دیروقت بیدارند، بیشتر در معرض افسردگی هستند

که  محققان دانشگاه ساری )Surrey( در انگلستان می گویند افرادی 
شب ها دیر به خواب می روند و دیر بیدار می شوند، بیشتر در معرض 
که  است  بیولوژیکی  تمایلی  »شب زنده داری«  هستند.  افسردگی  خطر 
ترجیح می دهیم عصرها فعال باشیم و دیرتر بخوابیم و دیرتر بیدار شویم. 
محققان به افرادی که شب ها نمی خوابند یا به دلایلی نمی توانند خواب 
گاهی را  شبانه معمولی داشته باشند، توصیه می کنند مهارت های ذهن آ
گاه ترند.  در خود تقویت کنند، زیرا افرادی که سحرخیزند، ذهن آ

پژوهشی علمی نشان می دهد وقتی از عضلات استفاده نمی شود و تحرکی 
که با زوال شناختی و  وجــود نــدارد، تغییرات خاصی در مغز رخ می دهد 
آلزایمر مرتبط است. آن ها همچنین دریافتند ۱0 روز استفاده نکردن از عضله 
باعث افزایش نشانگرهای پروتئین های خاص در مغز می شود که به شدت 
با بیماری آلزایمر مرتبط اند. پیش ازاین محققان دانشگاه استرالیای جنوبی 
نیز دریافته بودند که فعالیت های سبک و ورزش در تمام سنین برای قوای 
شناختی عمومی، حافظه و عملکرد اجرایی مغز مفید است.

با نهایت تأسف در هفته گذشته، تعدادی از همکاران 
گرامی داغدار عزیزان خود شدند، ازجمله سیدجواد 
موسوی شاغل در نورد گرم، محمدجواد کریمی شاغل 
در نورد سرد، اسدالله نصیری شاغل در کنترل مواد و 
محمدحسین ایمانی شاغل در خرید در غم درگذشت 
پدر و خسرو سلیمی شاغل در نورد گرم در غم درگذشت 

مادر به سوگ نشستند.
همچنین همکاران بازنشسته شادروانان محمود بابایی، 
اصغر ایمانی سیچانی و  رستم احمد پور دار فانی را وداع 

گفتند و به دیار حق شتافتند.
این غم جانکاه و ضایعه جبران ناپذیر را به محضر 
خانواده های این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و برای 
آنان علو درجات را از درگاه حق تعالی مسئلت می نماییم.

ابراز همدردی

خانواده 

بازنشستگانفولاد

باغبانی برای سالمندان مزیت های بسیاری برای افراد   
در گروه هللای سللنی مختلللف، به ویللژه بللرای سللالمندان دارد. 
باغبانللی و سللبزی کاری فراتللر از یک فعالیللت تفریحی اسللت و 
می تواند تأثیرات مثبتی بر سامت جسمی و روانی سالمندان 
داشته باشد همچنین در نظر داشته باشید این گونه فعالیت ها 

محاسن اجتماعی برای سالخورده ها به همراه دارد.
ک و گیاهــان می توانــد بــه تقویت سیســتم ایمنی  تماس بــا خــا
بدن کمک کند و سالخورده ها را در برابر بیماری ها مقاوم تر کند. 
اســتفاده از برخــی از ادوات کشــاورزی ماننــد: بیل، بیلچــه، اره و 
قیچی باغبانی در بالا برده قوای جســمی تأثیر مستقیم دارد. در 
این مقاله درباره فواید جسمی، روحی و اجتماعی باغبانی برای 
پیرها و سالمندان اشاره می شود. همچنین ایده ها و نکاتی را در 

این زمینه بیان خواهیم کرد.
باغبانی به فعالیت، هنر یا پیشه رویاندن گل ها و گیاهان مختلف 
گفته می شود. این علم شــامل کاشــت و پرورش گیاهان زینتی، 
گیاهان دارویی، درختان میوه و طراحی فضای سبز است. باغبانی 
می توانــد در باغ هــا، باغچه هــا، حیاط خانه هــا و حتــی در بالای 

پشت بام ها و ایوان ها انجام شود.
فواید جسمی باغبانی برای سالمندان

باغبانــی فواید و محاســن جســمی بســیاری بــرای کهنســالان و 
سالمندان دارد که می تواند به بهبود کیفیت زندگی و سلامت کلی 

آن ها کمک کند. برخی از این فواید عبارت اند از:
فعالیت بدنی: باغبانی به عنوان یــک فعالیت بدنی می تواند به 
بهبود سلامت قلب و عروق، کاهش وزن، تقویت عضلات، بهبود 
تعادل و افزایش انعطاف پذیری کمک کند. فعالیت های فیزیکی 
مانند حفاری، کاشت و آبیاری گیاهان می تواند به تقویت عضلات 

و افزایش تحرک سالمندان کمک کند.
تقویللت اسللتخوان ها: ازآنجا کــه باغبانــی در فضــای بــاز و زیر نور 
خورشید انجام می شود، به تولید ویتامین D در بدن کمک می کند 
کم استخوان ها، کاهش خطر پوکی استخوان  که برای سلامت و ترا

و تقویت سیستم ایمنی ضرورت دارد.
کاهش وزن: انجام برخی از فعالیت ها مثــل بیل زنی و هرس گل 
و گیاه و درختان باعث کالری سوزی می شود که می تواند مشکل 
کم تحرکــی را حــل و به کاهــش وزن و بهبــود تناســب اندام کمک 

زیادی کند.
amnoaram.com:منبع      

شادروان محمود بابایی

شادروان اصغر ایمانی سیچانی 

شادروان رستم احمد پور

احمدرضا ایرانپور مبارکه
خطوط نهائی

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰9/۳۰

غلامرضا افراسی
بسته بندی و بارگیری

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰۷/۳۰

حشمت محمدی
ریخته گری مداوم

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰9/۳۰

رضا احمدی
بسته بندی و بارگیری

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰9/۳۰

محمد مهدی پور
ریخته گری مداوم

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰9/۳۰

اسماعیل سبکتکین
راهبری و تعمیرات جرثقیل ها و ترانسفرکارها

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰9/۳۰

مجتبی مهدیان مارانی
خطوط آنیلینگ و شست وشوی الکترولیتی

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰9/۳۰

علی رضا سیفی
راهبری و تعمیرات جرثقیل ها و ترانسفرکارها

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۱۰/۳۰

غلامرضا محمدی شریف آبادی
کارگاه های غلتک

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰۵/۳۰

محمدرضا زمانی قلعه میرزما نی
بسته بندی و بارگیری

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰9/۳۰

حمیدرضا رحیمی کلیشادی
خطوط نهائی و تکمیل نورد گرم

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۰9/۳۰

مظفر اشرفی
بسته بندی و بارگیری

روز بازنشستگی :  ۱4۰۳/۱۰/۳۰

فولادستان   1؛  
روایت جرثقیل 18

پیرنگ شانزدهم: یک روز آرامش
همه منتظر بودیـم. بعـد از صـد روز پـر از التهاب، صـد روز پر از خسـتگی 
و تلاش، صـد روز پر از امید و کوشـش همـه واحدهـا، اعم از فولادسـازی، 
پیمانـکار، تأمین کننـده، مشـاور و...، حـالا منتظـر بودیـم تـا راه انـدازی و 
شـروع به کار جرثقیل را ببینیـم. اپراتور بالا رفـت و اسـتارت زد. نگاهمان 
بـه قلاب هـای جرثقیـل بـود کـه تـکان بخـورد؛ امـا هیـچ اتفاقـی نیفتـاد. 
جرثقیـل خطـا داده بـود و امـکان فرمـان دادن بـه قلاب هـا نبـود. وقـت 
بـرای آه و نالـه نداشـتیم. بایـد سـریع همه چیـز را از اول مـرور می کردیم تا 
بفهمیـم مشـکل از کجاسـت. هرکـدام دربـاره رشـته و کار مخصـوص بـه 
خودمان، بررسی را شروع کردیم. چند لحظه بعد بچه های برق مشکل 
را پیدا کردند: برای تغذیه موتورها به جای استفاده از دو درایو باید از یک 
درایو اسـتفاده می کردنـد. به حـرف راحت بـود. همان وقت دسـت به کار 
شدند. ۲4 ساعت بعد مشـکل حل شده بود؛ بیسـت وچهار ساعت کار 

بی وقفـه و بی خوابـی.
بالاخره ۲۰ اردیبهشت ۱4۰۲، در تاریخ فولاد مبارکه روزی به یادماندنی 
شد. دوباره همه توی سالن جمع شده بودیم. دل توی دلمان نبود. 
خداخدا می کردیم این بار دیگر مشکلی پیش نیاید. اپراتور و چند نفر از 

بچه ها از جرثقیل بالا رفتند. اپراتور از آن بالا برایمان دستی تکان داد و بعد 
دست هایش را رو به آسمان گرفت و بلند گفت: »خدایا به امید خودت.« 
و استارت زد. نگاهمان چرخید روی قلاب ها. قلاب ها شروع به حرکت 
کردند. صدای بچه ها پیچید توی سالن. یکی خدا را شکر می کرد و آن 

یکی بلندبلند می خندید. هیچ کدام سر از پا نمی شناختیم. بی خوابی ها، 
دوری از زن و بچه، خستگی ها و تلاش هایمان جواب داده بود.

ما آدم های معمولی، کارمان این بود که در کنار هم و با کمک هم، 
ناممکن ها را ممکن کنیم.

    تهیه و تدوین: ارغوان آقاداود
 کارشناس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی

رویکرد »داستان سرایی« تعهد فولاد مبارکه به ماندگار کردن دانش سازمانی و تقویت فرهنگ یادگیری را نشان می دهد. داستان سرایی در این سازمان نه تنها به بازگویی 
گذشته محدود نیست، بلکه به عنوان ابزاری استراتژیک برای ایجاد انگیزه، تقویت نوآوری و ایجاد همبستگی میان کارکنان استفاده می شود.

»فولادستان« بر آن است که روایتگر داستان های واقعی، اما الهام بخش شرکت فولاد مبارکه باشد که از فراز تجارب، دانش و تعهد کارکنان، چشم اندازی به آینده درخشان 
این شرکت ترسیم کند و به دنبال الگویی برای ماندگاری این موفقیت ها در قالب داستان های کارکنان فولاد مبارکه است. روایت هایی که در لحظه لحظه زندگی کاری 
همکارانمان وجود دارد و ما مشتاق شنیدن و مستندسازی این روایت ها هستیم و شنیدن نظرات خوانندگان این روایت ها، یاریگر ما در بهبود رویکرد داستان سرایی 
در حوزه های تمرکز و سطوح مختلف خواهد بود. تجربه های شکست در سطوح مختلف، از دیگر حوزه های تمرکز داستان سرایی با محوریت مدیریت دانش محسوب 

می شود. امید که این رویکرد جدید، گامی در مسیر خلق آینده ای بهتر  باشد.
ح شده،   در »مسابقه فولادستان« شرکت فرمایید و با ارسال  پاسخ صحیح به همراه  از شما دعوت می شود تا هر هفته پس از مطالعه پیرنگ ها و پاسخ به سؤال   مطر

نام و نام خانوادگی/ شماره پرسنلی  به  سامانه پیامکی 3000322222  یا  ثبت در پرتال مدیریت دانش  شانس خود را برای بُردن یکی از جوایز به قید قرعه امتحان کنید.
روایت جرثقیل 18، اولین داســتان از مجموعه فولادستان است و از دست رفتن یکی از جرثقیل های حیاتی ناحیه فولادسازی در مقطعی سرنوشت ساز از برنامه تداوم و 
افزایش تولید شرکت فولاد مبارکه و نحوه مدیریــت، مواجهــه مسئولانه و رفع اثــر این اتفاق بــر فراینــد تولید را که حاصــل کار تیمــی موفــق مدیران و کارکنان ناحیه مذکور 
اســت از زبان ایشــان روایــت می کند. فضــای همدلی و تــلاش جمعی که پــس از این اتفاق شــکل می گیرد و نمونه های آن را در دیگر واحدهای فولاد مبارکه نیــز می تــوان 
مشــاهده کــرد، الگویی موفــق بــرای ناامید نشدن و اثبات توانایی هــــا در ســخت ترین شرایط ممکن است. داســتان مردانی که در ایــن مســــیر علی رغــم مواجهه با مشکلات 
فــراوان، انتظــارات را زیر پا گذاشتند و با همدلی و پشتکار و کار گروهی خود نه تنها رکــــورد تعمیر جرثقیــل در 100 روز را جابه جا کردند، بلکه میزان تولیــد فولاد را در این زمــــان 

چالش برانگیز 62روزه افزایــش دادند و رکورد جدیدی ثبت کردند.
 ، آقایان پدرام فتاح المنان، مصطفی حقانی، محمدعلی شفیعی، حمیدرضا شاکری، مسعود زمانی مقدم، مصطفی صادق زاده، صادق رنجبر کتاب به روایتگری  این 
محمدرضا صافی، منصور سنایی نژاد، احسان مقدس، هادی قاسمی، امیر خسروان، محمدمحسن رفیعیان اصفهانی، نادر داوری تدوین شد. در صورت تمایل جهت 

دریافت این کتاب به واحد سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی مراجعه فرمایید.

اســامی برنــدگان پیرنگ پانزدهــم     »صد روز پرالتهاب«

اسماعیل رفیعی کرکوندی
گندله سازی

شماره پرسنلی ۱۵۱9۱۸

مسعود شریف نائینی
تعمیرگاه مرکزی

شماره پرسنلی ۱46۰۰۲

مهشید صفیری
بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست

شماره پرسنلی 9۵۷9۱6

جهت شنیدن
 روایتِ  این داستان، 

 کد  را اسکن کنید.

چرا امکان فرمان دادن به قاب های جرثقیل وجود نداشت؟
      الف(تعویض کابل تغذیه  

        ب( حذف کامل درایو و اجرای دستی
      ج(استفاده از دو درایو به جای یک درایو

سؤال مسابقه فولادستانسؤال مسابقه فولادستان

قسمت اول
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 ورزش             

کارکنان فولاد مبارکه  مسابقات پرهیجان والیبال 
اصفهان که به مناسبت دهه مبارک فجر، از ۱۲ بهمن ماه 
۱۴۰۳ آغاز شده بود در شامگاه ۱9 فروردین ماه ۱۴۰۴ با 

قهرمانی تیم HSE به پایان رسید.
به گزارش امور ورزش، پس از برگزاری ۱۳ دوره این مسابقات در سالن 
داخلی شرکت، دومین دوره این مسابقات در سالن والیبال مجموعه 
فرهنگی، ورزشی فردوس برگزار شد و در نهایت تیم »HSE« با نتیجه ۲ بر 
۱ از سد تیم فولادسازی گذشت و با شایستگی عنوان قهرمانی و تیم های 
فولادسازی و آهن سازی نیز به ترتیب عناوین دوم و سوم را به خود 

اختصاص دادند.
 ، مراسم اختتامیه این دوره از رقابت ها با حضور حسین مدرسی فر
معاون سرمایه انسانی، مجتبی لطفی رئیس امور ورزش، هومن فیروزی 
مدیرعامل باشگاه سپاهان نوین، کمالی مدیر ناحیه فولادسازی، سرگرد 
مالکی فرمانده حوزه بسیج شهید موحدیان شرکت فولاد مبارکه و جمعی 
از مسئولین واحد سرمایه انسانی این شرکت برگزار و در فضایی صمیمی 

از تیم های برتر و بازیکنان شاخص تقدیر شد.

معاون سرمایه انسانی شرکت فولاد مبارکه در آیین اختتامیه 
مسابقات والیبال داخلی:

ضرورت نگاه هدفمند به ورزش در شرکت فولاد مبارکه

در آیین اختتامیه مسابقات والیبال کارکنان، حسین مدرسی فر، معاون 
سرمایه انسانی فولاد مبارکه، ضمن تبریک به ورزشکاران، داوران، 
برگزارکنندگان و حاضران در سالن، بر نقش مهم ورزش در ارتقای بهره وری، 

کید کرد. سلامت جسمی و نشاط سازمانی تأ
وی ادامه داد: ما به ورزش با دو هدف نگاه می کنیم؛ یکی ایجاد شادابی، 
نشاط و سلامتی برای کارکنان و خانواده ها و دیگری ارتقای بهره وری در 
. این اهداف به صورت مستقیم با کیفیت زندگی و عملکرد  محیط کار

کارکنان گره خورده اند و اهمیت زیادی دارند.

کید بر نقش آفرینی ورزش در آینده شرکت افزود: ما باید  مدرسی فر با تأ
به نسل آینده نیز توجه داشته باشیم. فرزندان و نوجوانانی که امروز در 
سنین رشد هستند، ظرفیت تبدیل شدن به قهرمانان ملی را دارند؛ 
کنون در سطح جهان موفق  بنابراین ضرورت دارد در رشته هایی که تا
به کسب عنوان نشده ایم و ظرفیت های آن ها را در کشورمان وجود دارد، 

برنامه ریزی و سرمایه گذاری کنیم.
کادمی ها و ورزش های پایه لزوم برنامه ریزی دقیق برای آ

کادمی های  کید کرد: توجه ویژه به آ معاون سرمایه انسانی فولاد مبارکه تأ
ورزشی فرزندان کارکنان فولاد مبارکه، طراحی برنامه های هدفمند برای 
نوجوانان و تربیت نیروهایی که بتوانند در آینده به تیم های ملی راه یابند، 
از دیگر اولویت های ماست. بر این باوریم که کسب جایگاه در رشته های 
مشخص، به ویژه در سطح ورزش کارگری، با برنامه ریزی دقیق و حمایت 

ساختاری کاملاً ممکن و دست یافتنی است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: در این مسیر، نقش مدیران، سرپرستان 
و کادر اجرایی مسابقات بسیار مهم است. امیدواریم بتوانیم در مجامع 
کارگری، ملی و بین المللی نیز حضور مؤثری داشته باشیم و برنامه های 

خوبی در این زمینه ارائه کنیم.

رئیس امور ورزش فولاد مبارکه:
کید بر نقش ورزش در ارتقای سامت کارکنان تأ

در این آیین، همچنین مجتبی لطفی، رئیس امور ورزش فولاد مبارکه، بر 
کید و از  اهمیت توسعه فعالیت های ورزشی میان کارکنان و خانواده ها تأ

تلاش های انجام شده در این مسیر قدردانی کرد.
وی گفت، هدف ما از این رقابت ها، ایجاد فضای شاد و سالم برای 

همکاران و ارتقای روحیه تیمی و سلامت جسمانی آنان است.
باشگاه سپاهان نوین؛ پیشرو در توسعه ورزش های کارگری
رئیس امور ورزش فولاد مبارکه در ادامه گفت: باشگاه سپاهان نوین 
به عنوان پیمانکار حوزه ورزش کارگری، مسئولیت برگزاری مسابقات و 

تیم داری در بخش آقایان و بانوان صنعت و فرزندان کارکنان را بر عهده 
دارد و نگهداری و بهره برداری از مجموعه های ورزشی فولاد مبارکه نیز در 

همین چارچوب انجام می شود.
وی خاطرنشان کرد: تیم های فولاد مبارکه در سال گذشته، بیش از 4۰ 
عنوان قهرمانی در سطوح استانی، کشوری و بین المللی در حوزه ورزش 
کارگری، به ویژه در مسابقات ایمیدرو کسب کردند، ازجمله اینکه تیم 

والیبال صنعت فولاد عنوان نایب قهرمانی کشور را از آن خود کرد.
موفقیت در ورزش فرزندان کارکنان

کادمی های ورزشی نیز فرزندان کارکنان موفق  به گفته لطفی، در حوزه آ
به کسب بیش از ۲۰۰ عنوان برتر در سطح استان و کشور شدند که این 
موضوع نشان دهنده توجه ویژه شرکت به ورزش پایه و آینده سازان فولاد 

مبارکه است.
جامعه 12۶ هزار نفری ورزش فولاد مبارکه

، شامل  لطفی در ادامه بیان کرد: در حال حاضر بیش از ۱۲6 هزار نفر
کارکنان، پیمانکاران، بازنشستگان، شرکت های هلدینگ و خانواده 
محترم ایشان تحت پوشش خدمات ورزشی فولاد مبارکه قرار دارند. 
بااین حال، حدود ۳۰ هزار نفر هنوز در برنامه های ورزشی شرکت مشارکت 
ندارند و امیدواریم با حمایت مدیریت ارشد شرکت و اجرای پروژه های 

توسعه ای، این افراد نیز به جامعه ورزشکاران ملحق شوند.
بهره مندی روزانه بیش از 1۵00 نفر از فضاهای ورزشی باغ 

فردوس
بنابر اظهارات رئیس امور ورزش فولاد مبارکه، در حال حاضر بیش از 
کن ورزشی شرکت توسط امور ورزش و باشگاه  ۲۲۰ هزار مترمربع از اما
سپاهان نوین نگهداری و بهره برداری می شود و روزانه بین ۱۵۰۰ تا ۲۰۰۰ 
نفر از خانواده بزرگ فولاد از امکانات ورزشی باغ فردوس استفاده می کنند.

وی در بخش پایانی سخنان خود عنوان کرد: آغاز سال ۱4۰4 را با شور و 
هیجان ورزش والیبال شروع کردیم و امیدواریم هفته آینده با برگزاری 
فینال مسابقات فوتسال و ادامه رقابت های ورزشی، سالی پرنشاط و 

پرافتخار را در کنار یکدیگر رقم بزنیم.

بانوان طایی  فولاد مبارکه  سپاهان 

در جام جهانی ساندا 

خوش درخشیدند

سهیا منصوریان، ووشو کار سپاهانی و نماینده وزن ۶۰   
کیلوگرم زنللان ایللران نایب قهرمان جام جهانی سللاندا شللد. 
همچنین شهربانو منصوریان، ووشو کار سپاهانی و نماینده 
وزن ۷۵ کیلوگرم زنان ایران با شکست رقیب خود به مدال طا 

جام جهانی ساندا دست یافت.
 به گزارش روابط عمومی باشگاه سپاهان، دهمین دوره مسابقات 
جام جهانی ساندا به میزبانی جیانگ یین چین۲۰ فروردین ماه 
به پایان رســید. در روز ســوم و پایانی رقابت ها سهیلا منصوریان 
نماینــده وزن 6۰ کیلوگــرم ایــران کــه پیــش از ایــن ســالومه یائل 
سوئیسی را در دور نخست شکست داده بود برای کسب مدال به 
مصاف تی تو توی حریف ویتنامی خود رفت و عنوان نایب قهرمانی 

را از آن خود کرد.
شــهربانو منصوریان نماینده وزن ۷۵ کیلوگرم نیز با هدایت الهه 
منصوریان برای کســب مــدال به مصــاف ریمل خلیفــی حریف 
تونسی خود رفت و ضمن برتری با امتیاز فنی مقابل این ورزشکار 

به مدال ارزشمند طلا دست یافت و قهرمانی را از آن خود کرد.
تیم ملی ساندا ایران با چهار نماینده در این دوره از پیکارها حضور 
پیدا کرد و با درخشش هر چهار نماینده موفق به کسب سه مدال 

طلا و یک نشان نقره شد.

به گزارش خبرنگار ایراسین، تیم فوتبال فولاد مبارکه سپاهان در 
دیداری از هفته بیست وششم لیگ برتر ایران در ورزشگاه نقش 
جهان اصفهان مقابل مس رفسنجان قرار گرفت و با نتیجه یک بر 

صفر پیروز شد.
فولاد مبارکه سپاهان با این برد ۵۳ امتیازی شد تا با یک بازی بیشتر نسبت 

کتور به ۲ امتیازی صدرنشین برسد. به ترا

هواداران  فولاد مبارکه سپاهان پیش از شروع این دیدار با تشویق وسام 
کو، از این بازیکن  بن یدر ستاره سابق تیم ملی فرانسه و تیم های سویا و مونا

مطرح که شماره ۱۲ طلایی را هم برتن می کند، استقبال کردند.
مهدی لیموچی یکی از ستاره های این فصل فولاد مبارکه سپاهان که 
گر دیدار طلایی پوشان مقابل مسی ها بود. درگیر مصدومیت  شده، تماشا
در دقیقه 6 جواد آقایی پور ستاره خط حمله  فولاد مبارکه سپاهان پرتاب 

اوت آریا یوسفی را با ضربه سر به گوشه دروازه حامد لک فرستاد تا خیلی 
زود میزبان پیش بیفتد.

فولاد مبارکه سپاهان سپاهان تا دقایق انتهایی در زدن گل دوم و آسوده 
کام بود، تا اینکه مس برای فرار از شکست حملات  کردن خیال هواداران نا
بیشتری را تدارک دید، اما درخشش خط دفاعی  فولاد مبارکه سپاهان 

باعث شد تا تک گل دقایق ابتدایی حفظ شود.

 فولاد مبارکه سپاهان به صدر جدول نزدیک تر شد

 ورزش              ورزش             

   خدمات عمومی و امور رفاهی/ امور ورزش

برگزاری تست انتخابی تیم های 

کوهنوردی آقایان صنعت فولاد مبارکه

تست انتخابی تیم های صنعت فوتبال 

هفت نفره و فوتسال بزرگسالان 

به اطاع همکاران گرامی می رساند امور ورزش   
فولاد مبارکه در نظر دارد جهت عضویت در تیم های 
کوهنوردی سال ۱۴۰۴، از افراد واجد شرایط ثبت نام به 

عمل آورد.
کوهپیمایــی،  کارآمــوزی  مــدرک  کــه  متقاضیانــی 
ســنگ نوردی، بــرف و یــخ را از فدراســیون کوهنــوردی 
جمهوری اسلامی ایران اخذ کرده اند، باید جهت انجام 
تســت انتخابــی، روزهــای پنج شــنبه و جمعــه ۲۸ و ۲9 
فروردین ماه ۱4۰۱ رأس ساعت ۸ صبح در محل آزمون به 
نشانی بهارســتان، انتهای خیابان ایثار، جنب مجتمع 

کتوس حضور یابند. ورزشی کا
جهت هماهنگی و کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 

۰9۰۱۰۰۳۸6۰۸ )آقای امامی( تماس حاصل فرمایید.

  به اطاع همکاران محترم شاغل در شرکت فولاد 
مبارکه اعم از رسمی، پیمانکار و شرکت های گروه 
می رساند امور ورزش فولاد مبارکه در نظر دارد جهت 
تشکیل تیم های صنعت فوتبال هفت نفره و فوتسال 

بزرگسالان تست انتخابی برگزار کند. 
علاقه مندان می بایست جهت انجام تست، از تاریخ ٢٣ تا 
٢٧ فروردین ماه ۱4۰4، روز های زوج از ساعت ١٨:٠٠ تا ١٩:٣٠ 
با هماهنگی سرپرست مربوطه در محل مجموعه ورزشی 

تختی مبارکه حضور یابند.
شماره تلفن سرپرست جهت هماهنگی:

۰9۱۳۱66۱۳۸۸ ) آقای خالویی (

اطلاعیه

خبر کوتاه

فستیوال دختران و پسللران رده سللنی ۳ تا ۶ سال به 
مدت دو روز در مجموعه پایگاه قهرمانی های نگین 
سپاهان شهر با هدف آشنایی از نقطه صفر با الفبای 

حرکتی و یادگیری اصولی ورزش برگزار شد.
به گــزارش امــور ورزش، بیــش از ۱۸۰ دختر و پســر در روزهای دوشــنبه و 
سه شنبه، ۲۷ و ۲۸ اسفندماه در این رویداد حضور داشتند و در پایان با 

دریافت موردتقدیر قرار گرفتند.

بللر اسللاس اعللام هیئللت ورزش هللای آبللی اسللتان 
کز تخصصی شللنا بر اسللاس  اصفهان، رتبه بندی مرا
شاخص نظام آموزش ملی شنا در سال ۱۴۰۳ منتشر 
شد و در این چارچوب، فولاد مبارکه با جذب ۵۴۲ ورزشکار رتبه اول 
و رؤیاهای آبی و قهرمانی ستارگان نیز به ترتیب رتبه های دوم و سوم 

را به خود اختصاص دادند.
بــه گــزارش امــور ورزش فــولاد مبارکــه، ایــن موفقیــت نشــان دهنده 
سرمایه گذاری و توجه ویژه شرکت فولاد مبارکه به توسعه ورزش های پایه 

و به خصوص رشته شنا در استان اصفهان است. فولاد مبارکه با فراهم 
کردن امکانات و تجهیزات مناسب، همچنین بهره گیری از مربیان مجرب 
و کارآزموده، توانسته است محیطی مناسب برای پرورش استعدادهای 

شنای استان فراهم آورد.
شــایان ذکر اســت نظام آموزش ملی شنا شــاخصی اســت که بر اساس 
کز تخصصی شــنا در زمینه های مختلف ازجمله تعداد  آن عملکرد مرا
ورزشکاران جذب شده، کیفیت آموزش، امکانات، تجهیزات و همچنین 

نتایج کسب شده در مسابقات مورد ارزیابی قرار می گیرد.

برگزاری فستیوال پایان سال 
کادمی فولاد مبارکه دختران و پسران پیش آ

جایگاه نخست مراکز شنای اصفهان
 به فولاد مبارکه اختصاص یافت

قهرمانیتیمHSEدرمسابقاتوالیبالکارکنانفولادمبارکه

حسین مدرسی فر
معاون سرمایه انسانی فولاد مبارکه

مجتبی لطفی
 رئیس امور ورزش فولاد مبارکه
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حدیث

 فرهنــگݡــــی

هفدهم شللوال سللال پنجم هجللری روز   
نبللرد پهلوانللی بللزرگ جوانمرد عالم بشللریت 
حضرت علی )ع( با عمروبن عبدود در جنگ 
خنللدق کلله نمللاد شللجاعت و اخللاق اسللت، 
توسللط شللورای فرهنگ عمومی به نللام »روز 
ملی فرهنگ پهلوانللی و ورزش زورخانه ای« 
تصویللب و بلله تأییللد شللورای عالللی انقللاب 

فرهنگی رسیده و اباغ شده است.
علی )علیه السلام( همان گونه که الگوی شجاعت 
و مبــارزه و جهاد اســت، الگــوی تســامح و عفو و 
گذشت نیز هست و البته الگوی غیرت دینی، حق 
باوری، قاطعیت و ارزش مداری هم است. کشتن 
نفس اماره و تلاش برای رضای خدا در راه دین، 
سبب شد مولای متقیان امام علی )علیه السلام( 
نماد بزرگی و جوانمردی دنیا باشد و ۱۷ شوال هر 
سال به روز فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای 

نام گذاری شود.
فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای آمیخته با 
شــجاعت، قدرت و جوانمردی و پهلوان در نزد 
ایرانیان، مردی است تنومند که اخلاق نیکویی 
دارد، در حقیقت خلق نیکو بوده که یک پهلوان 

را حقیقتاً »پهلوان« می کرده است.
قدمــت فرهنــگ پهلوانــی را می تــوان تــا ایــران 
باستان دنبال کرد، زمانی که پهلوانان نیرومند 
در برابــر اهریمن هــا مقاومــت می کردنــد و بــه 
جنگ با آن ها می رفتند. پس از ورود دین مبین 
اســلام، آداب اســلامی با این ورزش عجین شــد 
و با تأثیرپذیری از سرشت جوانمردی امام علی 
علیه السلام و با توجه به فرهنگ ایرانی و اسلامی 
کنــون به عنوان  به مســیر خویــش ادامــه داد و ا

فریدالدیللن ابوحامد محمللد بن ابوبکر   
ابراهیم بن اسللحاق عطار کدکنی نیشللابوری 
شاعر و عارف نام آور ایران در قرن ششم و آغاز 
قرن هفتللم اسللت. ولادتش بلله سللال ۵۳۷ در 
کدکن از توابع نیشللابور اتفاق افتاده اسللت. از 
ابتللدای کار او اطاعی در دسللت نیسللت، جز 
آنکه نوشللته اند پدر وی در شادیاخ نیشابور، 
عطللار عظیم القللدری بللود و بعللد از وفللات او 
فریدالدین کار پدر را دنبال کرد و دکان عطاری 

داشت.
مسلما عطار در آغاز حیات و گویا تا مدتی از دورهٔ 
تحقیق در مقامات عرفانی، شــغل دارو فروشی 
خود را که لازمهٔ آن داشــتن اطلاعاتی از طب نیز 
بوده حفظ کــرده و در داروخانه ســرگرم طبابت 

بوده است.
هرچند در مورد گرایش او به عرفان داستان های 
گونی در تذکره ها نقل شده است، ولی عطار  گونا
در مقدمه »تذکره الاولیاء« علت گرایش خود را به 
صوفیان و عارفان و پیروی از ایشان را، علاقه اش 
از دوران کودکــی برمی شــمرد و نقش ابوســعید 
ابوالخیــر، عــارف و شــاعر ایرانــی، و بهره گیــری از 

دانش وی را در این امر، مهم و مؤثر می داند.
او سفرهای متعددی کرد و عاقبت در زادگاهش 
اقامت گزید. برخی او را »شــیخ الاولیاء« و برخی 

دیگر »سلیمان ثانی« خوانده اند. روزگار
پیری عطار مصادف با حمله خانمان سوز مغول 
به ایران بود. درباره نحوه وفات او مشــهور است 
که در 6۱۸ هـــ. ق در نیشــابور به دســت مغولان 
گرچه تاریخ های متعــددی برای  کشــته شــد، ا

بیسللت و نهم فروردین، مصادف با روز   
ارتش جمهوری اسللامی ایران و بزرگداشللت 
حماسه آفرینی های دلاور مردان نیروی زمینی 
ارتش است. هم زمان با به ثمر رسیدن انقاب 
اسللامی، ارتش رژیم شاهنشللاهی که پیکره 
اصلللی آن را جوانللان برومنللد خانواده هللای 
مسلمان و اغلب مستضعف ایرانی تشکیل 
می داد، به ندای امام خمینی )ره( لبیک گفت 
و درنتیجه هم صدا و همراه با امت در براندازی 
رژیم ستم شاهی و ستیز بی امان با دشمنان 
داخلی و خارجی انقاب برخاست و به عنوان 
نخسللتین بازوی توانمنللد نظامی انقللاب در 
جهت تحقق اهداف جمهوری اسامی ایران 
تاش های خسللتگی ناپذیر و مسللتمری را با 

کاری و ایثار و در ابعاد مختلف آغاز کرد. فدا
بــه همیــن مناســبت امــام خمینــی )ره( روز 
بیســت ونه فروردیــن را روز ارتــش جمهــوری 
اســلامی ایران نام گذاری کرد. امام خمینی )ره( 
روز پیوستن ارتش به مردم را با عبارت حکیمانه 
»لحظه شادی بندگان خدا و یأس ستمگران« 
نقطــه عطــف درخشــان و افتخارآمیــز قلمــداد 

فرمود.

روز بزرگداشت فرهنگ 
پهلوانی و ورزش زورخانه ای

25 فروردین؛  روز
بزرگداشت عطار نیشابوری

روز ارتش

مناسبت

مناسبت

مناسبت
در گلستان شهدا

شللهید علیرضا کریمی وفا فرزند احمد در ۲۸ 
اردیبهشت سللال ۱۳۴۲ در یک خانواده متدین در 
شهر تبریز تولد یافت و مراحل تحصیات ابتدایی و 
دبیرستانی را در زادگاه خود به پایان رساند. ایشان از 
دوران کودکی بر مبنای مفاهیم دینی تربیت شده بود 
و آن طللور کلله برخللی از افللراد خانللواده نقللل کرده اند 
علیرضا از سللن هفت سللالگی و قبللل از آغللاز دوران 
دبسللتان بلله آموختللن و حفللظ قللرآن کریللم و اقاملله 
نمازهای روزانه پرداخت. آنگاه تحصیات ابتدایی را 
در مدرسه سردار ملی و دوره راهنمایی را در مدرسه 

اروند با موفقیت گذراند. 
دوران جوانی شــهید علیرضــا کریمی وفا بــا آغاز نهضت 
اســلامی مردم ایران به رهبری امام خمینــی )ره( تقارن 
داشــت، و این هم زمانی موجب شــده که ایــن نوجوان 
گران قــدر در راهپیمایی هــای مردمــی و فعالیت هــای 
انقلابی شرکت گسترده داشته باشد. شهید کریمی وفا 
در حســاس ترین مراحــل انقلاب اســلامی عاشــقانه به 
مبارزه برخاست و به نشانه عشقی که به مقام بنیان گذار 
جمهــوری اســلامی داشــت دیوارهای خانه مســکونی 

خویش را با تصویر امام)ره(آراسته کرده بود.
او پس از پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی، در مساجد 
محل سکونت حضور یافت و به دفاع از دستاوردهای 
انقلاب برخاســت. شــب ها را تا صبــح در خیابان های 

شــهر به منظور دفاع از نظام نوپای جمهوری اسلامی 
می گذراند. ســرانجام بــرای گذراندن دوره دبیرســتان 
وارد دبیرســتان فردوســی تبریــز شــد و در ســال ۱۳6۱ 
پس از اتمام امتحانات سال ســوم برای اولین بار عازم 
جبهه های نبرد بــا متجاوزین صدامی شــد و در قالب 

تیم های خنثی سازی مین مشغول فعالیت گشت.
شــهید علیرضــا کریمــی وفــا در ســال ۱۳6۲ در آزمــون 
سراسری ورود به دانشگاه ها شــرکت کرد، و از دانشگاه 
تبریز در رشــته ریاضی پذیرش گرفــت. بلافاصله بعد از 
ثبت نام در دانشگاه مجدداً به جبهه جنگ حق علیه 
باطل شتافت و در فروردین ۱۳6۳ از ناحیه پیشانی مورد 
اصابت ترکش قرار گرفت و به تبریز بازگشت و در یکی از 

بیمارستان های شهر بستری شد.
دانشــجوی شــهید علیرضــا کریمــی وفــا بــار دیگــر در 
فروردیــن ســال ۱۳6۵ از طــرف واحــد اعــزام بــه جبهه 
جهاد دانشگاهی عازم جبهه های نبرد حق علیه باطل 
شــد و پس از پایــان ایــن مأموریت بــه تبریز بازگشــت و 
تحصیلات دانشگاهی را از سرگرفت. با مطرح شدن پروژه 
فعالیت کارگاه دانشکده فنی ساخت قطعات خمپاره در 
داخل دانشگاه شهید علیرضا کریمی وفا هم به جمع 
دانشــجویان فعال در این بخش پیوســت و ســرانجام 
در شامگاه ۲۷ دی ماه همان سال بر اثر حمله هوایی 

خفاشان بعثی به فیض شهادت نائل گردید.

وفا یمی  کر علیرضا  شهید 

معرفی کتاب

نویسنده:
راضیه بهرامی راد
: ناشر
انتشارات سوره مهر

کتاب هناسه درباره خانواده ای عراقی در زمان 
حکومت صدام بر عراق اسللت. داسللتان کتللاب در 
حلبچه، کوهسللتان های کردستان، شللکارگاه پرور 
سمنان و شهر سمنان اتفاق می افتد. بهرامی راد در 
این رمان زندگی خانللواده ای از اهالی حلبچلله را در 
سال ۱۳۵۳ به تصویر می کشد که بر اثر حمله رژیم 
بعث بلله ایللران مهاجللرت می کننللد و پللدر به عنوان 
محیط بان در ایران مشغول به کار می شود. هناسه 
نام مادر خانواده است و داستان درباره اوست. این 
کتاب اولین جلد از سلله گانه این مجموعه اسللت و 

جلد دوم و سوم »بارام« و »بفرین« نام دارد.
بخشی از کتاب:

در باور خالورشید، خرس در آغاز انسان بود و به سبب 
گر این را بدانید و خرسی  گناهان فراوانش مسخ شد. ا
را ببینیــد، نگاهتــان به خرس فــرق می کنــد؟ البته که 
باید در چنین شرایطی حواستان خیلی جمع باشد تا 
بتوانید هم زمان با دیدن چیزی که تهدیدتان می کند 
داده هــای ذهنی تان را هــم تجزیه وتحلیل کنید. مگر 
گاه خــود ایمان داشــته  اینکه ناخواســته بــه ناخــودآ
باشید.وقتی گروه سر ظهر با پاهای تا مچ در گِل فرورفته 
از بارش ســنگین شــب قبل برای چیدن سیب به باغ 
مینو می رفتند، آن لحظه که ابرها از کوه به سمت دامنه 
سرازیر شده بود، کمی بعد از پرواز شاهینی از بالای سر 
هَناســه، دو مرد نعره کشــیدند. تنها چند قدم از گروه 
جلوتر بودند. هناسه سبد از سر گرفت و نگاه مردان را 
تا شیب ملایم دامنه، که نزدیک جاده بود، دنبال کرد. 
خرس ســر قبر ام کلثوم تازه فوت شــده ایســتاده بود و 

دست زرد و نزار بیرون زده از قبرش را لیس می زد. نعره 
مردها خرس را نترســاند. فقط برای لحظه ای ســرش 
را بــالا آورد، به اطــراف چرخانــد و مکث کرد. بعــد انگار 
متوجه چیزی نشــده باشــد، بی خیــال ســرش را خم 
کرد؛ شاید می خواســت دوباره طعم پوست آدمیزاد را 
بچشد. چند ثانیه نگذشت که شلیک تیری از جایی 
ک و  دور او را به سمت مردم کشاند. بوی کافور و نم خا
برگ های پوسیده با هم قاتی شده بود؛ گویی مرگ در 

قالب خرسی سیاه فضا را تسخیر کرده بود.
هناســه مردم را دید کــه یک به یک با ســرعتی عجیب 
از کنارش گذشتند. ســبد از دســتش افتاد. کَوای آبی 
پولــک دوزی اش گِلی تر شــد. اولین بار بــود که خرس 
می دید. پاهایش توان حرکت نداشت یا ترسیده بود؟ 
ترس! تنها دشمنی که آدمیزاد را از درون نابود می کند. 
هر کــدام از اهالیِ »پــرور« کــه می دویدند نام هناســه 
را صدا می زدنــد تا فرار کند، اما هناســه، کــه از بمب ها 
گریختــه بــود و رگبــار تیرهــای حزب بعث را پشــت ســر 
گذاشته بود، این بار نمی توانســت قدم از قدم بردارد. 
خرس سیاه با اندام درشــت و گوشتالویش به سرعت 
می دویــد و گل ولای تپــه از زیــر پاهایــش بــه هــوا پرت 
می شد. از سرازیری که پایین می آمد گوشت تنش بالا و 
پایین می شد و موهای سیاهش در هوا تکان می خورد. 
خرس آمد و آمد. به جاده رسید. قدم هایش را آهسته 

کرد و با خرناسه ای ضعیف روبه روی هناسه ایستاد.
ایســتادنِ خــرس را هر کســی نمی تواند ببینــد، اما آن 
روز دوشــنبه پاییــزی ســال ۱۳۵4، هناســه و خــرس 
رودرروی همدیگر ایستادند و به هیبت هم نگاه کردند. 
انــگار زمان از حرکت ایســتاده باشــد، نفس های هیچ 
جنبده ای از کالبدش بیرون نیاید و صدایی جرئت بلند 
ک به چشمان  شدن به خود ندهد، در سکوتی وهمنا

سیاه هم خیره شدند.
taaghche.com :منبع  

 برسد به دست مالدینیهناسه

معرفی فیلم

»برسللد به دسللت مالدینللی« فیلمی از گللروه سللینمایی »هنر و 
ک یک  تجربه« به حسللاب می آید. فیلم روایتی اسللت از زندگی غمنا
دختر افغانسللتانی در ایران که برای تحقق بزرگ ترین رؤیای برادرش 
تاش می کند. این فیلم ماجرای محزون »لیلما« اسللت که با کشللته 
شدن پدرش در افغانسللتان و به دسللت طالبان با برادر و مادرش به 
ایران مهاجرت می کند؛ مهاجرتی که مسیر سخت و پربیم آن در آغاز 

کی در ادامه می دهد. اثر خبر از فیلمی با همان اندوهنا
 لیلما دختر جوانی است که با وانتی قدیمی در حاشیه یک شهر برای 
ساختمان سـازی بلـوک جابه جا می کنـد؛ کاری که بی دردسـر نیسـت 
و حتـی تهدیـد هـم می شـود کـه بایـد کنـارش بگـذارد. هنـوز ایـن رنـج 
لیلما که خرج برادر و مـادرش را می دهد، به طـور کامل برای مخاطب 
بـه نمایـش در نیامـده کـه دیگـر دردهـای ایـن دختـر و خانـواده اش 

هجـوم می آورنـد.
مخاطب به مرور پی می برد برادر کم سن وســال او یعنی نجیب ســرطان 
مغز استخوان دارد. از اینجا به بعد، لیلما باید به داد برادر بیمارش برسد 

و زحمت کار پردردسری را بکشد که سفره ساده شان کوچک تر نشود.
لیلما در میانه جان کندن برای یک زندگی بخور و نمیر تصمیم می گیرد به 
رؤیای برادر بیمارش که دیدار اسطوره تیم آث میلان ایتالیا، یعنی پائولو 
مالدینی اســت، تحقق ببخشــد. این فکر زمانی بــه ذهن او می رســد که 
متوجه می شود تیم میلان و پرسپولیس قرار است در یک بازی دوستانه 

در ایران رودرروی هم قرار بگیرند.
مهاجـرت درون مایـه اصلـی »برسـد بـه دسـت مالدینـی« اسـت. نـداری، 
تنهایـی و بیمـاری همگـی از دل مهاجـرت ایـن خانـواده اثـر می گیرنـد. 
بیننـده از ابتـدا تـا انتهـا رنـج مهاجـرت را مشـاهده می کنـد، بـا ایـن حـال 
نبایـد نادیـده گرفـت کـه خرده روایت هایـی از رنـج زندگـی برخـی بومیـان 
گر نابازیگری برخی  نیز بازتاب پیدا می کند. »برسد به دست مالدینی«، ا
بازیگرانـش از جملـه خـود لیلمـا را کنـار بگذریـم، اثـری عمیـق اسـت کـه 
تلاش می کنـد رج بـه رج راوی مشـکلاتی باشـد که هیچ کـس نمی خواهد 

گرفتارشـان باشـد.
آنچه در میانه این مشــکلات فیلم را دیدنی تر می کند، امید است. لیلما 
ناخواسته در محاصره رنج های سنگینی است، اما با زندگی قهر نمی کند 
گر در وســط یک ســبزه زار با خدای خود دعوایش شــود! تردیدی  حتی ا
گر امیــد در دل نداشــت، از بازی فوتبال بــرادرش فیلم  نیســت که لیلما ا

برنمی داشت تا به ورزشگاه آزادی ببرد و به دست مالدینی برساند.
یکی دیگر از جنبه های مثبت اثر در کنار امیدآفرینی موسیقی اثر است. 
فیلم درباره یک خانواده افغان است و بیراهه نیست که موسیقی اثر نیز 
متأثر از ترانه های بومی افغانستان باشد، مثلاً در همان ابتدای فیلم از ترانه 
احمد ظاهر، خواننده پرآوازه افغان اســتفاده می شود. یا در انتها آهنگ 

معروف »سرزمین من« به گوش می خورد.
زمــان این فیلــم در حــدود دو ســاعت اســت و همچنــان که تماشــایش 
می تواند لذت بخش باشد، اثری است که فرصت فکرکردن به زندگی، به 

غصه و به امید می بخشد.
isna.ir :منبع 
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بخشی از وصیت نامه شهید کریمی وفا
من نیز یک رزمنده ساده و در بین رزمندگان واقعاً هیچ وبی ارزش هستم. 
بنا به مســئولیت شــرعی و فرمان امام امت که فرمودنــد هیچ چیز مانع 
نمی شود برای حضور در جبهه، به جبهه آمدم تا من نیز سهمی در از بین 
بردن دشمن و شیطان بزرگ آمریکا داشته باشم و خانواده های شهدا را 
شاد سازم که فردی نیز مانند من هرچند که لایق نیستم اسلحه فرزند 
شهیدش را بر دست گرفته و سنگر او را پر کرده و راه او را پیموده و هدفی که 
او داشته دنبال کنم و امیدوارم که موردقبول خدا قرار گیرد. همه می دانیم 
که شهادت هدف نیست، بلکه هدف رسیدن انسان به کمال نهایی و در 

نتیجه ایجاد جامعه نمونه اسلامی است.
navideshahed.com  :منبع   

میراث اصیل ایرانی در جهان مطرح است.
شالوده زورخانه و ملزوماتش نه فقط جایگاه بالا بردن 
توانمندی جســم که کلاس درس اخلاق نیز اســت. 
که آیین و مکتب ورزش زورخانه ای، خودپرستی  چرا
و غــرور را از بدترین صفات می داند و به همین دلیل 
در تلاش است تا تواضع و فروتنی را علاوه بر تنومندی 
گر ورزشکاری در این آیین  در ورزشکاران ایجاد کند. ا
به مقــام قهرمانی برســد، از تکبر و غــرور دور باشــد و 
در مقابل همه مردم و اســتادان خود، فروتن بوده و 
رفتار و کردار نیکی داشته باشد، به مقام پهلوانی هم 

نائل می شود.
 مفهوم پهلوان در ایران باستان بسی پرمحتواتر از آن 
بوده که پهلوان بودن در قدرت بدنی خلاصه شود، 
بلکــه ســجایای اخلاقــی و صفــات نیک انســانی نیز 
لازمه کار است. ورزش پهلوانی در یک کلام »اعتلای 

معنویت« همراه با پرورش جسم است.
درج و تصویــب »روز ملــی فرهنگ پهلوانــی و ورزش 
زورخانه ای« در متن تقویم رســمی کشــور، با هدف 
پاســداری و ترویــج فرهنــگ ارزشــمند پهلوانــی و 
جوانمردی و همچنین در راستای اهداف یونسکو 
در زمینه حفاظت از میراث فرهنگی ناملموس انجام 

شده است.
امیدواریم این مناسبت فرهنگی بتواند بهانه خوبی 
برای ترویــج اخلاق مداری و فرهنــگ جوانمردی در 

کشور و هدیه ای معنوی به مردم جهان باشد.
iribnews.ir :منبع

وفاتــش ذکــر کرده اند که محــل تردید اســت و لیکن 
حدود 6۱6-6۳۷ هـ. ق ذکر شده است.

مزار عطار در نیشابور، نزدیک مزار خیام است که در 
قرن 9 هـ. ق به همت امیرعلیشــیر نوایی تجدید بنا 
شد. عطار دارای آثار متعددی است و تذکره نویسان 
روایات مختلفی در باب تعــداد آن آورده اند و از 4۵ تا 

۱9۰ کتاب را به او نسبت داده اند.
دکتر محمدرضا شفیعی کدکنی، ادیب معاصر، بر این 
عقیده است که بسیاری از آثاری که به عطار نسبت 
داده شــده از او نیســت و آثــار مســلم وی عبارت اند 
«، »اســرارنامه«، »الهی نامــه«،  : »منطق الطیــر از
»مصیبت نامــه«، »خســرونامه«، »تذکــره الاولیاء«، 
»دیوان قصاید و غزلیات« و »رباعیات« )مختارنامه( 

است.
درباره عطار چند کتاب مهم نوشته شــده اســت که 
مهم ترین آن ها، »دریای جان« هلموت ریتر، »شرح 
احوال عطــار« اســتاد فروزانفــر، »زبور پارســی« دکتر 
محمدرضا شــفیعی کدکنــی و »دربــاره عطــار« دکتر 

زرین کوب است.
عطار به واسطه خلق آثار متعدد، نمادی از فرهنگ 
والای ایرانی و اســلامی به شــمار مــی رود و از جایگاه 
ویژه ای در تاریخ فرهنگ و ادب ایران زمین برخوردار 
اســت. ازایــن رو، ۲۵ فروردین ماه روز بزرگداشــت وی 

نامیده شده است.
darolfunun.com :منبع  

در قانون اساســی جمهوری اســلامی ایران در مورد 
ارتــش اشــاراتی شــده اســت، ازجملــه در اصــل ۱4۳ 
گفتــه شــده اســت کــه  »ارتــش جمهــوری اســلامی 
ایران، پاســداری از استقلال و تمامیت ارضی و نظام 
جمهوری اسلامی کشــور را بر عهده دارد. همچنین 
ارتش جمهوری اســلامی ایــران باید ارتشــی مکتبی 
و مردمــی باشــد و از افــراد شایســته اســتفاده کند تا 
به اهداف انقلاب اســلامی مؤمــن و در راه تحقق آن 

کاری کنند«. فدا
در  فضای مبهم بعد از پیروزی انقلاب که در جامعه و 
به خصوص اذهان نظامیان به وجود آمده بود، امام 
امت )ره( به عنــوان بزرگ تریــن حامی ارتــش پای در 
میدان نهاد و نقشه دشــمنان انقلاب را نقش بر آب 
کرد و طی پیامی، با قاطعیت هرچه تمام تر، ضرورت 
حفظ ارتش را اعلام و در جهت انسجام، یکپارچگی و 
وحدت ارتش، فرمان تاریخی و مهمی صادر فرمودند.
tabnak.ir  :منبع 
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